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Voorwoord 

Voor u ligt mijn afstudeeronderzoek. Het onderzoek heeft betrekking op de 

energiebesparingsplicht uit het Activiteitenbesluit milieubeheer en de 

wetswijziging omtrent deze energiebesparingsplicht van 1 juli 2023. Het 

onderzoek is uitgevoerd in opdracht van Victoria Bajra, handhavingsjurist bij de 

DCMR Milieudienst Rijnmond. 

Vorig jaar ben ik tijdens mijn stage bij de DCMR Milieudienst Rijnmond in contact 

gekomen met de energiebesparingsplicht voor bedrijven. Toen ik voor het eerst 

met de energiebesparingsplicht in aanraking kwam had ik het idee dat deze wet 

vooral een symbolische waarde had. Het vervangen van een lamp heeft toch niet 

zoveel nut? Uiteindelijk ben ik erachter gekomen, dat met de 

energiebesparingsplicht toch veel te behalen valt. Vooral als je benadrukt dat het 

de ondernemer uiteindelijk geld kan opleveren. Nu een jaar verder houd ik me 

bij de DCMR Milieudienst Rijnmond nog steeds bezig met de 

energiebesparingsplicht en vind ik het ook echt interessant. 

Het schrijven van mijn scriptie was geen gemakkelijke opgave. Ik heb sinds 

september vorig jaar last van Long COVID en heb hierdoor vaak niet genoeg 

energie. Het scheelde wel enorm, dat ik een onderwerp heb gekozen waarvan ik 

al redelijk wat weet. Hierdoor hoef je geen extra energie te besteden aan het 

inlezen. Uiteindelijk ben ik trots op wat ik heb weten neer te zetten, want in 

september vorig jaar had ik dit zeker niet voor mogelijk gehouden. 

Graag wil ik nog een aantal personen bedanken voor de bijdrage die zij aan dit 

verslag hebben geleverd. Allereerst wil ik Victoria Bajra bedanken voor de hulp 

tijdens het schrijven van mijn scriptie. Daarnaast wil ik Janneke van de 

Vorstenbosch bedanken voor de begeleiding bij het onderzoek. Ook wil ik 

Stephan Meijers bedanken voor de begeleiding tijdens de beginfase van mijn 

onderzoek. Tot slot wil ik Christian de Laat, Ellis Vermeulen, Deny van Hooijdonk, 

Wouter van der Steen, Gerwin Boerboom en Nadja Helvensteijn bedanken dat ik 

ze mocht interviewen. Zonder hen zou mijn afstudeeronderzoek niet voltooid 

zijn. 

Marieke de Jong 

’s-Gravendeel, 15 augustus 2023  



Samenvatting 

De aanleiding voor het onderzoek is de wetswijziging over de 

energiebesparingsplicht van 1 juli 2023. Hierdoor veranderen een aantal zaken  

binnen het energietoezicht. Vanuit het team Toezicht Energie bij de DCMR 

Milieudienst Rijnmond kwamen een aantal vragen hoe deze wetswijziging 

aangepakt moest worden. 

Het doel van dit afstudeeronderzoek is om de DCMR Milieudienst Rijnmond te 

adviseren over de wijze waarop zij met deze wetswijziging dienen om te gaan. 

De volgende onderzoeksmethoden zijn gebruikt: wetsanalyse, 

bronnenonderzoek, literatuuronderzoek en interviews. 

De centrale vraag in dit onderzoek is: ‘‘Welk advies kan aan de DCMR 

Milieudienst Rijnmond worden gegeven over hoe de DCMR Milieudienst Rijnmond  

moet omgaan met de wetswijziging van 1 juli 2023 omtrent de 

energiebesparingsplicht bij bedrijven, aan de hand van wetsanalyse, 

bronnenonderzoek, literatuuronderzoek en interviews?’ 

Er is om deze vraag te beantwoorden een theoretisch onderzoek en een 

praktijkonderzoek uitgevoerd. Bij het theoretisch onderzoek is uitgezocht wat de 

energiebesparingsplicht is en hoe de energiebesparingsplicht in de praktijk werkt. 

Verder is er uitgezocht welke wijzigingen er aankomen per 1 juli 2023. Het 

actualiseren van de Erkende Maatregelenlijsten en de onderzoeksplicht is verder 

onderzocht. Tot slot is in het theoretisch onderzoek nog onderzocht wat er gaat 

veranderen per 1 januari 2024, als de Omgevingswet in werking treedt. Bij het 

praktijkonderzoek is middels interviews gekeken naar de belangrijkste 

wijzigingen binnen de energiebesparingsplicht. Hiervoor is gesproken met 

toezichthouders en projectleiders energie van verschillende omgevingsdiensten. 

Uit dit onderzoek is gebleken, dat de doelgroep voor de energiebesparingsplicht 

groter wordt. Per 1 december 2023 zal een  nieuwe onderzoeks- en 

informatieplicht moeten worden ingediend. De onderzoeksplicht is nieuw voor 

grootverbruikers. Met de komst van de Omgevingswet komt er nog een 

belangrijke wijziging, namelijk de situatie tussen de huurder en verhuurder. Deze 

situatie maakt het toezicht op de energiebesparingsplicht moeilijker voor 

omgevingsdiensten. 



Tot slot zijn aan de DCMR Milieudienst Rijnmond een aantal aanbevelingen 

gedaan om goed met de wetswijziging om te kunnen gaan. Een van de 

aanbevelingen is het regelen van inloggegevens voor het Kadaster, zodat de 

eigenaar van het pand opgezocht kan worden. Een andere aanbeveling is om aan 

te sluiten bij het Kennisnet van ODNL. Ook is er een stappenplan en een 

transponeringstabel gemaakt wat de handhavingsjuristen en 

energietoezichthouders kunnen gebruiken. 
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Afkortingen 

Bal: Besluit activiteiten leefomgeving 

Bbl: Besluit bouwwerken leefomgeving 

DCMR: DCMR Milieudienst Rijnmond 

ODH: Omgevingsdienst Haaglanden 

ODMH: Omgevingsdienst Midden-Holland 

ODRU: Omgevingsdienst regio Utrecht 

ODWH: Omgevingsdienst West-Holland 

ODZOB: Omgevingsdienst Zuidoost-Brabant 

Ow: Omgevingswet 

RVO: Rijksdienst voor Ondernemend Nederland 

  



 

2 
 

Begrippenlijst 

Activiteit: een feitelijke handeling die gevolgen heeft voor de fysieke 

leefomgeving of deze wijzigt.1 

Inrichting: elke door de mens bedrijfsmatig of in een omvang alsof zij 

bedrijfsmatig was, ondernomen bedrijvigheid die binnen een zekere begrenzing 

pleegt te worden verricht.2 

Milieubelastende activiteit: activiteit die nadelige gevolgen voor het milieu kan 

veroorzaken, niet zijnde een lozingsactiviteit op een oppervlaktewaterlichaam of 

een lozingsactiviteit op een zuiveringtechnisch werk of een 

wateronttrekkingsactiviteit.3 

  

 
1 Van den Broek 2019, p. 144. 
2 ‘Het begrip ‘inrichting’ uit de Wet milieubeheer’, infomil.nl 
3 Van de Vorstenbosch & Van der Geest 2021 p.139. 
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Hoofdstuk 1 Inleiding 

In dit hoofdstuk worden de probleemanalyse, doelstelling, centrale vraag, 

deelvragen, onderzoeksmethoden en de leeswijzer beschreven. 

 

1.1 Probleemanalyse 

In het begin van dit jaar is bij de DCMR Milieudienst Rijnmond (hierna: DCMR) 

een speciaal team opgericht voor het energietoezicht. Dit team houdt zich bezig 

met de energiebesparingsplicht bij type A of B inrichtingen. In het 

omgevingsrecht worden bedrijven “inrichtingen” genoemd. Er zijn drie soorten 

inrichtingen: type A, B, C.  

Type A inrichtingen zijn bedrijven die een kleine milieubelastende activiteit 

uitvoeren. Voorbeelden van type A inrichtingen zijn scholen, kerken, kantoren en 

kappers.4 

Type B inrichtingen moeten bij de oprichting of een wijziging een melding maken 

bij het bevoegd gezag op grond van het Activiteitenbesluit Milieubeheer (hierna: 

Activiteitenbesluit). Dit zijn bedrijven met een iets grotere milieubelastende 

activiteit. Voor dit soort inrichtingen bestaan algemene regels in het 

Activiteitenbesluit. Voorbeelden van type B inrichtingen zijn bijvoorbeeld 

horecabedrijven of garagebedrijven.5  

Bij type C inrichtingen moet een omgevingsvergunning worden aangevraagd, dit 

zijn de bedrijven die een grote milieubelastende activiteit uitvoeren.6  

Wanneer een bedrijf meer dan 50.000 kWh elektriciteit of 25.000 m3 gas per jaar 

verbruikt, valt een bedrijf onder de energiebesparingsplicht van artikel 2.15 

Activiteitenbesluit. Een inrichting die onder de energiebesparingsplicht valt moet 

bepaalde energiebesparende maatregelen nemen. De energiebesparende 

maatregelen die de inrichtingen moeten nemen staan uitgewerkt in bijlage 10 

van de Activiteitenregeling. Deze maatregelen moet een bedrijf uitvoeren als de 

kosten daarvan binnen vijf jaar terugverdiend kunnen worden. Om te controleren 

 
4 ‘Beschrijving Type A inrichting’, infomil.nl. 
5 ‘Beschrijving Type B inrichting’, infomil.nl. 
6 ‘Beschrijving Type C inrichting, infomil.nl. 
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of de bedrijven de energiebesparende maatregelen ook echt uitvoeren is in 2019 

de informatieplicht ingevoerd.7 In artikel 2.15 Activiteitenbesluit staat dat de 

bedrijven, waarvoor de energiebesparingsplicht geldt, iedere vier jaar een 

melding moeten maken bij het bevoegd gezag. In deze melding moeten de 

inrichtingen aangeven welke energiebesparende maatregelen zijn getroffen.  

Het energieteam van de DCMR controleert of de bedrijven deze maatregelen 

hebben uitgevoerd. Wanneer dit niet het geval is komen de toezichthouders van 

het energieteam bij de juristen van de DCMR terecht om de juiste juridische 

stappen te zetten, die ervoor moeten zorgen dat de bedrijven alsnog deze 

maatregelen gaan uitvoeren. 

Dit jaar (2023) komt er een nieuwe informatieplichtronde.8 Iedere vier jaar is er 

een nieuwe ronde en de vorige ronde was in 2019. Bij deze nieuwe 

informatieplichtronde worden ook direct een aantal wijzigingen in de wet 

doorgevoerd per 1 juli 2023. Allereerst verandert de wettekst van artikel 2.15 

Activiteitenbesluit. Ook komt er een nieuwe versie van de energiebesparende 

maatregelenlijst, die staat beschreven in bijlage 10 van de Activiteitenregeling. 

Ook komen de type C inrichtingen nu onder de energiebesparingsplicht te vallen. 

Het is van groot belang dat het energietoezicht goed geregeld is. Het Rijk ziet de 

energiebesparingsplicht als een van de manieren om dichter bij de klimaatdoelen 

te komen. Het Rijk heeft extra geld beschikbaar gesteld aan de 

omgevingsdiensten voor energietoezicht en dit wordt de komende jaren alleen 

nog maar verder uitgebreid.  

Vanuit het team energietoezicht krijgen de juristen van de DCMR al verschillende 

vragen. Het energieteam wil graag weten hoe bepaalde wijzigingen aangepakt 

moeten worden. Zo komt bijvoorbeeld in artikel 2.15 Activiteitenbesluit de datum 

1 december 2023 te staan. Per deze datum moet de informatieplicht worden 

ingediend. Nu is de vraag die de toezichthouders aan de juristen van de DCMR 

hebben gesteld “per wanneer kunnen we weer handhaven?”. “Is dit wanneer de 

inrichtingen de melding hebben ingevuld of kunnen we als DCMR pas weer per 1 

december 2023 handhaven?”. Ook onder de juristen bij de DCMR zijn een aantal 

 
7 Stb. 2019, 167. 
8 Kamerstukken II  2021/22, 30196, nr. 738. 
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vragen hoe er met de wijzigingen omtrent de energiebesparingsplicht moet 

worden omgegaan. 

In december 2021 zijn de juristen bij de DCMR actief begonnen met 

energietoezicht, maar doordat dit een nieuw soort toezicht was duurde het een 

tijd voordat dit goed liep. Dit kwam mede doordat het energietoezicht een taak 

was naast het normale toezicht. Begin 2023 is er een speciaal team opgericht 

binnen de DCMR dat zich bezig houdt met het energietoezicht. Nu verloopt dit 

proces beter, alleen is het doel dat het toezicht soepel door kan blijven gaan na 

de wetswijzigingen van 1 juli 2023. Zeker nu er een heel team aan 

energietoezichthouders beschikbaar is. Het zou zonde zijn als het toezicht een 

terugval zou hebben als gevolg van alle wijzigingen, zeker omdat de budgetten 

waar de omgevingsdiensten mee moeten werken beperkt zijn. 

 

1.2 Doelstelling 

Het doel van dit onderzoek is om duidelijkheid te krijgen over de betekenis en 

inhoud van de wetswijzigingen van 1 juli 2023 omtrent de 

energiebesparingsplicht, zodat uiteindelijk een advies kan worden geven aan de 

DCMR hoe de dienst in de praktijk met de wetswijziging om moet gaan. Dit 

onderzoek zal worden uitgevoerd aan de hand van wetsanalyse, bronnen- en 

literatuuronderzoek en interviews.  

Het eindresultaat zal verwerkt worden in een stappenplan voor de DCMR. Met dit 

stappenplan is het voor elke toezichthouder duidelijk wat gedaan moet worden  

bij het handhaven op de energiebesparingsplicht. In het stappenplan wordt 

uitgewerkt hoe de handhaving eruit gaat zien vanaf 1 juli 2023 en hoe het eruit 

gaat zien wanneer de Omgevingswet in werking treedt. Verder is er ook een 

transponeringstabel gemaakt, zodat de juristen makkelijk de juiste artikelen 

kunnen vinden, wanneer de Omgevingswet ingaat.  

 

1.3 Centrale vraag 

De volgende centrale vraag wordt beantwoord in dit onderzoek; ‘Welk advies kan 

aan de DCMR Milieudienst Rijnmond worden gegeven over hoe de DCMR 
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Milieudienst Rijnmond moet omgaan met de wetswijziging van 1 juli 2023 

omtrent de energiebesparingsplicht bij bedrijven, aan de hand van wetsanalyse, 

bronnenonderzoek, literatuuronderzoek en interviews?’ 

 

1.4 Deelvragen 

De volgende theoretische deelvragen zijn opgesteld om de centrale vraag te 

beantwoorden: 

Theoretische deelvragen: 

1. Wat is de inhoud en werking van de energiebesparingsplicht voor 

inrichtingen op grond van wetsanalyse en literatuur- en 

bronnenonderzoek? 

2. Wat is de inhoud van de wetswijzigingen over de energiebesparingsplicht 

van 1 juli 2023, op grond van wetsanalyse en literatuuronderzoek? 

3. Wat is de werking van de energiebesparingsplicht bij type C inrichtingen, 

op grond van wetsanalyse en literatuuronderzoek? 

4. Wat zijn de belangrijke wijzigingen in de Erkende Maatregelenlijsten 

energiebesparing op grond van literatuuronderzoek en wetsanalyse? 

5. Hoe moet er worden omgegaan met de technische en economische 

randvoorwaarden, uit de Erkende Maatregelenlijsten energiebesparing, op 

grond van wetsanalyse en literatuuronderzoek? 

De volgende praktijkdeelvraag is opgesteld om de centrale vraag te 

beantwoorden. 

Praktijkdeelvraag: 

6. Wat zijn de belangrijkste wijzigingen binnen het energietoezicht volgens 

toezichthouders of projectleiders energie van verschillende 

omgevingsdiensten op grond van interviews? 

 

1.5 Onderzoeksmethoden 

In deze paragraaf worden de onderzoeksmethoden toegelicht. 
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De theoretische deelvragen zijn uitgewerkt aan de hand van wet- en regelgeving, 

literatuuronderzoek en bronnenonderzoek. 

De literatuur bestaat onder andere uit het handboek ‘Praktisch Omgevingsrecht’, 

de uitgave uit 2012 en die uit 2021. De uitgave uit 2012 is gericht op het 

omgevingsrecht wat op het moment van schrijven van dit verslag geldt. Het boek 

‘Praktisch Omgevingsrecht’ uit 2021 is gericht op de Omgevingswet, die in 

werking zal treden op 1 januari 2024. Hiernaast bestaat de geraadpleegde 

literatuur uit een aantal andere handboeken die gaan over bestuursrecht, 

omgevingsrecht of de Omgevingswet, zoals ‘Bestuursrecht begrepen’, 

‘Hoofdlijnen Omgevingsrecht’, ‘Systeem en kerninstrumenten van de 

Omgevingswet’ en ‘Handboek Omgevingswet in de Praktijk’.  

De bronnen zijn geselecteerd door het wetsartikel te analyseren en daar bronnen 

bij te zoeken die helpen bij de uitleg van dit artikel of hoe dit artikel tot stand is 

gekomen. Er is gekeken naar artikel 2.15 Activiteitenbesluit. Dit is het wetsartikel 

dat centraal staat in dit onderzoek. Ook is er gekeken naar de bijbehorende 

artikelen die zijn opgenomen in afdeling 2.6 Activiteitenbesluit, afdeling 2.5 

Activiteitenregeling en bijlage 10 Activiteitenregeling. Er is gekeken naar de 

wetstekst van voor 1 juli 2023 en naar de wetstekst van na 1 juli 2023, inclusief 

de bijbehorende Kamerstukken, zoals de Nota van Toelichting. Doordat op 1 

januari 2024 de Omgevingswet in werking treedt is ook deze wet in formele zin 

gebruikt in het onderzoek. 

Bij het bronnenonderzoek zijn rapporten gebruikt die zijn opgesteld over de 

energiebesparingsplicht. Deze rapporten worden vooral gebruikt om het belang 

van goed toezicht op de energiebesparingsplicht aan te tonen. Zo is het rapport 

van Energieonderzoek Centrum Nederland gebruikt om het belang van het 

energietoezicht aan te tonen 

Het gebruik van verschillende bronnen samen zorgt ervoor dat de validiteit en de 

betrouwbaarheid van dit onderzoek is vergroot. Er zijn bronnen gebruikt van 

officiële instanties, zoals de Eerste en Tweede Kamer, het ministerie van 

Economische Zaken en Klimaat, het kenniscentrum InfoMil en de Rijksdienst voor 

Ondernemend Nederland. Van bronnen van officiële instanties wordt 

aangenomen dat deze betrouwbaar zijn. Wat ook de betrouwbaarheid vergroot is 
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dat de gebruikte bronnen voor iedereen te vinden zijn. Hierdoor is het voor een 

derde mogelijk om met deze bronnen dit onderzoek te reproduceren. 

De praktijkdeelvraag is beantwoord aan de hand van interviews met 

toezichthouders of projectleiders energie bij verschillende omgevingsdiensten. Er 

is gezocht naar personen die zich al in de wetswijziging verdiept hebben. 

Allereerst was het plan om alleen binnen de DCMR mensen te interviewen. Toen 

bleek dat er niet voldoende mensen binnen de DCMR aanwezig waren die zich al 

goed in de wetswijziging verdiept hadden, is besloten om ook met andere 

omgevingsdiensten in gesprek te gaan. Uiteindelijk is dit ook een betere optie 

gebleken, omdat je zo ook andere ideeën en aanpakken te horen krijgt. 

Er zijn in Nederland 29 verschillende omgevingsdiensten.9 Iedere 

omgevingsdienst heeft zijn eigen werkgebied. Zo heeft de DCMR bijvoorbeeld als 

werkgebied het hele Rijnmondgebied.10 En voor de provincies Zuid-Holland en 

Zeeland de BRZO-bedrijven. Dit zijn bedrijven die werken met grote 

hoeveelheden gevaarlijke stoffen, waardoor ze op grond van het Besluit risico’s 

zware ongevallen (Brzo 2015) aan strengere regelgeving moeten voldoen. Tussen 

de verschillende omgevingsdiensten zitten grote verschillen qua budget, kennis 

en de hoeveelheid personeel.11 Niet iedere milieudienst heeft de omvang of de 

middelen om een medewerker zich te laten verdiepen in de nieuwe wetgeving. 

Via Christian de Laat, energietoezichthouder en vakspecialist energie bij de 

DCMR, heb ik een lijst gekregen met de contactgegevens van personen die bezig 

zijn met de energiebesparingsplicht bij de verschillende omgevingsdiensten. Uit 

deze lijst bleek, dat niet iedere dienst een energietoezichthouder of projectleider 

heeft. Hierdoor is ervoor gekozen om de omgevingsdiensten met een 

projectleider of specialist op het gebied van de energiebesparingsplicht te 

benaderen, omdat deze personen zich waarschijnlijk al verdiept hadden in de 

wetswijziging. Hierdoor zijn vooral de grotere omgevingsdiensten benaderd. Door 

meerdere omgevingsdiensten te interviewen zijn de resultaten die uit de 

interviews voortvloeien objectiever. 

Uiteindelijk is gesproken met:  

 
9 ‘Omgevingsdiensten in Nederland’, omgevingsdienst.nl. 
10 ‘Over DCMR’, dcmr.nl. 
11 ‘Brzo 2015’, infomil.nl 



 

9 
 

- Christian de Laat, energietoezichthouder en vakspecialist energie bij de 

DCMR; 

- Ellis Vermeulen, adviseur energie en duurzaamheid bij ODZOB; 

- Deny van Hooijdonk, projectleider en energietoezichthouder bij ODH; 

- Wouter van der Steen, projectleider en energietoezichthouder bij ODRU; 

- Gerwin Boerboom, toezichthouder en duurzaamheidsspecialist bij ODMH; 

- Nadja Helvensteijn, adviseur energie bij ODWH. 

Er waren nog meer omgevingsdiensten benaderd, maar niet van iedere 

omgevingsdienst is een reactie ontvangen. Zo was bijvoorbeeld ook RUD Zuid-

Limburg en de Omgevingsdienst Noordzeekanaalgebied benaderd. Alleen hebben 

deze diensten helaas niet gereageerd. 

Ik heb vooral omgevingsdiensten geïnterviewd uit de provincie Zuid-Holland: vier 

van de zes geïnterviewde omgevingsdiensten zijn omgevingsdiensten uit Zuid-

Holland. De interviews zijn bij deze omgevingsdiensten afgenomen, omdat bij 

deze omgevingsdiensten mensen met de benodigde kennis en ervaring 

werkzaam zijn. Hierdoor vormt dit geen probleem voor de betrouwbaarheid en 

validiteit van het onderzoek. Iedere omgevingsdienst in Zuid-Holland heeft door 

de regio waarin ze werkzaam zijn een eigen type bedrijven waar toezicht op 

wordt uitgevoerd. Zo houdt de DCMR toezicht op veel complexe bedrijven, zoals 

de bedrijven die in de Rotterdamse haven zijn gevestigd en de BRZO-bedrijven, 

en heeft een andere omgevingsdienst in Zuid-Holland weer meer 

glastuinbouwbedrijven. 

Tijdens de interviews is ingegaan op de volgende onderwerpen: informatieplicht, 

onderzoeksplicht, Erkende maatregelenlijsten (hierna: EML), de situatie tussen 

huurder en verhuurder en de stand van het energietoezicht. Deze topics zijn 

gekozen, omdat dit de belangrijkste wijzigingen van de energiebesparingsplicht 

zijn. 

 

1.6 Leeswijzer 

In hoofdstuk 2 tot en met 4 wordt het juridisch kader uitgewerkt. Allereerst 

wordt in hoofdstuk 2 de energiebesparingsplicht van voor 1 juli 2023 uitgewerkt. 

Zo wordt beschreven wat de energiebesparingsplicht is en hoe deze tot stand is 
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gekomen. Verder wordt ingegaan op de geschiedenis, de informatieplicht en de 

EML. Tot slot wordt in dit hoofdstuk aangegeven hoe de handhaving van de 

energiebesparingsplicht in de praktijk werkt. 

Hoofdstuk 3 staat in teken van de wetswijziging van 1 juli 2023. Welke 

veranderingen zijn er? Deze veranderingen worden vervolgens in dit hoofdstuk 

uitgewerkt. Zo wordt ingegaan op de wijzigingen van de energiebesparingsplicht, 

de informatieplicht en de EML. Verder wordt ook gekeken naar de nieuwe 

onderzoeksplicht die per 1 juli 2023 is ontstaan. 

Op 1 januari 2024 treedt de Omgevingswet in werking. In hoofdstuk 4 worden de 

wijzigingen besproken, die ontstaan als de Omgevingswet in werking treedt. 

In hoofdstuk 5 worden de uitkomsten van het praktijkonderzoek besproken, 

waarna in hoofdstuk 6 en hoofdstuk 7 de conclusies en de aanbevelingen worden 

gegeven.   
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Hoofdstuk 2 De energiebesparingsplicht voor 1 juli 2023                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   

In dit hoofdstuk wordt het juridisch kader van de energiebesparingsplicht 

beschreven. Allereerst wordt er ingegaan op belangrijke onderwerpen uit het 

omgevingsrecht, die nodig zijn om de energiebesparingsplicht te begrijpen, zoals 

het begrip “inrichting” en het Activiteitenbesluit. Hierna zal worden ingegaan op 

de huidige energiebesparingsplicht. Hierbij wordt er besproken wat de 

energiebesparingsplicht inhoudt en waar het in de wet geregeld is. Vervolgens 

wordt ook de geschiedenis van de energiebesparingsplicht kort besproken om zo 

het belang van de energiebesparingsplicht en de wijzigingen te begrijpen. Ook 

wordt er in dit hoofdstuk ingegaan op de informatieplicht en de 

energiebesparende maatregelenlijsten. Tot slot zal er ook besproken worden hoe 

er in de praktijk op de energiebesparingsplicht wordt gehandhaafd. 

 

2.1 Omgevingsrecht 

Het omgevingsrecht is een rechtsgebied binnen het bestuursrecht, waarin de 

fysieke leefomgeving wordt geregeld. Het rechtsgebied richt zich op het ordenen 

van de ruimte, het beheren van het milieu en het beschermen van de natuur.12 

De energiebesparingsplicht, waarover dit onderzoek gaat, is geregeld binnen de 

milieuwetgeving. 

De belangrijkste wet binnen de milieuwetgeving is de Wet milieubeheer (hierna: 

Wm).13 In deze wet staan de algemene regels met betrekking tot het milieu.14 In 

de Wm zijn de instrumenten vastgelegd, die gebruikt kunnen worden om het 

milieu te beschermen.15 Plannen (hoofdstuk 4 Wm), milieukwaliteitseisen 

(hoofdstuk 5 Wm), milieueffectrapportage (hoofdstuk 7 Wm), inrichtingen 

(hoofdstuk 8 Wm), procedures voor vergunningen en ontheffingen (hoofdstuk 13 

Wm), handhaving (hoofdstuk 18 Wm) en openbaarheid van milieu-informatie 

(hoofdstuk 19 Wm) zijn de instrumenten, die in de Wm zijn vastgelegd.16 

 

 
12 Liedekerken 2012 p. 21. 
13 De Waard & Oortwijn 2019 p. 143. 
14 Liedekerken 2012 p. 81. 
15 ‘Wet milieubeheer’, infomil.nl. 
16 De Waard & Oortwijn 2019 p. 143. 



 

12 
 

2.1.1 Inrichting 

Binnen het milieurecht wordt niet gewerkt met het begrip “bedrijf” Er wordt 

gewerkt met het begrip “inrichting”. Een inrichting is volgens artikel 1.1 Wm 

“elke door de mens bedrijfsmatig of in een omvang alsof zij bedrijfsmatig was, 

ondernomen bedrijvigheid die binnen een zekere begrenzing pleegt te worden 

verricht.”.17 

In artikel 8.40 Wm staat dat er via een algemene maatregel van bestuur (hierna: 

AMvB) regels gesteld kunnen worden voor de bescherming van het milieu tegen 

de negatieve gevolgen van een inrichting.18 De AMvB waarin de regels zijn 

opgenomen voor de bescherming van het milieu tegen de negatieve gevolgen 

van een inrichting, is het Besluit algemene regels voor inrichtingen milieubeheer, 

beter bekend als het Activiteitenbesluit milieubeheer. In het Activiteitenbesluit 

zijn de regels onderverdeeld per milieubelastende activiteit (bijvoorbeeld 

metaalbewerking en op- en overslag) en op type milieubelasting (bijvoorbeeld 

geur, geluid en energiebesparing).19 

Binnen het Activiteitenbesluit wordt gewerkt met de term Wm-inrichtingen. Een 

bepaalde activiteit kan als een Wm-inrichting worden gekwalificeerd als het aan 

twee voorwaarden voldoet. 

Allereerst moet de activiteit die wordt uitgevoerd vallen onder de definitie van 

het begrip inrichting van artikel 1.1 lid 1 Wm. Daarnaast moet het ook gaan om 

een activiteit die valt onder een categorie van het Besluit omgevingsrecht 

(hierna: Bor), artikel 1.1 lid 3 Wm jo. artikel 2.1 Bor.20 In bijlage I onderdeel B 

en C van het Bor staan de categorieën inrichtingen beschreven. Wanneer aan 

deze twee voorwaarden is voldaan, dan is er sprake van een Wm-inrichting. 

Het Activiteitenbesluit maakt gebruik van drie verschillende typen inrichtingen. 

De type A, type B en de type C inrichting, zoals vermeld in artikel 1.2 

Activiteitenbesluit. Deze verschillende typen inrichtingen zijn er gekomen om 

ervoor te zorgen dat niet ieder bedrijf een vergunning hoeft aan te vragen en ook 

om een onderscheid te kunnen maken wie aan welke regels moet voldoen. 

 
17 Alders 2019 p. 199. 
18 Liedekerken 2012 p. 85. 
19 ‘Korte uitleg systematiek milieuregelgeving’, infomil.nl. 
20 Alders 2019 p. 200. 
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2.1.1.1 Type A inrichting 

Type A inrichtingen zijn inrichtingen met een lichte milieubelastende activiteit.21 

In artikel 1.2 van het Activiteitenbesluit staat beschreven wanneer er sprake is 

van een type A inrichting. Allereerst is in artikel 1.2 sub a van het 

Activiteitenbesluit bepaald dat het moet gaan om een inrichting, waarvoor geen 

omgevingsvergunning milieu geldt. Verder moet er nog aan de eisen van artikel 

1.2 sub b tot en met i van het Activiteitenbesluit worden voldaan. 

Voorbeelden van een type A inrichting zijn kappers, crèches, penitentiaire 

inrichtingen, kantoren, stationsgebouwen, advocatenkantoren, kerken, scholen, 

verpleeghuizen en bibliotheken.22 

 

2.1.1.2 Type B inrichting 

Inrichtingen type B zijn inrichtingen die mogelijk invloed kunnen hebben op het 

milieu.23 Er is volgens artikel 1.2 Activiteitenbesluit sprake van een type B 

inrichting als er sprake is van een inrichting waarvoor geen 

omgevingsvergunning milieu geldt en de inrichting geen type A inrichting is. 

Een type B inrichting moet bij de oprichting of een wijziging van de activiteit een 

melding doen aan het bevoegd gezag.24 Zo weet het bevoegd gezag dat er op die 

locatie een bepaalde activiteit wordt uitgevoerd. 

Voorbeelden van een type B inrichting zijn horeca, detailhandel, garages en 

transportondernemingen. 

 

2.1.1.3 Type C inrichting 

Een type C inrichting is een inrichting, waarvoor een vergunningsplicht geldt. 

Artikel 1.1 lid 3 Wet algemene bepalingen omgevingsrecht (hierna: Wabo) jo. 

 
21 Liedekerken 2012 p. 86. 
22 ‘Beschrijving Type A inrichting’, infomil.nl. 
23 Liedekerken 2012 p. 86. 
24 ‘Beschrijving Type B inrichting’, infomil.nl. 
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artikel 2.1 Bor bepaalt welke inrichtingen een omgevingsvergunning milieu 

moeten aanvragen.25 

Voorbeelden van een type C inrichting zijn landbouwbedrijven, 

glastuinbouwbedrijven en raffinaderijen. 

 

2.2 Energiebesparingsplicht voor 1 juli 2023 

De energiebesparingsplicht is geregeld in afdeling 2.6 van hoofdstuk 3 van het 

Activiteitenbesluit. 

In artikel 2.14c van het Activiteitenbesluit wordt bepaald dat de regels omtrent 

de energiebesparingsplicht alleen voor een type A of B inrichting van toepassing 

zijn.26 Wanneer er sprake is van een type A of B inrichting, moet de inrichting 

voldoen aan artikel 2.15 van het Activiteitenbesluit. De vergunningplichtige 

bedrijven, type C inrichtingen, hoeven dus niet aan de energiebesparingsplicht te 

voldoen. 

In artikel 2.15 lid 1 van het Activiteitenbesluit is de energiebesparingsplicht 

beschreven.27 De drijver van een inrichting heeft de plicht om alle 

energiebesparende maatregelen te nemen met een terugverdientijd van vijf jaar 

of minder. 

Niet iedere type A of B inrichting is verplicht om alle energiebesparende 

maatregelen te nemen met een terugverdientijd van vijf jaar of minder. In artikel 

2.15 Activiteitenbesluit staan een aantal uitzonderingen benoemd. Zo hoef je niet 

aan de energiebesparingsplicht te voldoen als je verbruik in een jaar minder is 

dan 50.000 kWh elektriciteit en 25.000 m3 aardgasequivalenten (lid 7). Ook 

worden een aantal typen bedrijven vrijgesteld van de energiebesparingsplicht in 

artikel 2.15 lid 8 Activiteitenbesluit.28 In lid 8 wordt bepaald dat de 

glastuinbouwbedrijven die deelnemen aan het CO2-vereveningssysteem en ETS-

bedrijven uitgezonderd zijn van de energiebesparingsplicht. ETS-bedrijven zijn 

bedrijven die beschikken over een emissievergunning en zij hebben op basis van 

deze vergunning het recht om bepaalde hoeveelheden broeikasgassen uit te 

 
25 ‘Beschrijving Type C inrichting’, infomil.nl. 
26 Stb. 2012 558. 
27 Stb. 2019, 167. 
28 Van den Ende, in: T&C Milieurecht, art. 2.15 Activiteitenbesluit (online, bijgewerkt 2 mei 2019). 
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stoten.29 Een andere groep die is uitgezonderd van de energiebesparingsplicht 

zijn ondernemingen die zijn aangesloten bij de Meerjarenafspraak energie-

efficiëntie, deze uitzondering staat in artikel 2.15 lid 9 Activiteitenbesluit. 

 

2.2.1 Geschiedenis energiebesparingsplicht 

Sinds 1993 bestaat er al een energiebesparingsverplichting in de wet.30 Per 1 

januari 2008 is de energiebesparingsplicht opgenomen in het 

Activiteitenbesluit.31 Hier is de energiebesparingsplicht nog steeds te vinden.  

In 2017 bleek uit de Nationale Energieverkenning van dat jaar dat de 

energiebesparing waarschijnlijk 25 petajoule (hierna: PJ) achterbleef op het doel 

uit het Energieakkoord.32 Een Petajoule is 1.000.000.000.000.000 joule, dit is 

een één met vijftien nullen.33 Het doel was om in 2020 100 PJ aan energie 

bespaard te hebben. Dit betekende dus dat een kwart van het gestelde doel niet 

gehaald dreigde te worden. In heel Nederland wordt per jaar ongeveer tussen de 

3000 en 3500 PJ verbruikt. Het energiebesparingstekort van 25 PJ is dus echt 

een groot tekort als het wordt vergeleken met het totale verbruik van Nederland.  

Een reden hiervoor was dat de Regionale Uitvoeringsdiensten en de 

Omgevingsdiensten niet goed konden handhaven.34 Allereerst omdat er een 

overzicht ontbrak van welke maatregelen de inrichtingen hadden genomen. 

Daarnaast was het toezicht ook lastig, omdat er per inrichting veel discussie was 

over de te nemen maatregelen en de terugverdientijd van deze maatregelen. 

Om deze redenen is besloten de energiebesparingsplicht aan te passen, om toch 

dichter bij het gestelde doel van 100 PJ aan energiebesparing in 2020 te komen. 

Allereerst werd de informatieplicht in artikel 2.15 van het Activiteitenbesluit 

toegevoegd, wanneer een rapportage is ingediend bij de Rijksdienst voor 

Ondernemend Nederland (hierna: RVO) wordt voldaan aan de informatieplicht.35 

Ook kwam er in bijlage 10 van de Activiteitenregeling een Energiebesparende 

 
29 ‘Wat is emissiehandel, www.emissieautoriteit.nl 
30 Stb. 2019, 167.  
31 Stb. 2007, 415. 
32 Energieonderzoek Centrum Nederland 2017. 
33 ‘Petajoule’, www.cbs.nl. 
34 Stb. 2019, 167. 
35 Stb. 2019, 167. 
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Maatregelenlijst, waarin de minimale maatregelen benoemd werden die de 

bedrijven moesten nemen. 

 

2.2.2 Informatieplicht artikel 2.15 Activiteitenbesluit 

Om beter te kunnen controleren of de energiebesparingsplicht wordt nageleefd is 

in 2019 de informatieplicht ingevoerd. De informatieplicht staat beschreven in 

artikel 2.15 lid 2 Activiteitenbesluit: 

“Degene die de inrichting drijft rapporteert uiterlijk op 1 juli 2019 en daarna 

eenmaal per vier jaar aan het bevoegd gezag welke energiebesparende 

maatregelen zijn getroffen.”.36 

Met deze plicht moet de drijver van de onderneming iedere vier jaar aan het 

bevoegd gezag laten weten welke energiebesparende maatregelen genomen zijn.  

In artikel 2.16a en 2.16b van de Activiteitenregeling is bepaald hoe de informatie 

ingediend moet worden en wat er in de melding moet staan. Zo is er een online 

formulier op de website van het RVO, dat de inrichtingen moeten gebruiken om 

de informatie in te dienen.37 In dit online formulier zijn de vereisten van de 

melding al verwerkt, zodat het voor de drijver van de inrichting makkelijker is 

om een melding te maken. 

 

2.2.3 Energiebesparende Maatregelenlijst 

Een ander hulpmiddel om de energiebesparingsplicht goed te kunnen uitvoeren is 

de Erkende Maatregelenlijst (hierna: EML). In deze maatregelenlijst staan de 

minimale maatregelen beschreven die bedrijven moeten uitvoeren en waarvan 

bekend is dat deze maatregelen een terugverdientijd van maximaal vijf jaar 

hebben.   

De EML is in 2019 geactualiseerd. De EML wordt iedere vier jaar geactualiseerd. 

Er is gekozen om de maatregelen iedere vier jaar bij te werken, omdat de 

technieken en de terugverdientijd veranderen. Hierdoor kun je met de 

 
36 Stb. 2019, 167. 
37 ‘Onderzoeksplicht energiebesparing vanaf 2023’, rvo.nl. 
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actualisatie de nieuwe best beschikbare technieken (hierna: BBT) aan de EML 

toevoegen.38 

In artikel 2.16 van de Activiteitenregeling staat dat om aan de 

energiebesparingsplicht te voldoen de drijver van de inrichting de maatregelen 

moet nemen die beschreven zijn in bijlage 10 van de Activiteitenregeling die 

horen bij zijn bedrijfstak. 

In bijlage 10 van de Activiteitenregeling staan per bedrijfstak maatregelen 

beschreven, waaraan de drijver van de inrichting moet voldoen. Er zijn negentien 

verschillende lijsten. Er bestaat een EML voor de bedrijfstakken metalelektro en 

mkb-metaal, autoschadeherstelbedrijven, gezondheidszorg- en 

welzijnzorginstellingen, kantoren, onderwijsinstellingen, commerciële 

datacenters, rubber- en kunststofindustrie, levensmiddelenindustrie, agrarische 

sector, mobiliteitsbranche, sport en recreatie, hotels en restaurants, drukkerijen, 

papier en karton, bouwmaterialen, verf en drukinkt, tankstations en 

autowasinrichtingen, meubels en hout, bedrijfshallen en detailhandel. 

Alle maatregelen staan volgens hetzelfde format beschreven in de EML. Hierbij 

als voorbeeld maatregel GE7 van bijlage 10 Activiteitenregeling hotels en 

restaurants.39 

Activiteit In werking hebben van een ruimte- en buitenverlichtingsinstallatie 

Nummer maatregel GE7 

Omschrijving maatregel Geïnstalleerd vermogen basisbinnenverlichting  beperken. 

Mogelijke technieken ten opzichte 

van uitgangssituatie 
Langwerpige ledlampen toepassen in bestaande armaturen. 

Uitgangssituatie op basis van een 

referentie- techniek 

a) Armaturen met 

conventionele TL zijn 

aanwezig. 

b) Armaturen met PL-lampen 

(spaarlampen) zijn aanwezig. 

Technische  randvoorwaarden De technische staat van de aanwezige moet voldoende zijn en de 

verlichtingssterkte in de nieuwe situatie moet voldoen aan de geldende 

norm. 

Economische   randvoorwaarden a) Aantal branduren is 

minimaal 1.200 uur per jaar. 
b) Aantal branduren is minimaal 

2.000 uur per jaar. 

Toepasbaar op een zelfstandig of 

natuurlijk moment? 
Zelfstandig moment: 

Ja. Natuurlijk 

moment: Ja. 

Bijzondere  omstandigheden Niet van toepassing. 

Tabel 1: maatregel GE7 van bijlage 10 Activiteitenregeling, hotels en restaurants 

 
38 Stcrt. 2019, 8650. 
39 ‘Erkende maatregelen voor energiebesparing’, infomil.nl. 
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In Tabel 1 is een maatregel beschreven om de verlichting binnen een inrichting te 

veranderen naar ledverlichting. Je bent verplicht om aan deze maatregel te 

voldoen als de uitgangssituatie op basis van een referentietechniek nog in de 

inrichting aanwezig is.  

 

2.2.3.1 Economische randvoorwaarden 

Om ervoor te zorgen dat de terugverdientijd van vijf jaar gehaald kan worden 

met deze maatregel zijn er economische randvoorwaarden opgenomen bij de 

maatregel.40 Bij het maken van de EML zijn alle maatregelen doorgerekend. Bij 

de maatregel uit Tabel 1 moet je meer dan 1200 branduren in een jaar hebben 

als je tl-verlichting hebt. Wanneer je minder dan 1200 branduren hebt, dan haal 

je de terugverdientijd van vijf jaar niet. Hierdoor hoef je deze maatregel dan niet 

uit te voeren. 

 

2.2.3.2 Technische randvoorwaarden 

Er zijn bij sommige maatregelen ook technische randvoorwaarden opgenomen.41 

Hier staan veelal voorwaarden opgenomen waardoor het mogelijk is dat door de 

huidige technische situatie de terugverdientijd niet gehaald kan worden. In de 

maatregel uit Tabel 1 staat opgenomen dat de ledverlichting in de huidige 

armaturen geplaatst moet kunnen worden. Dus de nieuwe ledverlichting moet 

geplaatst kunnen worden in de armaturen waarin eerst de oude tl-verlichting zat. 

Wanneer dit niet mogelijk is, dan moeten de armaturen ook vervangen worden. 

Het vervangen van de armaturen zal extra geld kosten en hierdoor kan de 

terugverdientijd van vijf jaar niet behaald worden. De maatregel uit Tabel 1 is 

alleen terug te verdienen binnen vijf jaar als alleen de lampen vervangen hoeven 

te worden en niet als er ook extra onderdelen vervangen moeten worden. Om 

ervoor te zorgen dat de maatregelen terugverdiend kunnen worden binnen vijf 

jaar zijn de technische randvoorwaarden opgenomen. 

 

 
40 Stcrt. 2019, 8650. 
41 Stcrt. 2019, 8650. 
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2.2.3.3 Natuurlijk of zelfstandig moment 

Een ander belangrijk onderdeel in de EML is of een maatregel op een natuurlijk 

of zelfstandig moment uitgevoerd moet worden. Sommige maatregelen 

verdienen zich alleen terug op een natuurlijk moment.42 Van een natuurlijk 

moment is sprake als de drijver van de inrichting toch al kosten moet maken 

voor vernieuwing of reparatie. Doordat de drijver van de inrichting toch al kosten 

moest maken voor vervanging of reparatie is de terugverdientijd voor de 

maatregel wel haalbaar. En is de drijver verplicht om de maatregel uit te voeren. 

Maatregelen die moeten worden uitgevoerd op een zelfstandig moment zijn 

maatregelen die direct uitgevoerd moeten worden, omdat ze altijd binnen vijf 

jaar terugverdiend kunnen worden. 

 

2.3 Energiebesparingsplicht in de praktijk 

In de praktijk werkt de energiebesparingsplicht nu als volgt. Het is, volgens 

artikel 2.15 Activiteitenbesluit, de bedoeling dat iedere type A en B inrichting met 

een verbruik van meer dan 50.000 kWh elektriciteit en/of 25.000 m3 gas een 

melding maakt bij de Rijksdienst voor Ondernemend Nederland (hierna: RVO).43 

In de praktijk hebben niet alle inrichtingen een melding bij het RVO gemaakt. 

Voor deze inrichtingen zitten er nog twee stappen in het toezichts- en 

handhavingsproces, voordat gehandhaafd kan worden op de 

energiebesparingsplicht. Doordat in 2.15 lid 7 Activiteitenbesluit de voorwaarde 

gesteld wordt dat het verbruik in een jaar niet kleiner mag zijn dan 50.000 kWh 

aan elektriciteit of 25.000 m3 gas, is het van belang dat in eerste instantie het 

energieverbruik van de inrichting wordt achterhaald. De omgevingsdiensten 

kunnen de energiegegevens van de inrichting niet direct inzien. Deze 

energieverbruiken moeten de omgevingsdiensten opvragen bij de inrichting. 

Binnen het bestuursrecht is hier een speciaal handhavingsmiddel voor, namelijk 

een vordering van een toezichthouder.44 In hoofdstuk 5 van de Algemene wet 

bestuursrecht (hierna: Awb) zijn de regels opgenomen met betrekking tot 

 
42 ‘Natuurlijke of zelfstandige momenten’, infomil.nl. 
43 Stb. 2019, 167. 
44 Elferink & De Ruiter 2021 p. 127. 
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handhaving. In afdeling 5.2 Awb zijn de voorschriften, die gaan over het toezicht 

op de naleving, beschreven. 

Allereerst wordt er bepaald wanneer er sprake is van een toezichthouder. In 

artikel 5:11 Awb staat dat onder een toezichthouder wordt verstaan: ‘een 

persoon, bij of krachtens wettelijk voorschrift belast met het houden van toezicht 

op de naleving van het bepaalde bij of krachtens enig wettelijk voorschrift.’ Bij 

een omgevingsdienst zijn toezichthouders in dienst. De Awb, artikelen 5:15 tot 

en met 5:19, heeft toezichthouders bepaalde bevoegdheden gegeven.45 In artikel 

5:17 is bepaald dat een toezichthouder bevoegd is inzage te vorderen in 

zakelijke gegevens en bescheiden.46 De eigenaar van de inrichting is op grond 

van artikel 5:20 Awb verplicht om te voldoen aan een vordering. Wanneer een 

ondernemer niet voldoet aan een vordering dan is er sprake van een overtreding 

van artikel 5:20 Awb jo. 5:17 Awb. 

De energiegegevens worden in een aanschrijving gevorderd van de eigenaar van 

de inrichting. In deze brief staat aangegeven dat de energiegegevens zijn 

gevorderd en dat de eigenaar verplicht is om hieraan binnen een bepaalde 

termijn te voldoen, op grond van artikel 5:20 jo. 5:17 Awb. Mocht er na de 

termijn nog niet aan de vordering zijn voldaan, dan wordt een nieuwe brief 

gestuurd. In deze brief staat dat het bevoegd gezag voornemens is om een last 

onder dwangsom op te leggen voor het niet voldoen aan de vordering van de 

toezichthouder. Degene die in overtreding is heeft dan nog twee weken om zijn 

zienswijzen in te dienen. In artikel 4:8 Awb is geregeld dat een bestuursorgaan 

verplicht is de belanghebbende de mogelijkheid te geven om te reageren. Na de 

termijn van twee weken wordt een last onder dwangsom opgelegd, tenzij de 

zienswijze van de overtreder leidt tot het afzien van handhavend optreden. 

Een last onder dwangsom is een bestuurlijke sanctie. Dit is volgens artikel 5:2 lid 

1 sub a Awb een door een bestuursorgaan opgelegde verplichting wegens een 

overtreding.47 Er zijn twee soorten bestuurlijke sancties. Er wordt onderscheid 

gemaakt tussen herstelsancties en bestraffende sancties. De definities zijn 

opgenomen in artikel 5:2 lid 1 sub b en c Awb. Een last onder dwangsom is een 

herstelsanctie: een sanctie die wordt opgelegd om de onrechtmatige toestand te 

 
45 ‘Bevoegdheden toezichthouders’, infomil.nl. 
46 Albers 2017 p. 409. 
47 Albers 2017 p. 417. 
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wijzigen in een rechtmatige toestand48. Op grond van artikel 5:32 Awb kan een 

bestuursorgaan een last onder dwangsom opleggen.49 In de last onder 

dwangsom worden de herstelmaatregelen beschreven. Het is de bedoeling dat de 

overtreding ongedaan gemaakt wordt. Hiervoor wordt een bepaalde 

hersteltermijn gegeven. Dit wordt de begunstigingstermijn genoemd. Ook wordt 

in de last onder dwangsom een dwangsombedrag opgenomen. Wanneer de 

overtreder de overtreding niet binnen de hersteltermijn ongedaan maakt 

verbeurt hij een dwangsom. De overtredermoet dan een dwangsombedrag 

ineens betalen of een bedrag per tijdseenheid of een bedrag per overtreding van 

de last50. 

Bij de DCMR worden veel energiegegevens gevorderd. Dit omdat de 

energiegegevens niet bij de DCMR bekend zijn ende energiegegevens nodig zijn 

om te kunnen beoordelen of de drijver van de inrichting de informatieplicht moet 

invullen. Zonder de energieverbruiken is er geen grondslag om de inrichting te 

verplichten de informatieplicht in te dienen. 

Nadat de energieverbruiken zijn ontvangen, wordt gekeken of er moet worden 

voldaan aan de informatieplicht. Als het verbruik meer is dan 50.000 kWh 

elektriciteit of 25.000 m3 gas en de inrichting valt niet onder een andere 

uitzondering, dan is de inrichting verplicht om de energiebesparingsplicht in te 

vullen. Het handhavingsproces gaat hetzelfde als bij de vordering. Er wordt een 

aanschrijving verstuurd, waarin is opgenomen dat er sprake is van een 

overtreding van artikel 2.15 lid 2 Activiteitenbesluit. Indien na de hersteltermijn 

nog niet de informatieplicht is ingediend via de RVO, dan wordt er een 

voornemen tot last onder dwangsom verstuurd en wordt uiteindelijk een last 

onder dwangsom opgelegd.51 

Wanneer de melding bij de RVO binnen is dan wordt deze doorgezet naar het 

bevoegd gezag. Het bevoegd gezag gaat dan aan de hand van de 

informatieplicht het bedrijf controleren. 

Bij de DCMR wordt dat als volgt aangepakt. Er vindt een controle plaats bij de 

inrichtingen. Tijdens de controle wordt er gekeken welke energiebesparende 

 
48 Albers 2017 p. 419. 
49 Barkhuysen 2014 p. 168. 
50 Albers 2017 p. 456. 
51 Elferink & De Ruiter 2021 p. 131. 



 

22 
 

maatregelen zijn getroffen en welke maatregelen nog uitgevoerd moeten 

worden. Er wordt aan de hand van de uitgangssituatie en de economische- en 

technische randvoorwaarden beoordeeld of een maatregel uitgevoerd moet 

worden. De toezichthouder legt dit allemaal vast in een controleverslag. Voor de 

maatregelen die nog uitgevoerd moeten worden wordt een hersteltermijn 

vastgesteld. De constateringen van de toezichthouder, inclusief de maatregelen 

die nog uitgevoerd moeten worden en de bijbehorende hersteltermijn, worden in 

een aanschrijving opgenomen en naar het bedrijf verstuurd. 

Wanneer de hersteltermijn voorbij is, wordt een hercontrole uitgevoerd. Er wordt 

gecontroleerd of de maatregelen zijn uitgevoerd en daarmee de overtreding 

ongedaan is gemaakt. Indien dit niet het geval is, dan wordt hier ook een 

voornemen verstuurd en uiteindelijk een last onder dwangsom opgelegd. 

 

2.4 Deelconclusie 

In deze paragraaf wordt antwoord gegeven op de volgende theoretische 

deelvragen ‘Wat is de inhoud en werking van de energiebesparingsplicht voor 

inrichtingen op grond van wetsanalyse en literatuur- en bronnenonderzoek?’ en 

‘Hoe moet er worden omgegaan met de technische en economische 

randvoorwaarden, uit de Erkende Maatregelenlijsten energiebesparing, op grond 

van wetsanalyse en literatuuronderzoek?’. 

 

2.4.1 Deelconclusie energiebesparingsplicht 

De energiebesparingsplicht is opgenomen in artikel 2.15 lid 1 Activiteitenbesluit. 

De drijver van een inrichting heeft de plicht om alle energiebesparende 

maatregelen te nemen met een terugverdientijd van vijf jaar of minder. De 

energiebesparingsplicht geldt alleen voor type A of B inrichtingen die een 

verbruik hebben die groter is dan 50.000 kWh elektriciteit of 25.000 m3 gas en 

niet onder een van de uitzonderingsgronden vallen, lid 8 en 9 van artikel 2.15 

Activiteitenbesluit. 

Door de informatieplicht is de drijver van de inrichting verplicht om een keer in 

de vier jaar te melden aan het bevoegd gezag welke energiebesparende 

maatregelen er zijn genomen. De laatste keer dat dit moest was uiterlijk op 1 juli 
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2019 (artikel 2.15 lid 2 Activiteitenbesluit). In de EML staan maatregelen 

beschreven waaraan de drijver van de inrichting moet voldoen om aan de 

energiebesparingsplicht te voldoen. In bijlage 10 van de Activiteitenregeling zijn 

alle maatregelen terug te vinden. Hierin zijn negentien lijsten opgenomen, iedere 

lijst is voor een bepaalde bedrijfstak. 

 

2.4.2 Deelconclusie economische en technische randvoorwaarden 

Doordat in bepaalde gevallen de terugverdientijd niet behaald kan worden, 

omdat er bijvoorbeeld een dure aanpassing gedaan moet worden of het verbruik 

van het desbetreffende onderdeel te laag is, zijn er economische en technische 

randvoorwaarden opgenomen in de EML. Wanneer aan deze randvoorwaarden 

voldaan is, dan kunnen de maatregelen binnen vijf jaar terugverdiend worden. 
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Hoofdstuk 3 Energiebesparingsplicht na 1 juli 2023 

In dit hoofdstuk zal het juridisch kader van de energiebesparingsplicht 

beschreven worden die hoort bij de wetswijziging van 1 juli 2023. Allereerst 

wordt er ingegaan op welke wijzigingen er zijn per 1 juli 2023. Hierna worden de 

aanpassingen van de wetsartikelen besproken. Zo wordt er uitgelegd wat er 

wijzigt aan de energiebesparingsplicht, de informatieplicht en de EML. Ook wordt 

ingegaan op de nieuwe plicht die ontstaat, de onderzoeksplicht. 

De informatieplicht moet iedere vier jaar opnieuw ingevuld worden. Bij iedere 

nieuwe ronde van de informatieplicht is besloten om de energiebesparingsplicht 

te actualiseren. Dit wordt gedaan door de EML en de wet aan te passen. In 2023, 

is er weer een nieuwe ronde van de informatieplicht. Vandaar dat de regels 

omtrent de energiebesparingsplicht per 1 juli 2023 aangepast zijn. 

 

3.1 Welke wijzigingen zijn er per 1 juli 2023? 

Per 1 juli 2023 zijn de volgende wijzigingen doorgevoerd.52 

Allereerst wordt de doelgroep uitgebreid. De uitzonderingen komen te vervallen. 

Zo vallen nu ook de type C inrichtingen en de glastuinbouw onder de 

energiebesparingsplicht. Hiernaast worden ook de wetsartikelen aangepast. 

Verder wordt de EML geactualiseerd. Er komt een nieuwe plicht voor de zeer 

grote energieverbruikers, namelijk de onderzoeksplicht. Ook wordt de term 

energiebesparing vervangen door verduurzaming van het energieverbruik. 

 

3.2 Aanpassing wetsartikelen 

De eerste wijziging is dat het opschrift van afdeling 2.6 van het 

Activiteitenbesluit van ‘Energiebesparing’ gewijzigd wordt naar ‘Verduurzaming 

van het energieverbruik’. Deze wijziging heeft te maken met het feit dat er niet 

alleen een verplichting is om energiebesparende maatregelen te nemen, maar 

ook dat de eigen opwekking van energie en de overstap naar een andere, 

duurzamere energiedrager verplicht kan worden gesteld.53 

 
52 Stb. 2023, 111. 
53 Stb. 2023, 111. 
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Omdat de vergunningplichtige bedrijven nu ook aan de energiebesparingsplicht 

moeten voldoen, is artikel 2.14c Activiteitenbesluit aangepast. In dit artikel stond 

eerst opgenomen dat deze afdeling enkel van toepassing was op degene die een 

inrichting type A of een inrichting type B drijft. Per 1 juli 2023 is hier een 

inrichting type C aan toegevoegd. Verder zijn ook de uitzonderingen die eerst 

waren opgenomen in 2.15 lid 8 en 9 Activiteitenbesluit geschrapt. Alle bedrijven 

moeten nu voldoen aan de energiebesparingsplicht. 

 

3.2.1 Energiebesparingsplicht 

De energiebesparingsplicht staat beschreven in artikel 2.15 lid 1 

Activiteitenbesluit. De oude energiebesparingsplicht stond omschreven als 

‘Degene die de inrichting drijft neemt alle energiebesparende maatregelen met 

een terugverdientijd van vijf jaar of minder.’ Doordat er niet meer alleen 

gesproken wordt over energiebesparende maatregelen, maar ook over 

maatregelen ter verduurzaming van het energieverbruik is artikel 2.15 lid 1 

Activiteitenbesluit aangepast naar:  

“1. Degene die de inrichting drijft neemt alle maatregelen ter verduurzaming van 

het energiegebruik met een terugverdientijd van vijf jaar of minder, waarbij 

onder maatregelen ter verduurzaming van het energiegebruik worden verstaan: 

a) energiebesparende maatregelen; 

b) maatregelen voor het jaarlijks produceren van hernieuwbare energie in de 

inrichting tot ten hoogste het jaarlijkse energiegebruik van de 

energiedrager waarvoor jaarlijks hernieuwbare energie geproduceerd  

wordt; en 

c) maatregelen voor het vervangen van een energiedrager die leiden tot een 

lagere emissie van kooldioxide”.54 

 

 
54 Stb. 2023, 111. 



 

26 
 

3.2.2 Informatieplicht 

Omdat het tijd is voor een nieuwe ronde met betrekking tot de informatieplicht is 

de datum in lid 2 van artikel 2.15 Activiteitenbesluit gewijzigd van 1 juli 

2019naar 1 december 2023. 

Dit artikel lijkt een grote invloed te gaan hebben op de handhaving van de 

informatieplicht. De wetswijziging is namelijk in werking getreden op 1 juli 2023. 

Doordat er in 2.15 Activiteitenbesluit komt te staan dat de drijver van de 

inrichting uiterlijk 1 december 2023 rapporteert bij het bevoegd gezag welke 

maatregelen ter verduurzaming van het energieverbruik zijn genomen, kan voor 

die datum nog niet gehandhaafd worden  op de informatieplicht. Hierdoor kan de 

drijver van de inrichting in de periode tussen 1 juli 2023 en 1 december 2023 

nog niet verplicht worden om aan de informatieplicht te voldoen. De grond voor 

handhaving ontstaat pas op 1 december 2023, omdat de drijver van de inrichting 

vanaf dat moment in overtreding kan zijn. 

 

3.2.3 Onderzoeksplicht 

Met de wetswijziging van 1 juli 2023 is ook een nieuwe plicht toegevoegd met 

betrekking tot de verduurzaming van het energieverbruik, namelijk de 

onderzoeksplicht. Bij een bijeenkomst van het Ministerie van Economische Zaken 

en Klimaat en de RVO op 24 mei 2023 in Rotterdam werd aangeven dat is 

gekozen voor een onderzoeksplicht voor de zeer grootverbruikers, omdat de 

maatregelen die in de EML staan beschreven vaak niet direct toepasbaar zijn bij 

de zeer grootverbruikers. Om ervoor te zorgen dat deze bedrijven ook gaan 

verduurzamen is een andere methode verzonnen, de onderzoeksplicht. 

In lid 9 van artikel 2.15 van het Activiteitenbesluit is nu een 

onderzoeksverplichting opgenomen voor inrichtingen die een groter jaarverbruik 

hebben dan 10.000.000 kWh of 170.000 m3.55 In artikel 2.14c lid 2 

Activiteitenbesluit wordt bepaald voor welke inrichtingen de onderzoeksplicht 

geldt. 

Voor de maatregelen ter verduurzamingen van het energieverbruik die zien op 

een gebouw of een deel van een gebouw, geldt gewoon nog de informatieplicht. 

 
55 Stb. 2023, 111. 
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Maar voor de activiteiten en processen die binnen de inrichting worden 

uitgevoerd, geldt nu een onderzoeksplicht. Deze inrichtingen worden verplicht 

om een onderzoek te doen naar alle mogelijke maatregelen ter verduurzaming 

van het energieverbruik gericht op de activiteiten en processen. In artikel 2.15 

lid 10 Activiteitenbesluit is bepaald dat de inrichting uiterlijk op 1 december 2023 

rapporteert over het onderzoek. 

Op 13 juni 2023 zijn de voorwaarden waaraan een onderzoek naar maatregelen 

ter verduurzaming van het energiegebruik moet voldoen bekend gemaakt.56 In 

artikel 2.16e Activiteitenregeling staat benoemd wat er in ieder geval in het 

onderzoek te verduurzaming van het energieverbruik moet staan. In bijlage 10b 

Activiteitenregeling worden de vereisten uit artikel 2.16e  Activiteitenregeling 

verder uitgewerkt. 

Omdat de onderzoekplicht complex is, staat op de website van het RVO een 

sjabloon voor de onderzoeksplicht.57 Dit sjabloon heeft het RVO samen met de 

omgevingsdiensten ontwikkeld. Uit het sjabloon blijkt dat in het 

onderzoeksrapport in ieder geval de volgende informatie moet staan: 

- Beschrijving locatie, productieapparatuur en –installaties en intern 

transport; 

- Onderbouwing en berekening uitgevoerde energiebesparende 

maatregelen; 

- Analyse energiegebruik; energiebalans, warmtevraag, onbenutte 

warmtestromen; 

- Analyse productieapparatuur en –installaties en intern transport; 

- Onderbouwing en berekening geïdentificeerde maatregelen. 

 

3.2.4 Actualiseren Erkende maatregelenlijsten 

De bekendmaking van de nieuwe EML in de Staatscourant heeft lang op zich 

laten wachten. Eerst zou de nieuwe EML rond maart/april 2023 bekend worden 

 
56 Stcrt. 2023, 16185. 
57 ‘Onderzoeksplicht energiebesparing vanaf 2023’, rvo.nl. 
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gemaakt, maar uiteindelijk is de nieuwe EML pas op 8 juni 2023 bekend gemaakt 

in de Staatscourant.58 

Met de nieuwe EML wordt afgestapt van de lijsten per bedrijfstak. In plaats van 

negentien verschillende lijsten, wordt overgestapt naar drie lijsten. Een lijst voor 

gebouwmaatregelen, een lijst voor faciliteiten en een lijst voor 

procesmaatregelen. 

Hierdoor verdwijnen de verschillen tussen bepaalde branches. Zo moest in de 

oude situatie een horecabedrijf meer doen dan een horeca-instelling die bij een 

sporthal behoort. Deze verschillen zijn er sinds de wetswijziging van 1 juli 2023 

niet meer. Doordat alle bedrijfstakken gelijk gesteld worden. 

Met de komst van de EML worden een aantal nieuwe energiebesparende 

toepassingen toegevoegd, zoals de warmtepomp en de zonnepanelen. De 

maatregel voor de zonnepanelen heeft veel randvoorwaarden, omdat de 

maatregel anders niet binnen 5 jaar terugverdiend kan worden. Hieronder in 

tabel 2 is de maatregel voor de zonnepanelen te zien. Uit deze tabel blijkt dat er 

veel voorwaarden zijn waaraan moet worden voldaan. Zo moet er allereerst 

2.000 m2 geschikt dakoppervlak beschikbaar zijn. Veel inrichtingen hebben  niet 

zo’n groot dakoppervlak. Ook maken de overige technische randvoorwaarden dat 

in de praktijk deze maatregel bijna niet verplicht gesteld kan worden. Bijna bij 

iedere inrichting is wel een voorwaarde waaraan de inrichting niet voldoet en dan 

hoeft de maatregel niet verplicht uitgevoerd te worden.  

Onderwerp Zonnepanelen 

Nummer maatregel FK1 

Toe te passen maatregel Plaats zonnepanelen op het dak. 

Door de plaatsing van zonnepanelen wordt duurzame elektriciteit opgewekt. Daarmee 

wordt bespaard op de inkoop van elektriciteit via het elektriciteitsnet. 

Huidige situatie Er is een grootverbruikaansluiting voor elektriciteit (meer dan 3x80 A). 

Er is ten minste 2.000 m2 aan geschikt dakoppervlak beschikbaar voor het plaatsen van 

minimaal 300 kWp aan zonnepanelen. 

Economische randvoorwaarden Niet van toepassing 

Technische randvoorwaarden Het dak heeft voldoende vrije draagkracht voor de plaatsing van zonnepanelen en 

bijbehorende ballast. 

 
58 Stcrt. 2023, 15844. 
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Onderwerp Zonnepanelen 

De bestaande elektriciteitsaansluiting heeft voldoende capaciteit en er is voldoende 

transportcapaciteit beschikbaar op het elektriciteitsnet. 

Het dak hoeft de komende 10 jaar niet te worden gerenoveerd. 

De verzekeraar gaat akkoord met plaatsen van de zonnepanelen zonder dat dit tot een 

significante prijsstijging van de verzekeringspremie leidt. 

Indien het gebouw een monument is, wordt de monumentale status niet door de 

maatregel aangetast. 

Bij een installatie van 300 kWp kan alle opgewekte energie direct in het gebouw worden 

gebruikt. 

Direct uitvoerbaar (zelfstandig 

moment) 

Ja 

Aspecten van doelmatig beheer 

en onderhoud 

Maak de zonnepanelen jaarlijks schoon. 

Controleer regelmatig of de verwachte productie gehaald wordt of laat dit monitoren. 

Tabel 2: maatregel FK1 van bijlage 10 Activiteitenregeling, faciliteiten  

 

3.3 Deelconclusie 

In deze paragraaf wordt een deel van het antwoord gegeven op de deelvraag: 

‘Wat is de inhoud van de wetswijzigingen over de energiebesparingsplicht van 1 

juli 2023, op grond van wetsanalyse en literatuuronderzoek?’. In hoofdstuk 4 

wordt gekeken naar de overige wijzigingen die pas in werking treden als de 

Omgevingswet er is. Verder wordt in deze paragraaf ook antwoord gegeven op 

de deelvragen: ‘Wat is de werking van de energiebesparingsplicht bij type C 

inrichtingen, op grond van wetsanalyse en literatuuronderzoek?’ en ‘Wat zijn de 

belangrijke wijzigingen in de Erkende Maatregelenlijsten energiebesparing op 

grond van literatuuronderzoek en wetsanalyse?’. 

 

3.3.1 Inhoud wetswijzigingen energiebesparingsplicht per 1 juli 2023 

Per 1 juli 2023 wordt het begrip ‘energiebesparing’ vervangen door 

‘verduurzaming van het energieverbruik’. Daarnaast wordt ook de doelgroep 

uitgebreid, in artikel 2.14c lid 1 Activiteitenbesluit wordt nu bepaald dat de 

energiebesparingsplicht ook gaat gelden voor type C inrichtingen. Ook vervallen 

de uitzonderingen op de energiebesparingsplicht. Alle inrichtingen moeten nu 

voldoen aan de energiebesparingsplicht als ze een groter jaarlijks verbruik 

hebben dan 50.000 kWh elektriciteit of 25.000 m3 gas. 
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Verder wordt het wetsartikel voor de energiebesparingsplicht aangepast naar de 

nieuwe ronde voor de energiebesparingsplicht in artikel 2.15 lid 2 

Activiteitenbesluit wordt opgenomen dat de melding uiterlijk 1 december 2023 

ingediend moet worden. Deze datum zorgt ervoor dat vanaf 1 juli 2023 tot 1 

december 2023 er niet gecontroleerd kan worden op de energiebesparingsplicht. 

Een andere belangrijke wijziging is dat de EML wordt geactualiseerd. Zo worden 

de negentien lijsten per bedrijfstak vervangen voor drie lijsten. 

Tot slot komt er ook nog een nieuwe plicht, namelijk de onderzoeksplicht. De 

onderzoeksplicht geldt voor inrichtingen die een groter jaarverbruik hebben dan 

10.000.000 kWh of 170.000 m3, artikel 2.15 lid 9 Activiteitenbesluit. De 

onderzoeksplicht moet uiterlijk 1 december worden ingediend, voor het 

gebouwdeel moeten de maatregelen uit de EML worden gehanteerd.  

 

3.3.2 Werking energiebesparingsplicht bij type C inrichtingen 

Voor 1 juli 2023 zijn type C inrichtingen nog niet verplicht om te voldoen aan de 

energiebesparingsplicht, omdat in artikel 2.14c Activiteitenbesluit is bepaald dat 

de afdeling alleen van toepassing is op type A & B inrichtingen. Per 1 juli 2023 

zijn de type C bedrijven wel verplicht om aan de energiebesparingsplicht te 

voldoen, doordat type C inrichtingen aan artikel 2.14c Activiteitenbesluit worden 

toegevoegd.  

 

3.3.3 Wijzigingen Erkende Maatregelenlijsten 

De belangrijkste wijziging binnen de EML is dat de lijsten niet meer zijn 

ingedeeld per bedrijfstak, maar dat er vanaf nu drie lijsten zijn voor 

gebouwmaatregelen, faciliteiten en processenmaatregelen. Er staan ook niet 

alleen energiebesparingsmaatregelen in de lijsten, maar ook maatregelen ter 

verduurzaming van het energieverbruik, zoals zonnepanelen.  
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Hoofdstuk 4 Energiebesparingsplicht onder de Omgevingswet 

Het lijkt er nu dan echt op dat de Omgevingswet (hierna: Ow) per 1 januari 2024 

wordt ingevoerd. In dit hoofdstuk wordt het juridisch kader besproken van de 

energiebesparingsplicht, wanneer de Omgevingswet in werking treedt. Allereerst 

wordt de Omgevingswet kort uitgelegd. Hierna wordt ingegaan op de wijzigingen 

die de Omgevingswet voor de energiebesparingsplicht veroorzaakt, zoals de 

situatie tussen een huurder en verhuurder. 

 

4.1 De Omgevingswet 

Het omgevingsrecht wordt gevormd door de regels en wetten die samen de 

fysieke leefomgeving vormen.59 Het omgevingsrecht is een complex 

rechtsgebied, doordat er veel verschillende wet- en regelgeving is, waarbij er 

weinig verbinding is tussen alle wetten. De huidige regels kennen verschillen in 

de systematiek, de instrumenten en de terminologie.60 Met de komst van de Ow 

vindt een stelselherziening plaats binnen het omgevingsrecht. 61 Er worden 26 

wetten, 60 AMvB’s en 75 ministeriële regelingen gebundeld naar één wet (de 

Ow), vier AMvB’s (het Besluit activiteiten leefomgeving (hierna: Bal), het Besluit 

bouwwerken leefomgeving (hierna: Bbl), het Besluit kwaliteit leefomgeving 

(hierna: Bkl) en het Omgevingsbesluit) en één ministeriële regeling (de 

Omgevingsregeling).62 

Zo worden ook de Wm, het Activiteitenbesluit en de Activiteitenregeling, die 

binnen de energiebesparingsplicht van belang zijn, gebundeld met de komst van 

de Ow. 

In de Memorie van toelichting van de Ow wordt de aanleiding voor het 

wetsvoorstel aangegeven.63 Allereerst wordt aangegeven dat de huidige 

verbrokkeling van het omgevingsrecht leidt tot afstemmings- en 

coördinatieproblemen en tot een verminderde kenbaarheid en bruikbaarheid voor 

gebruikers. Eigenlijk wordt hier aangegeven dat er meer behoefte is aan 

 
59 Van de Vorstenbosch & Van der Geest 2021 p. 24. 
60 Oldenziel & De Vos 2018 p. 2-3. 
61 ‘Nieuwe omgevingswet regelt alles voor de omgeving’, www.rijksoverheid.nl. 
62 Oldenziel & De Vos 2018 p. 6. 
63 Kamerstukken II 2013/14, 33962 nr. 3. 
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samenhang binnen het omgevingsrecht. Nog drie andere maatschappelijke 

ontwikkeling vormen de aanleiding voor de Ow. De eerste aanleiding is dat de 

huidige wet- en regelgeving niet meer goed aansluit op de huidige en 

toekomstige ontwikkelingen. Zeker met het oog op een transitie naar een 

duurzame samenleving. De tweede maatschappelijke ontwikkeling is dat het 

maatschappelijk initiatief groeit. De derde aanleiding is dat de regionale 

verschillen nemen toenemen.64 

Een belangrijke wijziging met de komst van de Ow is dat het begrip inrichting 

komt te vervallen. In de Ow is het begrip milieubelastende activiteit (hierna: 

mba) het nieuwe kernbegrip om te bepalen welke regels voor een bedrijf van 

toepassing zijn.65 In bijlage 1.1 van de Ow staat beschreven wat een 

milieubelastende activiteit is. Een milieubelastende activiteit is een activiteit die 

nadelige gevolgen voor het milieu kan veroorzaken, niet zijnde een 

lozingsactiviteit op een oppervlaktewaterlichaam of een lozingsactiviteit op een 

zuiveringtechnisch werk of een wateronttrekkingsactiviteit. Het begrip mba is een 

vrij breed begrip. Hierdoor valt een activiteit al snel onder de noemer 

milieubelastende activiteit. 

 

4.2 Energiebesparingsplicht onder de Omgevingswet 

Met de komst van de Ow verschuift de bevoegdheid voor veel regels van het Rijk 

naar de lagere overheden.66 De Ow heeft als uitgangspunt ‘decentraal tenzij’. De 

zorg voor de fysieke omgeving hoort in eerste instantie bij gemeenten, art. 2.3 

lid 1 Ow, en waterschappen.67 In artikel 2.4 Ow is bepaald dat de gemeenteraad 

een omgevingsplan opstelt voor de gemeente waarin regels over de fysieke 

leefomgeving worden opgenomen.68 In het omgevingsplan worden de 

bestemmingsplannen en de huidige verordeningen die betrekking hebben op de 

leefomgeving gebundeld. 

In eerdere versies van de wetgeving omtrent de Ow stond de 

energiebesparingsplicht omschreven in de zogenaamde bruidsschat. De 

 
64 Van de Vorstenbosch & Van der Geest 2021 p.25. 
65 Van de Vorstenbosch & Van der Geest 2021 p.139. 
66 Van de Vorstenbosch & Van der Geest 2021 p.44. 
67 Van den Broek 2021 p. 22. 
68 Oldenziel & De Vos 2018 p.54. 
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bruidsschat is een tijdelijk alternatief voor het omgevingsplan. De regels die zijn 

opgenomen in de bruidsschat vallen nu onder de bevoegdheid van het Rijk, maar 

wanneer de Ow in werking treedt komen deze regels onder de bevoegdheid van 

de gemeenten te vallen.69 Het is de bedoeling dat deze regels uiteindelijk in het 

gemeentelijk omgevingsplan terechtkomen. Wanneer het Rijk niks zou regelen, 

dan zou na de inwerkingtreding van de Ow bij de gemeenten die geen 

omgevingsplan hebben gemaakt een groot gat ontstaan in de regelgeving. Om 

dit te voorkomen heeft het Rijk de bruidsschat opgesteld. In de bruidsschat 

worden onder andere de milieubelastende activiteiten benoemd die niet in het 

Bal zijn geregeld. Een voorbeeld van wat geregeld is in de bruidsschat is 

bijvoorbeeld geluid. De gemeente is wel gehouden om een standaardwaarde voor 

de geluidsnormen vast te stellen, maar de gemeente kan uiteindelijk met het 

omgevingsplan ook regelen dat in bepaalde wijken een strengere geluidsnorm 

geldt. Uiteindelijk is  toch besloten om de energiebesparingsplicht over te 

hevelen naar het Bal, zodat er geen grote verschillen tussen gemeenten ontstaan 

voor de energiebesparingsplicht. 

Op 19 juni 2023 zijn de wijzigingen van het Bal met betrekking tot de 

energiebesparingsplicht bekend gemaakt.70 De inhoud van de 

energiebesparingsplicht blijft nagenoeg hetzelfde.71 De wetsartikelen wijzigen wel 

qua opmaak om zo aan te sluiten bij het stelsel van de Ow. 

Voor de milieubelastende activiteiten, die genoemd staan in afdeling 3.3 t/m 

3.11 Bal geldt de energiebesparingsplicht. Deze milieubelastende activiteiten 

moeten voldoen aan de energiebesparingsplicht uit artikel 5.15 Bal. 

Ook komt er een plicht in het Bbl voor gebouweigenaren om voor de 

gebouwsgebonden maatregelen aan de energiebesparingsplicht te voldoen. Deze 

verplichting komt in artikel 3.84 Bbl te staan. Deze wijziging is voor de 

handhaving best ingrijpend. In een situatie waarbij een ondernemer een pand 

huurt van een verhuurder, is de ondernemer verplicht om de informatieplicht in 

te dienen voor de activiteit gebonden maatregelen op grond van artikel 5.15a 

Bal. De verhuurder van het pand wordt onder de Ow verantwoordelijk voor de 

gebouwsgebonden maatregelen. Op grond van artikel 3.84a Bbl is de 

 
69 Oldenziel & De Vos 2018 p. 73. 
70 Stb. 2023, 215. 
71 ‘Energiebesparing in de Omgevingswet – dit verandert er’, iplo.nl. 
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gebouweigenaar verplicht om de informatieplicht in te dienen voor de 

gebouwsgebonden maatregelen. In de praktijk zorgt dit bij handhaving voor 

problemen, omdat bij de omgevingsdiensten de eigenaar van het pand niet 

bekend is. Die eigenaar moet eerst achterhaald worden.  

De onderzoeksplicht komt in artikel 5.16 van het Bal te staan. En de erkende 

maatregelen worden in de Omgevingsregeling opgenomen. 

 

4.3 Deelconclusie 

In deze paragraaf wordt het restant van de deelvraag ‘Wat is de inhoud van de 

wetswijzigingen over de energiebesparingsplicht van 1 juli 2023, op grond van 

wetsanalyse en literatuuronderzoek?’ beantwoord. 

Er veranderen een aantal dingen met de komst van de Ow per 1 januari 2024. Zo 

wordt er niet meer gebruik gemaakt van het begrip inrichting, maar wordt er 

gesproken over een milieubelastende activiteit. De wetsartikelen verhuizen naar 

het Bal en de Omgevingsregeling. Verder komt er in het Bbl een verplichting te 

staan voor de eigenaar van een gebouw om te voldoen aan de 

energiebesparingsplicht voor de gebouwsgebonden maatregelen. In een situatie 

tussen huurder en verhuurder moet de omgevingsdienst handhaven bij de 

huurder voor de maatregelen voor de processen en de faciliteiten en bij de 

verhuurder voor de maatregelen die horen bij het gebouw. Dit is best 

ingewikkeld, omdat de contactgegevens van verhuurder vaak bij de 

omgevingsdienst ontbreken.  
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Hoofdstuk 5 Uitkomsten praktijkonderzoek 

In dit hoofdstuk zal antwoord worden gegeven op de deelvraag: ‘Wat zijn de 

belangrijkste wijzigingen binnen het energietoezicht volgens toezichthouders 

energie van verschillende omgevingsdiensten op grond van interviews?’ Om deze 

deelvraag te beantwoorden zijn energietoezichthouders of projectleiders van zes 

verschillende omgevingsdiensten geïnterviewd. Dit zijn de omgevingsdiensten 

DCMR Milieudienst Rijnmond (hierna: DCMR), Omgevingsdienst Zuidoost-Brabant 

(hierna: ODZOB), Omgevingsdienst Haaglanden (hierna: ODH), Omgevingsdienst 

regio Utrecht (hierna: ODRU), Omgevingsdienst Midden-Holland (hierna: ODMH) 

en Omgevingsdienst West-Holland (hierna: ODWH). De interviews zijn gehouden 

aan de hand van een topiclijst. De topiclijst is terug te vinden in bijlage 1. De 

interviews zijn getranscribeerd en staan in bijlage 2 tot en met 7. De uitkomsten 

zijn verwerkt in een analyseschema, zie bijlage 8. 

 

5.1 Resultaten interviews 

Er is met de volgende personen gesproken: 

- Christian de Laat, energietoezichthouder en vakspecialist energie bij de 

DCMR; 

- Ellis Vermeulen, adviseur energie en duurzaamheid bij ODZOB; 

- Deny van Hooijdonk, projectleider en energietoezichthouder bij ODH; 

- Wouter van der Steen, projectleider en energietoezichthouder bij ODRU; 

- Gerwin Boerboom, toezichthouder en duurzaamheidsspecialist bij ODMH; 

- Nadja Helvensteijn, adviseur energie bij ODWH. 

Allereerst is gevraagd naar hoe het energietoezicht normaal wordt opgepakt bij 

de verschillende omgevingsdiensten. Hoe groot is het team en hoe wordt het 

energietoezicht aangepakt? Door deze vragen ontstaat een goed beeld van de 

aanpak van een omgevingsdienst. Hierna is meer gekeken naar de aankomende 

wijzigingen op de onderwerpen: informatieplicht, onderzoeksplicht, EML en de 

situatie tussen huurder en verhuurder. Er is voor deze onderwerpen gekozen, 

omdat dit de belangrijkste wijzigingen van de energiebesparingsplicht zijn. 

Hieronder wordt ingegaan op de resultaten van de interviews per topic. Ook 

wordt er nog aandacht besteed aan de overige opmerkingen die tijdens het 
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interview zijn aangegeven en die van belang kunnen zijn voor de aanpak van het 

energietoezicht. 

 

5.1.1 Informatieplicht 

Bij deze topic is met name gevraagd naar de wijzigingen van de informatieplicht 

en hoe hiermee omgegaan moet worden. Bij vijf van de zes interviews werd 

aangegeven, dat de nieuwe informatieplicht per 1 december 2023 ingediend 

moet worden. De DCMR gaf niet expliciet aan dat de informatieplicht per 1 

december 2023 verandert, dit kwam doordat de datum al was aangegeven in de 

vraagstelling. Wel bleek uit het antwoord, dat de DCMR op de hoogte was van de 

datum per wanneer de informatieplicht ingediend moet worden. Er werd namelijk 

aangegeven dat de DCMR overwoog om naar alle bedrijven een postkaartje te 

sturen. Op dat kaartje zou dan staan dat per 1 december de nieuwe 

informatieplicht ingevuld moet worden. 

Ook werd gevraagd hoe de diensten in de periode van 1 juli tot 1 december 2023 

gaan handhaven op de informatieplicht. Deze vraag is niet gesteld aan de DCMR, 

maar de overige omgevingsdiensten gaven aan dat je niet kunt handhaven op de 

informatieplicht in die periode, omdat de plicht pas per 1 december ontstaat. Bij 

drie van de zes interviews werd aangegeven dat de diensten, in plaats van 

controleren op de informatieplicht, tot december de hercontroles oppakken over 

het uitvoeren van de EML. 

Uit de helft van de interviews volgde dat de kwaliteit van de informatieplicht nog 

een zorg is. Er werd aangegeven dat wat in de informatieplicht is doorgegeven 

soms niet klopt met de werkelijkheid. Dit kwam vaak door een gebrek aan kennis 

bij de ondernemer.  

Concluderend is uit alle interviews gebleken dat de omgevingsdiensten bekend 

zijn met het wijzigen van de informatieplicht. Ook is er nagedacht hoe met deze 

wijziging om te gaan, door het versturen van een kaartje of om in te zetten op 

hercontroles. Verder kan nog geconcludeerd worden dat de kwaliteit van de 

ingevulde informatieplicht soms te wensen overlaat, omdat er niet genoeg kennis 

bij de ondernemers aanwezig is om de technieken te begrijpen. 
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5.1.2 Onderzoeksplicht 

Uit de interviews blijkt met betrekking tot de onderzoeksplicht dat alle 

omgevingsdiensten geen goed beeld hebben hoe de handhaving op de 

onderzoeksplicht aangepakt moet worden. ODRU geeft aan dat er nog niet echt 

over de handhaving is nagedacht, maar er zijn ook niet veel onderzoeksplichtige 

bedrijven bij deze omgevingsdienst. Bij de DCMR, een omgevingsdienst met veel 

bedrijven die aan de onderzoeksplicht moeten voldoen, werd al nagedacht over 

manieren om te handhaven, bijvoorbeeld door middel van een formeel besluit of 

door vergunningsvoorschriften toe te voegen. 

Ook wordt er in drie van de zes interviews aangegeven dat de handhaving van de 

onderzoeksplicht wel lastig is. Aan de ene kant doordat sommige bedrijven best 

complex zijn. Aan de andere kant doordat er niet gewerkt wordt met vaste 

normen, waardoor meer discussies kunnen ontstaan. 

Concluderend uit alle interviews is gebleken dat er nog geen aanpak is voor de 

handhaving op de onderzoeksplicht. Ook werd in de helft van de interviews 

aangegeven dat de handhaving op de onderzoeksplicht complex kan zijn. 

 

5.1.3 EML 

In vijf van de zes interviews wordt aangegeven dat de voorwaarden bij de 

maatregel over de zonnepanelen ervoor kunnen zorgen, dat in de praktijk de 

maatregel bijna niet uitgevoerd hoeft te worden. 

Verder zijn er vooral veel verschillende antwoorden gekomen op de vragen. Dit 

komt ook omdat de gehele EML groot is en iedereen er ook op een andere 

manier naar kijkt. Een aantal antwoorden was wel interessant. In een interview 

werd aangegeven dat de meest wijzigingen er voor de show zijn ingekomen en 

dat deze situaties in de praktijk niet vaak voorkomen. ODZOB gaf aan dat ze 

vanaf 1 juli al gaan toetsen aan de nieuwe EML en dat die toetsing dan als 

nulsituatie gebruikt gaat worden. Verder werd er door ODH aangegeven dat het 

goed is dat er nu van negentien lijsten naar drie lijsten wordt gegaan. Nu worden 

alle gevallen hetzelfde behandeld. 

Concluderend blijkt uit de meeste interviews dat de maatregel voor de 

zonnepanelen in de praktijk bijna niet uitgevoerd hoeft te worden.  
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5.1.4 Situatie tussen huurder en verhuurder 

Uit zes van de zes interviews bleek dat niemand zit te wachten op de situatie 

tussen huurder en verhuurder, die ontstaat als de Ow in werking treedt. Vooral 

omdat deze wijziging ervoor zorgt dat het toezicht ingewikkelder wordt. Ook 

wordt er aangegeven dat het ingewikkeld is om de eigenaar te benaderen, omdat 

de adresgegevens nog niet bekend zijn bij de omgevingsdiensten. Één 

omgevingsdienst heeft dit al wel ingeregeld door een koppeling te maken tussen 

het zaaksysteem en het kadaster.  

In vier van de zes interviews wordt al wel een manier aangegeven om te 

handhaven. Een aantal omgevingsdiensten is van plan om in de aanschrijving 

neer te zetten dat de ondernemer contact moet leggen met de eigenaar van het 

pand. Ook werd er in de interviews aangegeven hoe je aan de adresgegevens 

van de eigenaar kunt komen. 

Concluderend tijdens de interviews is gebleken dat de situatie tussen huurder en 

verhuurder ervoor zorgt dat het toezicht ingewikkelder wordt. 

 

5.1.5 Overige opmerkingen energietoezicht 

Bij de interviews zijn ook nog andere opmerkingen gemaakt. Deze opmerkingen 

kunnen van belang zijn om aanbevelingen te vormen. Hieronder worden ze kort 

beschreven. 

Allereerst werd er aangegeven dat het handig is om aan te sluiten bij het 

kennisnet van ODNL. Hierop kun je met andere omgevingsdiensten in contact 

komen, ook binnen een bepaalde branche. 

Ook werden er nog bepaalde aanpakken gedeeld van energietoezicht die 

misschien ook kunnen worden toegepast bij een andere omgevingsdienst. Zo gaf 

ODWH aan dat zij bij iedere controle de energiegegevens opvragen. Hierdoor 

hoeven zij bijna geen energiegegevens te vorderen. Een andere interessante 

aanpak is die van ODRU. Daar worden bij iedere normale controle ook de tien 

belangrijkste energiemaatregelen meegenomen. Hierdoor kun je meer bedrijven 

controleren op energie. 
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5.2 Deelconclusie 

In deze paragraaf wordt antwoord gegeven op de deelvraag: ‘Wat zijn de 

belangrijkste wijzigingen binnen het energietoezicht volgens toezichthouders of 

projectleiders energie van verschillende omgevingsdiensten op grond van 

interviews?’. 

Uit de interviews kan geconcludeerd worden dat de wijzigingen omtrent de 

energiebesparingsplicht wel bekend zijn bij de omgevingsdiensten. Wel zijn er 

verschillen in hoe de wijzigingen worden aangepakt tussen de 

omgevingsdiensten.  

De onderzoekplicht is een onderwerp, waarbij werd aangegeven dat het niet 

duidelijk is hoe de handhaving eruit moet gaan zien. Ook werd er aangegeven 

dat de uitvoering van de onderzoeksplicht erg complex kan zijn. 

De wijziging bij de EML van negentien lijsten naar drie lijsten is een belangrijke 

positieve wijziging volgens de geïnterviewden. Er zijn hierdoor geen verschillen 

meer tussen de branches. 

De situatie tussen huurder en verhuurder, die ontstaat per 1 januari 2024, is een 

lastige wijziging voor de diensten. De pandeigenaren zijn namelijk niet bij de 

omgevingsdienst bekend zijn en dit moet eerst worden uitgezocht. 
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Hoofdstuk 6 Conclusies  

In dit hoofdstuk zullen de conclusies van het theoretisch onderzoek en 

praktijkonderzoek samengevoegd worden om tot een eindconclusie te komen.  

In dit onderzoek is geprobeerd om tot een antwoord te komen op de centrale 

vraag: “Welk advies kan aan de DCMR Milieudienst Rijnmond worden gegeven 

over hoe de DCMR Milieudienst Rijnmond moet omgaan met de wetswijziging van 

1 juli 2023 omtrent de energiebesparingsplicht bij bedrijven, aan de hand van 

wetsanalyse, bronnenonderzoek, literatuuronderzoek en interviews?”. 

Uit het onderzoek is gebleken dat de wijzigingen omtrent de 

energiebesparingsplicht per 1 juli 2023 ingaan, maar dat de informatie- en 

onderzoeksplicht pas per 1 december 2023 hoeft te worden ingediend. Er valt 

pas per 1 december 2023 te handhaven, omdat de drijver van de inrichting vanaf 

die datum pas in overtreding kan zijn. Een maand later per 1 januari 2024 treedt 

de Ow in werking. Het is aan te raden om pas per 1 januari 2024 te gaan 

handhaven, zodat er niet gewerkt hoeft te worden onder twee verschillende 

wetten. 

In bijlage 9 is een beroepsproduct opgenomen. Dit is een stappenplan dat 

gebruikt kan worden door toezichthouders en juristen bij handhavingszaken voor 

de energiebesparingsplicht. Ook is in bijlage 9 een transponeringstabel 

opgenomen met de wetsartikelen. Zodat de medewerkers van de DCMR de 

wetsartikelen uit het Activiteitenbesluit in de Ow kunnen vinden. De 

beroepsproducten kunnen gebruikt worden bij de handhaving op de 

energiebesparingsplicht. 

Onder de Ow treedt ook een verandering op in de situatie tussen huurder en 

verhuurder. De huurder is op grond van het Bal verplicht om de informatieplicht 

in te dienen voor de processen en de faciliteiten. De verhuurder is op grond van 

het Bbl verplicht om de informatieplicht in te dienen voor de 

gebouwmaatregelen. In de systemen van de omgevingsdienst staan alleen de 

contactgegevens van de inrichtingen en niet de contactgegevens van de 

eigenaar. Het is aan te raden om inloggegevens voor het Kadaster te regelen 

voor de energietoezichthouders en juristen. 
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De handhaving van de onderzoeksplicht kan op verschillende manieren 

plaatsvinden. Wanneer een bedrijf de onderzoeksplicht niet op tijd heeft 

ingediend, dan kan de handhaving plaatsvinden op een soortgelijke manier als 

wanneer de informatieplicht niet is ingevuld. Wanneer een bedrijf zich niet houdt 

aan de planning die is opgenomen in het onderzoek, dan is handhaven wat 

complexer. Een last onder dwangsom is hiervoor een goed handhavingsmiddel, 

maar alleen als de hersteltermijn niet te lang is. 

Het is van belang dat expliciet wordt ingegaan op de economische en technische 

randvoorwaarden in de controleverslagen en de overige brieven. De economische 

en technische randvoorwaarden zijn nodig om te kunnen vaststellen of een 

ondernemer aan een erkende maatregel moet voldoen. Wanneer de 

randvoorwaarden niet goed benoemd worden is het mogelijk dat in een bezwaar- 

of beroepsprocedure het besluit ongegrond wordt verklaard.  

Ten slotte nog een aanbeveling die voor heel de omgevingsdienst van belang kan 

zijn. Om meer kennis met elkaar te delen en contacten te leggen met andere 

omgevingsdiensten is het verstandig om aan te sluiten bij het Kennisnet van 

ODNL. Op dit kennisnet is het mogelijk om aan te sluiten bij een bepaalde 

branche, zoals energie. Op deze manier kan er makkelijk contact gelegd worden 

met andere omgevingsdiensten.  
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Hoofdstuk 7 Aanbevelingen 

In dit hoofdstuk worden de adviezen uit hoofdstuk 6 verder uitgewerkt tot 

concrete aanbevelingen. 

In hoofdstuk 6 is het advies gegeven om pas per 1 januari 2024 te starten met 

handhaven rond de informatie- en onderzoeksplicht, zodat je niet onder twee 

verschillende wetten hoeft te werken. Om de budgetten van de omgevingsdienst 

voor de energiebesparingsplicht toch te gebruiken, moet in de periode van 1 juli 

2023 tot 1 januari 2024 wel vervangend werk gedaan worden. Allereerst is het 

aan te raden om alle bedrijven die bekend zijn bij de Omgevingsdienst, die 

moeten voldoen aan de informatie- en onderzoeksplicht, te wijzen op de nieuwe 

ronde van 1 december 2023. Dit kan door een brief of een andere optie, zoals 

een leuke kaart. Hiernaast moet de DCMR in deze periode ervoor zorgen dat de 

energiegegevens van bedrijven worden gevorderd, zodat in januari bekend is 

welke bedrijven aan de energiebesparingsplicht moeten voldoen. Ook is het aan 

te raden om in de laatste maanden voor 1 januari 2024 alvast de brieven aan te 

maken die naar de bedrijven verstuurd moeten worden. Deze brieven stuur je 

dan als de Ow is ingegaan naar de bedrijven. Zo kun je de budgetten voor de 

energiebesparingsplicht van 2023 toch helemaal gebruiken. 

De DCMR is op dit moment veel tijd kwijt aan het vorderen van energiegegevens. 

Bij sommige omgevingsdiensten is dit minder het geval omdat de 

energiegegevens bij iedere controle worden opgevraagd en zo al bekend zijn. De 

DCMR doet er goed aan om dit ook te doen. Het energieteam is hier nu veel tijd 

aan kwijt en dit kun je beter besteden aan de onderdelen van het 

energietoezicht, waarbij ook echt energie bespaard wordt. 

In hoofdstuk 6 is ook ingegaan op de situatie tussen huurder en verhuurder en 

dat de toezichthouders en juristen toegang moeten hebben tot het Kadaster. Uit 

de gegevens van het Kadaster kan de eigenaar van het pand en zijn 

adresgegevens worden gehaald. Het is aan te raden dat alle medewerkers die 

zich bezig houden met het energietoezicht toegang hebben tot de gegevens van 

het Kadaster, zodat het proces snel kan verlopen. Ook wordt aanbevolen om de 

gegevens die uit het Kadaster worden gehaald op te slaan in het zaaksysteem, 

zodat de kadastrale gegevens niet bij iedere stap opnieuw bij het Kadaster 

aangeschaft hoeven te worden. Het is dan wel verstandig om onderling afspraken 
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te maken tot hoeveel maanden de oude kadastrale gegevens gebruikt mogen 

worden. Een andere optie is om een koppeling te maken tussen het Kadaster en 

het zaaksysteem van de DCMR, zodat de gegevens van de eigenaar direct in het 

zaaksysteem van de DCMR te zien zijn. 

In hoofdstuk 6 is aanbevolen om in de controleverslagen en de brieven expliciet 

in te gaan op de economische en technische randvoorwaarden. Naast het feit dat 

een besluit ongegrond verklaard kan worden in de bezwaar- en 

beroepsprocedure, indien er niet wordt ingegaan op de randvoorwaarden, maakt 

het expliciet benoemen het ook makkelijker voor de boa’s om strafrechtelijk te 

handhaven. De juristen moeten ervoor zorgen dat hiernaar gekeken wordt als de 

controleverslagen worden beoordeeld. Indien het niet expliciet benoemd staat, 

dan moet het controleverslag afgekeurd worden.  
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Bijlage 1 Topics Interview 

Start: 

- Voorstellen 

- Introductie onderzoek 

o Waarom gesprek met u 

o Doel 

- Toestemming vragen om het interview op te nemen 

Gesprekspartner 

- Kort voorstellen 

- Functie en werkzaamheden 

- Hoe bent u in het energietoezicht terecht gekomen 

- Welke wijzigingen omtrent het energiebesparingsplicht zijn bij u bekend? 

- Hoe groot is uw team/Hoeveel toezichthouders 

Informatieplicht 

- Hoe pakken jullie de handhaving/energietoezicht nu op? 

- Hoe pakken jullie het toezicht op tot december? In wetsartikel staat dat 

per 1 december 2023 de informatieplicht ingevuld moet zijn. Hoe 

handhaven jullie in de periode van 1 juli 2023 tot 1 december 2023? 

- Hoe gaan jullie om met de situatie tussen huurder en verhuurder? 

Onderzoeksplicht 

- Weet u wat de onderzoeksplicht inhoudt? 

- Is er al een plan hoe jullie hierop willen gaan handhaven, zo ja wat is het 

plan. Niet waarom is hier nog niet over nagedacht 

EML 

- Nieuwe lijst- Geactualiseerde lijst 

- Al in verdiept? 

- Zonnepanelen 

- Andere interessante wijzigingen gezien? 

Knelpunten energietoezicht 

- Zijn er verbeterpunten? 
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- Wat gaat er wel goed? 

Afronding 

- Bedanken interview 

- Gesprek zal ik verwerken en gebruiken in mijn scriptie 

- Uiteindelijke versie scriptie zal je ontvangen 

 

Afgenomen interviews 

• Woensdag 31 mei 14:30 -15:30 DCMR Christian de Laat 

• Donderdag 1 juni 15:00 – 16:00 ODZOB Ellis Vermeulen 

• Vrijdag 2 juni 9:30 - 10:30 ODH Deny van Hooijdonk 

• Vrijdag 2 juni 13:00-14:00 ODRU Wouter van de Steen 

• Dinsdag 6 juni 14:00-15:00 ODMH Gerwin Boerboom 

• Woensdag 7 juni 10:00-11:00 ODWH Nadja Helvensteijn 
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Bijlage 2 Interview DCMR Christian de Laat 

Datum: 31 mei 2023 

Gesprekstijd: 1 uur 

A: Goedmiddag. 

B: Goedemiddag. 

A: Ik zal allereerst beginnen met mezelf even voor te stellen. Ik ben Marieke de 

Jong en ben een vierdejaars HBO-rechtenstudent aan de Hogeschool Leiden. 

Vorig jaar heb ik bij de DCMR stage gelopen bij de handhavingsjuristen. Ik ben 

toen gestart met juridische kant van het energietoezicht samen met mijn 

stagebegeleider. Het werken bij de DCMR beviel goed, dat ik aan het einde van 

mijn stage heb gevraagd of ik kon blijven. Dit jaar werk ik een dag in de week bij 

de DCMR. Samen met en collega pak ik alle energiezaken op. De aanleiding voor 

mijn onderzoek en ook dit gesprek is, dat we aan het begin van het jaar een 

aantal vragen kregen vanuit toezicht over de wetswijziging van 1 juli. Nu leek dit 

mij een goed onderwerp om te onderzoeken. Ook omdat we nu een heel team 

hebben, dat zich bezighoudt met energietoezicht. Het is dan zonde als dit 

moeizaam verloopt. Ik wil dit gesprek dus hebben om ook vanaf jouw kant dan 

een beeld te krijgen van wat jij denkt dat de belangrijke wijzigingen zijn en waar 

de knelpunten zitten en daar inzicht in te krijgen. Dat ik weet waar ik extra op 

moet letten, zodat ik in de adviezen die uiteindelijk schrijf weet waar ik aandacht 

aan moet besteden. 

B: Ja. Nou, ik denk dat het gebouweigenaren gebruikers kwestie. Omdat de 

begrippen inrichting en drijver van de inrichting komen te vervallen, dus in ons 

denken moeten we dat loslaten. Dat zit er natuurlijk al jarenlang zo ingestampt. 

Dat wordt een grote verandering. 

A: Ja, dat denk ik ook wel. 

B: Ja, en daarnaast het begrip. Het gaat niet meer alleen over 

energiebesparende maatregelen, maar het gaat ook om duurzame opwekking 

van maatregelen. Dus dat betekent zonnepanelen of restwarmte. Nou, dat wordt 

wat toch wel een dingetje. 
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A: Ja, die had ik tussenin staan. Die hadden ook best uitgebreide technische 

economische randvoorwaarden. Aan de moeten die voorwaarden het makkelijker 

maken voor het toezicht, maar ook weer lastiger, want eigenlijk is het bijna nooit 

van toepassing. Of het is van een toepassing, maar dan kun je aangeven, ik 

moet binnen 10 jaar mijn dak vervangen en dan hoef je het ook niet te doen.  

B: Ja, je was erbij, hè? Vorige week In de kerk. Ja. 

A: Ja, Ik was erbij In de kerk. 

B: Toen hebben we ook bij stilgestaan. Ja, wat ik verwacht? Die terugverdientijd 

berekening, als wij ons ons daar voortdurend over moeten buigen. Dan wordt het 

nog lastig ding. Elke situatie is weer anders en ik wil eigenlijk het liefst zoveel 

mogelijk uit die discussie blijven van is het wel of niet terugverdiend. 

A: Ja, want dat maakt het toezicht ook lastiger. 

B: Ja, want dan ga je in een soort moeras begeven waar je het meestal in 

verliest. 

A: Ja, dit jaar had ik ook een zaak waar het erg over de terugverdientijd ging. 

Het ging om een CV, waarop een speciaal programma ingesteld moet worden. 

Alleen was de ondernemer al een heel laag gasverbruik, dat het hij de kosten 

niet binnen 5 jaar terugverdient. 

B: Nee. Dus je moet als toezichthouder altijd praktisch blijven denken. Dat is het 

belangrijkste ding, want tegenstelling tot andere onderwerpen, Je kunt niet met 

je checklist. Je kunt wel de checklist als hulpmiddel gebruiken, maar je kunt daar 

niet volstaan. 

A: Nee, dat denk ik ook niet. Je moet er altijd meedenken, want sommige dingen 

staat op de checklist, maar of het echt nut heeft, nee. 

B: Nee, dus daarmee verlies je altijd de wedstrijd. Dus je je enig inzicht over het 

proces en of dingen realiseerbaar zijn binnen 5 jaar? Je moet ook mee kunnen 

laveren. 

A: Ja. 
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B: Maar dingen, zoals als goed beheer en onderhoud. Ja, dat zijn zaken, waarbij 

het opvalt dat dingen niet goed zijn onderhouden of dingen lekker lekken. Ja, 

daar kun je meteen op acteren, lijkt mij. 

A: Ja, bijvoorbeeld dat je zo een gebouwbeheersysteem hebt en dat de 

instellingen niet goed staan. Zoiets valt dan onder doelmatig beheer. 

B: Ja, klopt. Dat vraagt geen investering van het bedrijf, alleen maar een knopje 

anders zetten. Dat is altijd, is altijd spek kopen. 

A: Ja, Dat is altijd goed. Ik zou allereerst nog even willen vragen of je je kort zou 

willen voorstellen. Hoe ben je bij de DCMR terecht are bent terechtgekomen. 

Waarom energie, dat wil ik graag weten. 

B: Ik ben begonnen als vergunningverlener, daar heb ik complexe vergunningen 

in Rotterdam gedaan. En in 2008 ben ik fulltime energie gaan doen, als 

themavertegenwoordiger. En als projectleider later is dat veranderd, door een 

reorganisatie. Toen ben ik in advies terechtgekomen en ja daar zit ik nog steeds. 

A: En bevalt het nog? 

B: Ja hoor, bevalt heel goed. Ik vind het ook heel leuk om dingen landelijk af te 

stemmen met andere omgevingsdiensten. En, dat gaat ook heel goed. Maar leuk 

dat je je in het energieveld gaat begeven. 

A: Ja ik doe het nu dus eigenlijk al sinds januari 2022, denk ik. 

B: Oh. 

A: In het begin liep het eerst heel stroef met de inhuur. Daar ging het in het 

begin een beetje moeilijk mee, gewoon contact krijgen en zorgen dat de juiste 

dingen eruit gingen. En ook bijvoorbeeld het vorderen, daar hebben we ook eerst 

heel lang een discussie over gehad. Van moeten we nou de energiegegevens 

voordelen, want anders kun je eigenlijk niet handhaven. Dus dat hebben we toen 

een beetje in werking gezet en nu loopt het eindelijk. Maar ja, dat is ook wel 

weer bijna 1,5 jaar verder. Even kijken hoor. Ik wil het dan nu over de 

wetswijziging die eraan komt hebben. Zou je kort kunnen uitleggen wat de 

wetswijziging precies inhoudt en om een beeld te krijgen wat er bij jou bekend is 

wat eraan zit te komen? 
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B: Ja, het eerste is dat het activiteitenbesluit is aangepast, daar gaan we eerst 

een half jaar mee verder. En dan hebben we met de Omgevingswet van doen. En 

daarmee worden de maatregelen gesplitst. In een gebouwdeel en een 

activiteitendeel. En ook dat de grote bedrijven en de glastuinbouw en de ETS-

bedrijven. Die waren voorheen vrijgesteld en die moeten nu ook aan de 

energiebesparingsplicht voldoen. Grote bedrijven moeten zelf ook een onderzoek 

doen. Ja, dat zijn de grote veranderingen. 

A: Ja, ik heb ook het idee dat dit het voornamelijk is. Ik had zelf nog een andere 

wijziging in beeld, de EML wordt ook geactualiseerd. 

B: Ja. 

A: Ik vroeg me af hoe het energietoezicht normaal wordt opgepakt? Hoe bepaal 

je welke je gaat oppakken? 

B: Ja een bedrijf maakt een melding bij de RVO. Bedoel je dat? 

A: Ja, dat een beetje? Ja. 

B: En dan wordt er een prioriteitsstelling gemaakt, want we hebben daar meer 

dan 4000 bedrijven in. 

A: Ja, dat vroeg me vooral van hoe bepalen jullie dan? Welke zaken je oppakt. 

Wordt dat bepaald aan de hand van het verbruik of hoe de melding is ingevuld.  

B: Ja, klopt allebei. Het verbruik doet ertoe en de RVO maakt ook een soort 

prioriteitscode en aan de hand daarvan worden ook zaken ingepland. Dus het 

verbruik is belangrijk. En wat voor prioriteit er aangegeven wordt vanuit de 

melding. En als bedrijven zich niet gemeld hebben, ja, dan heb je al sowieso 

aanleiding om daar een administratieve controle op te doen. 

A: Ja, en hoe heb je daar eigenlijk in zicht in. In de bedrijven die zich niet 

gemeld hebben. 

B: Dat is een heel lastig. 

A: Ja, ik vraag me dan af van, hoe kom je er eigenlijk bij? Die bedrijven die ik 

dan te zien krijg, waar we dan energiegegevens als eerst gaan vorderen? Is dat 

dan systemen combineren of gewoon denken van oh, dit zijn supermarkten. Nou, 
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deze hebben we nog niet gehad, dus die gaan we die aanschrijven voorbeeld. Of 

wordt een branche afgaan? 

B: Ja, dat is een goeie vraag. Ik denk dat René kijkt van nou, via SCIOS weten 

we of er 1 grote stookinstallatie is. Of er ooit eerder een controle is geweest. 

A: Oh ja, dat zou ook kunnen. Ja, René heeft me wel een keer verteld dat ze 

verschillende systemen combineren en dan komt hij met een soort van formule 

en dan krijgen ze er wat uit. Zoiets heeft hij eens verteld, maar het blijft een 

beetje abracadabra. 

B: Ja dat dat dat blijft een beetje vissen in de vijver. We zouden dat beter 

kunnen doen, als elke toezichthouder daar veel scherper op let. Als je bij een 

bedrijf komt. 

A: Ja, volgens mij zit er ook wel een probleem in ons systeem. Nu kan je niet 

meer zo makkelijk als bij het vorige het vorige systeem, de energiegegevens 

invoeren, toch? Dat idee krijg ik, want ik kan de gegevens nu niet zo snel uit het 

systeem halen. 

B: Ook dat. Het is niet handig. 

A: Ja, wat zijn eigenlijk jouw dagelijkse werkzaamheden? 

B: Ik ga nu veel naar grote bedrijven toe. Daar ben ik me aan het voorbereiden 

en dan stem ik met andere mensen af of er iets speelt.  Bijvoorbeeld de [naam 

bedrijf] of de [naam bedrijf]. Ik stem ook af datgene wat wij nu aantreffen, want 

die bedrijven moet straks energieonderzoek doen, maar dat staat nog niet in 

kannen en kruiken. Dat is voor die bedrijven nieuw, maar voor ons is het ook 

nieuw. Wij willen goed een goed beeld krijgen van wat die bedrijven nou 

daadwerkelijk gaan doen en hebben gedaan. Ja, dat is toch best lastig. 

A: Ja, Ik had net ook het format bekeken. Sowieso staat het er best ingewikkeld 

opgeschreven. Ja, er is ook veel ruimte vrij, want er staat ook niet deze 

maatregelen moet je binnen bepaald tijdsbestek uitvoeren. Dat staat er ook niet 

eigenlijk. De handhaving daarvan lijkt me ook wel een stuk ingewikkelder. 

B: Ja, dat denk ik ook. We moeten straks op basis van een goedkeuring van een 

onderzoek en een plan erbij. Moeten wij handhaven en de vraag is nog even, is 

wat is handig? Moeten we daar een besluit opnemen, een formeel besluit of 
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moeten we gewoon een goedkeuringsbrief sturen Of moeten wij voorschriften 

opnemen in de vergunning. In feite moet moeten ze allemaal maatregelen, 

treffen met een terugverdientijd van 5 jaar, maar kan ik dan volgend jaar op 

gaan handhaven of niet? 

A: Ja, dat lijkt me heel lastig. Bij die andere maatregelen heb je al best wel een 

beeld van nou led lampjes vervangen. Dat kan binnen zoveel maanden en dan is 

het gewoon gebeurd, maar omdat je ook niet echt de maatregelen hier hebt 

staan. Lijkt het me ook lastiger op te handhaven dan nu. Nu handhaven we van 

nou 2.15 Activiteitenbesluit, je hebt niet alle maatregelen genomen en dan 

schrijven we de maatregel erbij en dan wordt de het voornemen tot een last 

verstuurd op die manier. Maar in deze situatie gaat het dan een stuk lastiger. 

B: Jazeker. Hoe gaan we dat doen, dan weten we nog niet. 

A: Oh, dat wordt dan nog wat. 

B: Als jij je ideeën hebt? 

A: Ja, ik zal er dan wel even over na gaan denken. 

B: Ja, want je kunt je de methode nemen zoals we nu doen met het 

Activiteitenbesluit. Laten, wij zeggen wij, wij controleren op de erkende 

maatregelen en bij grote bedrijven controleren wij op jij op jouw plan op jouw 

uitvoering, maar staan wij daar ook sterk als handhaving? 

A: Nou ja, zolang ze nog niks ingevuld gevoerd hebben, lijkt mij dat je gewoon 

iets kan zeggen op dat lid van de onderzoeksplicht. Dit heb je nog niet 

uitgevoerd, dus je hebt nog niet hieraan voldaan. Dat is wel te doen, denk ik. 

Maar ja, zodra ze hem wel invoeren voor vullen, wanneer is dat genoeg? Dat is 

het een beetje. Ik denk dat je daar heel veel zaken over gaat krijgen. 

B: Ja, denk ik ook. Want er zitten ook nog een heleboel privacy gevoeligheid op. 

Dus daar verwacht ik ook wel de nodige problemen. 

A: Ja. 

B: Dat zijn ook de vragen die je wil krijgen van bedrijven van, ja. Hoe veilig is 

die informatie bij jullie? 

A: Ja. 
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B: Want als ik hem opneem onderzoek, ligt het morgen misschien op straat. 

A: Ja, dat is ook zoiets. Daar had ik nog niet eens over nagedacht. Nee, want die 

hebben natuurlijk allemaal bedrijfsprocessen, wat niet bekend mag worden. 

B: Nee. Aan de andere kant. Wij moeten wel kunnen beoordelen dat zij hun werk 

goed genoeg hebben doen hebben gedaan. Dus wij moeten wel. 

A: Ja want bij die ja bij die bedrijven is juist veel te halen qua energiebesparing, 

denk ik. 

B: Denk ik ook. Dus wij mogen best wel het nodige verlangen van zo'n 

onderzoek. 

A: Ja, naarmate het loopt of zo gewoon op onze website neerzetten. Dit 

verwachten wij sowieso nog dat er helemaal in staat zo uitgebreid of zo dat we ja 

dat je zo de vraag misschien kan wegnemen, maar ze moeten hem ook per 

december inleveren, dan het is ook best wel een kort dag allemaal. 

B: Ja nou, wij verwijzen nu naar het sjabloon van RVO.  

A: Ja, die heb ik bekeken. Echt uitgebreid ook.  

B: Ja en wij zeggen ook van nou, dat is best een complex verhaal. Maar heel veel 

bedrijven hebben al een soortgelijk verhaal gedaan in vergelijking met de audit 

van de EED. En, wij zeggen van ja een aantal dingen willen wij uitgediept hebben 

en meer verhelderd zien. 

A: Ja, want de EED is toch al in dat je moet aangeven wat je kan doen, en dan is 

er geen verplichting om het uit te voeren, toch? 

B: Nee klopt nee. 

A: Ja, dat schiet ook niet op eigenlijk, want dan ga je ook niet echt doen. 

B: Nee. 

A: Maar daar zit dus dan nog heel veel vragen met betrekking tot de 

onderzoeksplicht. 

B: Daar is nu nog heel veel ruis op de lijn. Er moet nog heel veel ontwikkeld 

worden. 
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A: Ja, want ik zag ook in de stukken qua wetgeving helemaal niet veel bij staan 

qua toelichting. 

B: Ja, alles wat we nu in het sjabloon hebben staan, dat komt ook min of meer 

een beetje van ons. 

A: Ja, dat dacht ik ook al. 

B: Dus die informatie hebben we nodig om het proces te kunnen begrijpen om 

dan ook te checken op de best beschikbare technieken. Ja we zijn best wel veel 

punten, restwarmte waar komt restwarmte vrij? In welk deelproces? Er wordt nu 

zo ontzettend veel warmte geloosd op het oppervlaktewater. En er is nog maar 

een heel klein stukje, wat aan Rotterdam wordt gegeven als restwarmte van een 

om de huizen mee te verwarmen. Dat kan veel meer. 

A: Ja en je had het net over de best beschikbare technieken, maar dat is toch 

niet echt bekend voor ons wat de best beschikbare technieken zijn. Hoe ga je dat 

beoordelen? 

B: Nou, de best beschikbare brieven, voor IPPC bedrijven zijn gekoppeld aan een 

BREF. De best reference files geloof ik. Dus van een aantal processen. Is er een, 

is er een dik boekwerk gemaakt wat het best beschikbare technieken zijn. Wij 

kunnen wij mogen pas een vergunning verlenen, als daarin staat dat aan de best 

beschikbare technieken wordt voldaan. De moeilijkheid zit het maar aan van wat 

zijn die technieken dan. En dan moet, je al die boeken werken door om die 

technieken boven water te halen. Die zijn nu ook, ja en een deel zit al in de 

erkende maatregelen. Maar ik ben met je eens, daar is nog wel wat werk in te 

verrichten. Er zitten een heleboel interpretatie bij. 

A: Ja en je hebt het nu over de vergunning, maar zodra de vergunning ook 

verleend is, hoe kan je dan nog makkelijk afdwingen? Wat ze gaan doen. 

B: Ja als meestal als bedrijven verklaren dat zij. Dat zij aan BBT voldoen en in de 

praktijk blijkt dat het niet zo is. Ja, dan zijn ze eigenlijk niet overeenkomstig de 

vergunning in werking. 

A: Ja, Dat is dan wel weer zo, dus dan kan je daarop weer op handhaven, ook 

eigenlijk. 
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B: Ja. We hebben nu een situatie met [naam bedrijf] Daar speelt het ook, maar 

kun je dan meteen handhaven op BBT. Dat wordt wat lastig. Je moet dan eerst 

iets opnemen in de vergunning waarop je dan kunt handhaven. 

A: Dat zit er in de meeste nog niet in. 

B: Nee nee. 

A: Die opties is dan ook niet helemaal mogelijk gelijk. 

B: Dat zou een mooi voorschrift kunnen zijn.  U heeft verklaard in een in uw 

aanvraag dat u aan BBT voldoet, mochten wij constateren dat er niet zo is dan 

moet dat binnen half jaar verholpen zijn of zo. 

A: Ja, maar daar krijg je ook weer, denk ik gesteggel over dat het dan, zodat ze 

dan zeggen, ja, dat lukt niet, en. Want sowieso is de ja de tijd die we ze geven is 

altijd wel een beetje stegel punt dat ze zeggen, van ja, dan is het nog niet 

geleverd en zo. 

B: Ja. Binnen het half jaar kun je wel? Bedenk je wanneer het dan wel geregeld 

is? 

A: Ja op zich ja, Dat is ook weer waar. 

B: Ja. En als ze dan met een voorstel komen, dan kunnen we er wel vaak in 

meegaan. 

A: Ja, Dat is ook weer zo. In artikel 2.15 komt te staan dat ze een melding 

moeten indienen per 1 december 2023. Hoe gaan jullie het toezicht oppakken 

van 1 juli tot en met 1 december?  Want je kan dan nog niet zeggen van het is 

nog niet ingediend, we gaan handhaven. Je kan alleen een soort aankondiging 

versturen je moet de informatieplicht of de onderzoeksplicht gaan invullen. 

B: Daar hebben wij het ook van de week over gehad. Het leek mij een leuk idee 

om iedereen een kaart sturen met de post. Een postkaart met een leuke, mooie 

afbeelding erop. 

A: Dat is leuk. 

B: Die een beetje ja, die een beetje aanspreekt bij de mensen. Dat ze daaraan 

herinnerd worden, dat ze dit moeten doen. 
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A: Ja, ik vind het wel een leuk in plaats van gewoon normale een brief, dan 

onthoud je het ook meer. Misschien zijn ze dan ook gelijk wat welwillender. 

B: Ja dus. Dus dat dat idee leeft er met aanschrijving dat we er nu al rekening 

houden dat dat ze contact op moeten nemen met een eigenaar. Dat ze straks in 

overleg moeten doen. Wie gaat nu de melding doen? 

A: In de huurder verhuurder situatie. 

B: Ja ja. 

A: Ja, die vind ik ook wel lastig. Vorige week gaven ze dit aan bij die 

bijeenkomst. Alleen in de wet wordt er alleen gesproken over degene die de 

inrichting drijft en in de nieuwe wetgeving volgens mij die de milieubelastende 

activiteit heeft, volgens mij staat er zoiets. Dus, eigenlijk kunnen wij de 

verhuurder niet verplichten, dat lijkt mij dan. 

B: Ja, ik denk dat heel veel bedrijven het niet voor 1 december gaan doen. En 

dan wachten we tot 1 januari. En dan hebben we het nieuwe regime te maken 

met. Het Bal, een Bbl. En dan is het even de vraag van oké, welk proces vraagt 

het meest energie. Is het een gebouw met een kantoor. Dan is het duidelijk, dan 

is toch die gebouweigenaar verantwoordelijk. Dus dat wordt best ingewikkeld. Ja, 

daar hebben we straks mee te dealen. 

A: Ja, we zien wel hoe het komt. 

B: Ja maar voor de aanschrijvingen die er nu uitgaan. Hadden we zoiets van 

kunnen we alvast zin opnemen. Neem voor nu alvast contact op met uw eigenaar 

hoe die melding straks te doen. 

A: Ja, dat is het wel slim. Want stel voor je moet de informatieplicht, maar ze 

hebben helemaal niks ingediend. Dan wordt het ook nog wel weer ingewikkelder. 

Want hoe komen wij erachter wie de eigenaar van het pand is? Dat is ook weer 

ingewikkelder, want nu zoek je ze op in de KVK en je ziet wie het is. Je kan in de 

nieuwe situatie in het Kadaster kijken wie het pand bezit, maar vaak is het dan 

nog op een andere instantie die het dan het verhuur weer beheert. Dus wie moet 

je dan hebben? 

B: Nou, in feite moet je bij de eigenaars zijn, maar meestal zitten die eigenaren 

in het buitenland of weet ik veel.  Vaak heeft die eigenaar heeft wel een 
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beheerder om dat pand gezet. Dus daar moet je daar, dan is dat intermediair 

waar je mee te doen hebt. 

A: Ja, dat lijkt me ook wel ons extra moeite kosten? 

B: Klopt. Ja, dat wordt nog een heel gepuzzel. 

A: Zeker wat wij weten niet zo snel. Of iets nou verhuurd is of niet? Je kan het 

vragen. 

B: Ja daar kom je nu wel elke controle erachter, hoor. Maar daar zal de 

ondernemer niet voor zichzelf houden. 

A: Ja, Dat is ook wel weer zo. 

B: Het is eigenlijk meer een vraag voor de checklist van, is dit een huurpand of 

een of een pand in eigendom? En dan weet je al van oké, hij heeft dat 

geantwoord, dus dat. Straks in de melding wordt dat ook een vraag gesteld 

wordt. 

A: Ja, dat scheelt als het in de melding staat. Maar alsnog, ik zit nog wel vooral 

te denken van hoe gaan we daar dan op handhaven? Want vanuit de wet staat er 

niks letterlijk. Dat de gebouweigenaar dat moet doen. 

B: Vanaf 2024 wel. 

A: Ja dan heb ik Misschien een verouderde versie gekeken van naar het Bal. 

B: Nou, we hebben nu nog met het Activiteitenbesluit te doen, tot 2024 maar 

dan is het echt wel expliciet hoor. 

A: Oké. 

B: Dan gaat de eigenaar over naar de Bbl. En het de exploitant van de 

milieubelastende activiteit, die gaat over het Bal. 

A: Ja oké, dus daar kan je het op Bbl doen. 

B: Ja. Het Activiteitenbesluit heeft eigenlijk een heel beperkt je functie. 

A: Ja, want het is een maand eigenlijk echt van kracht en dan komt de 

Omgevingswet. 

B: Dus ik zou daar niet te veel energie in stoppen. 
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A: Want zeker omdat we eigenlijk tot december er niet zoveel mee doen. Alleen 

maar vorderingen volgens mij. En dan nog brieven dat ze de informatieplicht 

moeten invullen maar daar handhaven we nog niet op. Even kijken hoor. Ja, dan 

wilde ik het nog even over de nieuwe energiebesparende maatregelen lijsten 

hebben. Je gaf net al aan in ieder geval voor opwekken van energiemaatregelen 

komen. Zijn, er nog andere ingrijpende wijzigingen binnen de EML waar we op 

moeten letten. 

B: Ja de warmtepomp. En even kijken, wat hebben we op dinsdag allemaal 

genoemd. Warmtepomp, de zonnepanelen. En er waren er nog een paar, maar de 

meeste nieuwe maatregelen. Die zijn er meer een beetje voor de show in 

gekomen. 

A: Ja, dat idee kreeg ik ook wel. Vooral die zonnepanelen. Ja, bijna niemand is 

heeft een bepaalde piekbelasting en verbruikt ook alles direct. 

B: Ja en je moet ook die 2000 m² dakoppervlak hebben. Dat is ook best wel 

veel. 

A: Ja, Ik heb daar geen beeld van. Hoe groot dat dan eigenlijk moet zijn. 

B: Nou eigenlijk. Ja 2000, dat is 10 bij 10 bij 200 m. 

A: Ja. Nee, dat heb je toch ook wel niet zo snel bij de meeste bedrijven. 

B: Nee, als je dan alles schoorstenen en dakluiken en allemaal eraf moet halen 

en andere apparaten die er staan. 

A: Dus er zitten eigenlijk best wel wat maatregelen tussen die de praktijk 

eigenlijk niet voorkomen bijna. 

B: Denk het wel, ja. 

A: Ja dan wat ik zag in ieder geval wel dat ze voor de volgende ronde, dat ze dan 

misschien naar 7 jaar wilden gaan, zodat er meer dingen in vallen. Volgens mij 

zei iemand laatst dat de terugverdientijd voor zonnepanelen 7 jaar ongeveer is. 

B: Ja klopt. 

A: Dus dan zou het met de techniek van dan, waarschijnlijk wel moeten lukken. 
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B: Ja, en de dakconstructie moet goed zijn en hier je mag geen hogere premie 

belasting krijgen.  De verzekeringspremie mag niet toenemen, want anders ja, 

weet je wel, dan gaat het anders. 

A: Ja van je van de terugverdientijd, Natuurlijk. Maar ja, eigenlijk gaat het altijd 

de verzekering omhoog denken in zo'n geval. 

B: Ja, je gaat altijd omhoog, dus dat zijn van die van die zaken die staan in en 

dus als handhaver kun je er niks mee. 

A: Ja ik, dat denk ik eigenlijk ook wel. Ja ja, misschien dat mensen dan alvast 

denken van het staat erin we schaffen het alvast aan. Volgens mij staan deze 

maatregelen er al meer in als voorbereiding op de volgende ronde 

B: Precies. Straks wordt het wel verplicht ofzo?  

A: Ja, maar of het die gedachtegang ook werkt, dat weet ik dan nog niet. 

B: Nee. 

A: Verder gaven ze ook aan dat ze de maatregelen wat duidelijker hadden 

beschreven. Soms was dat best wel abracadabra om te lezen. Ik kreeg wel het 

idee dat het nu al iets makkelijker er stond, maar bepaalde dingen zijn nog 

steeds wel ingewikkeld. 

B: Dat klopt ook wel hoor. Sommige dingen blijven ook ingewikkeld. 

A: Ja bijvoorbeeld, je ook gewoon te maken met iemand die een horecazaak 

heeft. Die heeft niet overal kennis over. 

B: Nee klopt nee. Dus dat blijft ook vraag hoe hoog is de kwaliteit van de 

melding. Ja en of die verhoogd gaat worden. Het blijft wel ingewikkeld. Als je ziet 

hoe wat, wat een bedrijf allemaal in moet vullen. Nou, dan moet je al wel kennis 

hebben van de techniek. Kennis van je eigen proces? 

A: Ja in meeste winkels hebben dat niet. 

B: Nee. 

A: Dus dat wordt ook wel iets. Ik denk dat dat vaak dan nog bij de controle blijkt 

dat er nog veel meer is dan dat er ingevuld was. 
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B: Ja hoor klopt en er is nu ook een stap ingebakken dat een bedrijf ook ervoor 

kan kiezen om niet met erkende maatregelen lijst te werken. Ze moeten dan 

bewijzen dat de maatregelen 5 jaar terugverdientijd hebben. Er wordt dan 

verwezen naar het E16-formulier. Maar de vraag is of bedrijven daarna gaan 

luisteren. Je hebt best kans dat het bedrijf een verkeerd formulier inlevert Dat ze 

denken ik heb pas een energielabel gekregen. Dat zag er goed uit, dus ik maak 

daar maar een kopie van en doe ik dat uploaden klaar. 

A: Ja, dat zou ik allemaal gedoe op kunnen gaan leveren. Ja. 

B: Ja, dus we weten, we weten het allemaal nog niet. 

A: Nee, ja, er komen heel veel vraagtekens allemaal. Ik dacht dat gewoon 

redelijk in kannen en kruiken stond. 

B: Het is wel een verbetering ten opzichte wat het was. Het is een verbreding 

van energiebesparing. En, dat kan meer omdat we meer geld voor het toezicht 

hebben. 

A: Ja, het is ook wel beter dat dat meer wordt. Je gaf net aan volgens mij 6000 

bedrijven hebben 

B: Ja. We hebben werk genoeg. Ja dat zeker. Maar fijn dat jij je daar lekker in 

mag. Verder gaan verdiepen. 

A: Ja, ja, Ik vind het ook wel echt interessant. En er valt ook veel te bereiken als 

je aan de bedrijven overbrengt dat ze uiteindelijk geld kunnen besparen. 

B: Daar denk ik ook hoor. Je moet de boodschap tactisch brengen 

A: Je moet vooral de voordelen eruit pakken. Niet alleen maar zeggen, dit moet 

je doen, maar vooral de voordelen, benadrukken ja. 

B: Klopt. 

A: Ja, ik had nog een vraag van over het energietoezicht, denk je dat er nog 

verbeterpunten in zitten? Of wat vind je goed gaan? 

B: Nou, wij komen natuurlijk van de situatie af waarbij mensen het allemaal een 

beetje ernaast deden. Het, is nu gewoon een voordeel dat er nu teamleider is 

met een team. Er zijn nog een paar mensen die het nog een beetje ernaast 
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doen. Maar je hebt een harde kern die er alleen maar mee bezig is. Dat is nodig 

om tot een kwaliteit te komen die ertoe doet. 

A: Ja, want je moet hiervoor specifieke kennis hebben. De toezichthouders 

kunnen naar een lamp kijken en direct zeggen, dit is deze lamp. Je moet veel 

dingen precies weten en de technieken ook. 

B: Klopt, Je moet goed weten wat er allemaal te koop is. 

A: En denk je dat het ook nog ergens ja beter kan of. 

B: Nou. We kunnen altijd leren, want we zitten nu met een nog een vrij jong 

team. Het is gewoon meters maken en dingen doen. En uitvogelen ook hoe 

dingen werken. Dus ervaring is wel belangrijk. Iedere dag dat je een controle 

uitvoert, bouw je ervaring op. En zodra je een soort iets situatie hebt waar je 

twijfels op hebt, nou, dan moet je dan moeten de toezichthouders weten dat ze 

een beroep kunnen doen op de adviseurs. Maar die weg vinden ze nog vaak te 

moeilijk. Snap je. Mensen die zijn geneigd om het probleem zelf op te lossen. 

A: Ja dus, eigenlijk moet je zorgen dat die stap minder groot voelt voor ze.  Ja, 

want uiteindelijk, ja, jullie hebben de kennis dan waarschijnlijk. 

B: Ja, Maar ik heb ook niet alle kennis in pacht ook en zeker niet de wijsheid. 

Maar altijd twee mensen weten altijd meer dan één. Dus ja ook die 

toezichthouders, die kunnen nog veel van elkaar leren en ook van ons van 

adviseurs en wij kunnen weer veel van de toezichthouders leren. Maar het is echt 

goed om samen te werken.  

A: Dan heb ik nu al mijn vragen in ieder geval gehad, wil je zelf nog iets 

toelichten of zo? 

B: Ik vroeg me af of je nou fulltime hiermee bezig bent, of een deel van je tijd? 

A: Ik werk nu maar één dag in de week bij DCMR. 

B: Oh, je werkt maar één dag in de week. 

A: Ja, voor de rest ben ik dan bezig met mijn studie. En daar hoop ik dan in de 

zomer mee klaar te zijn. De energiezaken doe ik samen met een collega, die wel 

meer dagen bij de DCMR werkt. 
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B: En, hebben jullie ook contacten met andere juridische mensen van andere 

diensten? 

A: Nee eigenlijk niet. 

B: Want dat zou wel goed zijn dat er een poeltje komt, hè? 

A: Ja, ik denk het eigenlijk wel, maar we moeten die contacten nog zien te 

krijgen. 

B: Want ik, ik ken heel veel mensen van andere omgevingsdiensten. Maar het 

zou binnen Zuid-Holland al goed zijn om je bijvoorbeeld de juridische kennis te 

delen. 

A: Ja gewoon binnen de 5 diensten. 

B: Ja en wat betreft de grote bedrijven werken we veel samen met Brabant, 

Groningen, Limburg en Noord-Holland Noordzeekanaalgebied. Daar moeten we 

van elkaar weten van wie wat uitzoekt en wij gebruiken dan het kennisnet van de 

ODNL om de verbinding te zoeken en om documenten te delen. 

A: Oh, dat heb ik nog nooit gezien. Dus misschien handig om daar een keer op te 

gaan, of zo. 

B: Ja. 

A: Want ja, nu is iedereen ook een beetje telkens het eigen het wiel aan het 

uitvinden heb ik het idee, maar terwijl dat niet nodig is. 

B: Heb je nooit zo'n kennisnet gehoord? 

A: Nee. 

B: Dan moet je eens googelen op ODNL. En er staat rechts bovenin kennisnet. 

Dan moet je een account aanvragen. En dan heb je meestal binnen een dag 

toegang. En dan ga je zoeken naar klimaat en energie. En, daar vind je een 

team. 

A: Ja, dan zou ik ook even aan mijn collega doorgeven, want dit is wel slim om 

te hebben. En misschien ook in de andere branches. Ik weet niet of zij er gebruik 

van maken, maar. 
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B: Er is een forum waar je vragen kunt stellen en specifiek voor energie. Er 

wordt weinig gebruik van gemaakt en er is ook een nieuwspagina. 

A: Ja, dat is wel handig allemaal. Ja ook gewoon dat je zo je contacten kan 

krijgen. Het is nu bijna tijd. Ik zal het gesprek uitwerken voor mijn onderzoek en 

dan zal ik de punten meenemen. Hier zal ik een advies mee vormen. Ik zal ook 

de uiteindelijke versie van mijn scriptie met je delen, Omdat je natuurlijk best 

wel een bijdrage hebt geleverd. 

B: Leuk, ja. 

A: Nou ja. Ik wil je in ieder geval heel erg bedanken voor dit gesprek, want het 

heeft me zeker wel handige punten opgeleverd. Waar ik nog niet iets van wist en 

zo. Dus erg bedankt. 

B: Ik vond het ook leuk, een leuk gesprek. En ik hoop dat we elkaar weer 

tegenkomen binnenkort. 

A: Ja, Ik denk het wel. Ik was ook weer van plan om weer keer bij dat 

energieoverleg aan te sluiten. Nog een fijne werkdag. 

B: Jij, ook daar. 

A: Doeg. 
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Bijlage 3 Interview ODZOB Ellis Vermeulen 

Datum: 1 juni 2023 

Gesprekstijd: 48 minuten 

A: Allereerst zal ik mezelf even voorstellen. Ik ben Marieke de Jong. Ik ben 

vierdejaars student aan de Hogeschool Leiden. Ik studeer HBO-rechten. Vorig 

jaar ben ik bij mijn stage bij de DCMR terecht gekomen bij de juristen en dat 

beviel me goed. Ik ben toen begonnen met de energiezaken. Dat begon toen een 

beetje bij ons te lopen, dus dat heb ik samen met mijn stagebegeleider een 

beetje opgezet en daar ben ik mee doorgegaan. En na mijn stagejaar heb ik 

eigenlijk graag of ik kon blijven. Vandaar dat ik nu nog een dag in de week bezig 

ben met energiezaken. In het begin van het jaar kregen we al redelijk wat 

vragen over de aankomende wetswijziging en leek het mij slim om dit als 

onderzoeksonderwerp te gebruiken. Dit gesprek zal een uurtje duren. Ik wil dan 

met jou bespreken wat jij denk dat de belangrijke wijzigingen zijn, zodat ik dat 

kan gebruiken in mijn adviezen. 

B: Ja, oké. 

A: Dan zou ik willen vragen of je jezelf zou willen voorstellen? 

B: Ja, mijn naam is dan Ellis Vermeulen van de Omgevingsdienst Zuidoost-

Brabant en ik maak onderdeel uit van het team duurzaamheid en energie, zoals 

dat bij ons heet. Dat is een team, dat eigenlijk heel klein is begonnen bij de 

komst van de omgevingsdienst. Dat was eigenlijk ja een of 1,5 FTE zeg maar. 

Omdat de omgevingsdiensten zich vooral moesten focussen op hun echte taak, 

de VTH gerelateerde taken en duurzaamheid was daar wat minder in betrokken 

en energie zat gewoon in de VTH-taken. Maar van lieverlee is toch wel weer uit 

de regelgeving en alles gebleken dat het een belangrijk item is en dat er echt wel 

meer mensen mee aan de slag kunnen. En ik ben eigenlijk vanuit de EED. Toen 

die om de hoek kwam, zeg maar en die rapportages ben ik daar verder 

ingedoken, want ik was eigenlijk vergunningverlener milieuvergunningen en toen 

ben ik daar ingedoken en zo ben ik eigenlijk in het team energie, duurzaamheid 

terecht gekomen en waar ik me vooral binnen het team mee bezig houdt is het 

stukje ondersteunen van de vergunningverleners en de toezichthouders. Als het 

gaat om de energievoorschriften van hoe we daarmee om kunnen gaan en hoe 
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ze daarin voorlichting geven. Maar ook bijvoorbeeld, we hebben een digitale 

checklist ontwikkeld die ze kunnen gebruiken voor het energietoezicht. Dat soort 

dingen en nu met de SPUK gelden, daar ben je denk ik wel mee bekend hè 

A: Ja, ja daar zijn ook veel meer toezichthouders bij ons binnengekomen. 

B: Ja precies. Dat is bij ons dus precies hetzelfde verhaal. Wij hadden eigenlijk 

nooit energietoezichthouders bij ons was het energietoezicht een onderdeel van 

het reguliere toezicht, dus eigenlijk maar een klein aspect. 

A: Ja, Dat was bij de DCMR, maar ook het geval. 

B: Oké, dus dan werd het eigenlijk nooit zo volledig meegenomen. Mensen 

hebben gewoon niet de gelegenheid en de tijd om daar helemaal in te duiken en 

de kennis daar helemaal voor op te doen. Dus toen hebben we met SPUK gezegd 

van nou we tillen dat energietoezicht ook uit het regulier toezicht. En we zetten 

ook die mensen bij ons team duurzaamheid en energie, zodat de echt geclusterd 

is. We proberen wel over en weer met de reguliere toezichthouders contact te 

houden dat daar de kennis van energietoezicht niet helemaal verdwijnt. Maar in 

ieder geval het energietoezicht zit nou helemaal wel bij ons. Dus daar geef ik ook 

een stuk ondersteuning aan. Zorgen de toezichthouders hun werk kunnen doen, 

zeg maar. En ja, bij ons zijn nou 1,5 FTE dus eigenlijk twee mensen 

energietoezichthouders in dienst en er komt er nog eentje een fulltime bij in de 

loop van deze maand. Dus wij zijn denk ik minder groot in die zin als jullie, hè. 

De DCMR heeft er denk ik wel meer. 

A: Ja, ze zaten nu bij ons op 13 volgens mij en ze gaan naar 15. 

B: Ja kan je nagaan. 

A: Maar volgens mij is het ook wel een verschil in een groot qua 

omgevingsdienst natuurlijk. Want ik weet niet op hoeveel bedrijven jullie 

energietoezicht hebben? 

B: Ja iets van 2000 of zo? 

A: Ja bij ons zijn het er 6000 en dan hebben we ook groot ingewikkelde 

bedrijven, zoals de BRZO-bedrijven. 

B: Ja, en wij hebben dus inderdaad niet. Die zitten bij ons bij een andere 

omgevingsdienst in Brabant. Dus dat scheelt alweer een stuk, zeg maar. Ja, dus 
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dat is wel een verschil inderdaad. We hebben daar wel 21 gemeentes waar wij 

het voor doen. Ik weet niet of dat bij jullie ook zo is. Dat maakt het op zich ook 

wel weer een beetje complexer. 

A: Ja, volgens mij zijn we nu naar 15 gegaan, want er zijn er 3 bij elkaar 

gegaan. 

B: Oh ja, ja maar ja, Maar dat is al meer op papier dat het er minder zijn dan dat 

het eigenlijk. 

A: Ja qua hoeveelheid is niet veranderd, Alleen ja. 

B: Nee minder bestuur waar je mee te maken hebt Misschien ja, ja. 

A: Af en toe in denk ik, hoe zie je dit allemaal? 

B: Ja, inderdaad. Het is knap wat al die toezichthouders allemaal moeten 

signaleren en weten, vind ik. Ja moet je allemaal maar herkennen, hè? Ja, Ik 

denk dat is wel een brok ervaring is die je moet opdoen. Ja. 

A: Ja, het scheelt door veel doen, zegt iedereen ook. 

B: Ja, dus ik weet ook niet, want ik hoor nou jou zo jouw inleiding doen voor 

jouw onderzoek. Ik ben dus niet degene die in de praktijk de controles uitvoert 

en de verslagen maakt, dat doe ik dus niet hè, dus ik weet niet of dat uitmaakt. 

A: Oh nee. Het gaat erom dat je een beetje verdiept hebt in de wetswijziging en 

dat je weet wat er zit aan te komen en dat je een beetje de inschatting maken 

van hoe gaan we dat aanpakken als dienst. Daar wil ik eigenlijk achter komen. 

B: Ja 

A: Dus ik hoef niet helemaal de praktijk te weten, hoor. 

B: Nee, oké helemaal goed. Ja, we merken het wel hoe ver we komen. 

A: Ja, dat is het ook gewoon. Het is vaak bij een gesprek, je kan niet overal het 

antwoord op hebben, dus het is gewoon van we zien wel hoever we komen en 

alles wat bruikbaar dat is mooi meegenomen. 

B: Ja precies ja. 

A: Nou wil ik eerst vragen, hoe pakken jullie het energietoezicht normaal 

gesproken op. Hebben jullie speciale werkwijze daarvoor? 
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B: Ja, wij selecteren vanuit de rapportages die zijn ontvangen voor de 

informatieplicht uit het e-loket. Het totale overzicht heb je vast wel een keer 

gezien en dan kijken we over het algemeen naar de bedrijven die minder goed 

scoren, zeg maar op de uitvoering van de maatregelen en die ook wel een 

behoorlijk energieverbruik hebben. Maar langzaamaan gaan we toch ook wel 

kijken bij de bedrijven die aangeven toch al wel goed te scoren. Omdat ook in de 

praktijk blijkt dat het invullen van zo'n rapportageplicht. Ja, dat is best wel een 

specifiek ding, zeg maar. Dat ze het onbewust beter invullen, dan het in de 

werkelijkheid is. 

A: Ja de termen die soms worden gebruikt. Zij zijn ook wel ingewikkeld. 

B: Ja, dat is best ingewikkeld voor een ondernemer. Dus ja, we proberen toch 

ook wel ander soort bedrijven dus te gaan controleren en dat is eigenlijk het 

stukje wat we doen voor de SPUK. En voorheen was dat de VUE. Misschien ken 

je ook de VUE subsidie. 

A: Ja die term heb ik ook wel eens gehoord, ja. 

B: Ja, dat is eigenlijk een beetje de voorloper van de SPUK, zou je kunnen 

zeggen. Maar daarnaast hebben wij ook vanuit voor het reguliere toezicht altijd 

wel gedaan. In de werkprogramma's van de gemeentes zit dan dat we een 

project draaien per jaar waar ook puur op energie toezicht wordt uitgevoerd. En 

dat is dan een brancheproject, dus dan kijken we naar welke branche is 

interessant om specifiek uit te lichten en die wordt dan projectmatig door de 

reguliere toezichthouders bezocht maar wel puur op energie. Dus dat je 

bijvoorbeeld echt de garagebedrijven eruit pakt of de horeca.  

A: Dat is een interessante aanpak. 

B: Ja, en zo deden we het eigenlijk voordat de VUE en de SPUK kwam, zeg maar. 

We hadden ieder jaar een project gericht op een branche. We hebben de 

drukkerijen gehad en in het verleden ook de kantoren. We hebben dit jaar doen 

we hotels en congrescentra. Volgens mij hebben we de autoherstelinrichtingen 

een keer gehad, zo ieder jaar een andere branche. 

A: Ja. 

B: We werken sowieso bij het reguliere toezicht viel met branchegericht toezicht. 

Ja, en dan een branche waar energie en dan liften we ook altijd nog mee op een 
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andere branche die dus gewoon om andere reden bezocht wordt, maar waar dan 

ook een aantal energie voorschriften worden meegenomen, dus niet het totale 

pakket aan de erkende maatregelen, maar dan van tevoren maken wij vanuit ons 

team een selectie van nou. Pak dan voor die branche ook deze maatregelen mee. 

Dan hebben we net even wat meer inzicht weer. Ja, hoe ze daarmee omgaan, 

zeg maar 

A: Die aanpak is wel slim, want zo heb je gelijk twee vliegen in één klap. 

B: Ja en dat blijven we dus ook doen, want dat is eigenlijk ook verplicht vanuit 

de SPUK. Dat wat je deed, moet je blijven doen, zeg maar. En dan daarnaast dus 

die pure energiecontroles vanuit ons eigen team en daar hebben we met de 

gemeente, hebben we een projectgroep opgericht voor de invulling van die SPUK 

gelden. Om te kijken van nou ja, hoe. Want het is gewoon 1 grote pot die wij tot 

onze beschikking hebben. Maar ja, de gemeente wil natuurlijk wel graag een 

beetje meedenken over hoe dat met dat geld wordt omgegaan, omdat dat voor 

hen ja oplevert. We hebben een projectgroep en zijn pas 1 keer bij elkaar 

gekomen, hoor. En toen is het uitgekomen dat ze graag zouden willen zien dat 

we ons gaan richten voor het komend jaar op de TYPE C bedrijven. Zeg maar, 

waarvoor die regelgeving dus nou nieuw is. 

A: Ja, die vielen nog niet onder de plicht. Eerst had je type A en B en nu komen 

die er dan bij. 

B: Ja ja precies, dus dan willen ze eigenlijk met die bedrijven aan de slag gaan, 

zeg maar. Dat is voor komend jaar eigenlijk de planning. 

A: Ja, ik snap die gedachtegang wel van de gemeenten. Omdat ze er natuurlijk 

eerst buiten vielen, dus die hebben eigenlijk nog nooit echt die verplichting 

gehad, dus daar valt nu zeker het meest te halen. 

B: Ja, is denk ik een hele interessante groep om mee te gaan nemen zeker en 

daar zitten waarschijnlijk ook een aantal tussen die dus aan die onderzoeksplicht 

moeten gaan voldoen. En eventueel waar het interessant is om gebruik te maken 

van die maatwerk mogelijkheid voor onderzoek. Ik ben het er ook mee eens dat 

dat wel een goede doelgroep is om nou ook mee aan de slag te gaan. 
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A: Jazeker en je zei net dat je dat jullie de zaak oppakken die je vanuit het RVO 

binnenkrijgt. Doen jullie ook nog iets voor de bedrijven die nog niks ingediend 

hebben? 

B: Ja, natuurlijk in eerste instantie ben je ergens begonnen en toen hadden we 

nog geen rapportages en die druppelde een langzaamaan binnen. En toen heeft 

de RVO  de omgevingsdienst lijsten verstrekt van bedrijven waar mogelijk naar 

verwachting dat die rapportageplicht van toepassing is. Nou ja, die hebben wij 

dus aangeschreven om ze te informeren en te verzoeken om aan te geven of een 

rapportage in te dienen of aan te geven dan wat hun verbruik is waaruit zou 

blijken dat ze er niet aan hoeven te voldoen. En ja, daar hebben we best wel ja 

reactie op gekregen, maar nog steeds allemaal. En die zijn we nog een keer 

opnieuw gaan bellen en sommige gaan bezoeken of een gevel controle om te 

kijken. Van ja, is dit echt, moeten we hiermee doorpakken of valt dit 

waarschijnlijk gewoon helemaal niet binnen die criteria. Als het heel klein is of zo 

weet je wel, dus ze hebben wel proberen allemaal in beeld te krijgen. En er zijn 

er nou nog een stuk of 20, volgens mij die waarbij we dus ook gegevens hebben 

gevorderd. En die daarop niet hebben gereageerd, dus die nou het 

handhavingstraject in gegaan, dus die nog geen rapportage hebben ingediend en 

ook nog geen gegevens hebben overlegd. 

A: Nou dan is dat valt best wel mee, maar 20, want. 

B: Ja, maar dat wil niet zeggen dat ze dat allemaal zijn. Dat dat dekkend is, hoor. 

A: Nee, nee, Dat is ook waar, maar ik heb er zelf al een stuk of 30 gedaan en 

mijn collega ook nog een aantal. Dus ja dan ja. 

B: Dan valt dat wel mee. Ja, nou ja, goed. 

A: Ja of de of de melden gewoon meer bij jullie In de regio, dan kan ook. 

B: Ja. We hebben best wel flink wat meldingen binnengekregen, hoor. Maar 

hoeveel het is ten opzichte van het totaal. Ik vind dat lastig, want je hebt 

gewoon geen totaalbeeld, want al die kijk die TYPE B bedrijven zijn over het 

algemeen wel bekend bij ons.  Omdat zij ook al een melding van het 

activiteitenbesluit moeten bij oprichting. Maar je hebt al die TYPE a bedrijven. Ja, 

die zijn bij ons helemaal niet bekend eigenlijk en die komen nou voor energie in 

beeld. En moeten in een keer iets doen 
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A: Ja. 

B: Ja, dus het echte overzicht heb je gewoon niet precies een. Het is gewoon wel 

lastig vind ik hoor. 

A: Nee, ja, klopt. Want nu maak je een inschatting van we denken dat we zoveel 

hebben, maar ja, of dat zo daadwerkelijk is, dat weet je niet. 

B: Nee, precies. Je weet niet waar het ten opzichte waarvan het zich verhoudt. 

A: Even kijken hoor. De wet gaat nu wijzigen in het wetsartikel komt nu 1 

december 2023 te staan en de wetswijzing gaat in vanaf juli. Hoe gaan jullie in 

de tussentijd handhaven. Hebben jullie daar over nagedacht? 

B: Ja. Handhaven op de nog niet ontvangen rapportages. Of wat bedoel je? 

A: Nou ja, je kan ze nog niet verplichten om de rapportage in te vullen, want er 

staat dat ze per die datum moeten melden. Maar ik vind het ook nog een beetje 

een grijs gebied van kan je ook al handhaven op de reportage die zijn ingediend 

en ze hebben de maatregelen nog niet uitgevoerd. Dat het ook een beetje van 

kan dat of niet door die datum in de wet. 

B: Ja, jawel, wat wij nu eigenlijk nog doen puur bedrijven bezoeken die in de 

vorige ronde in de huidige ronde eigenlijk al een rapportage hebben ingediend, 

want die hebben wij nog niet allemaal bezocht en die toetsen aan de rapportage 

die ze hebben ingediend en de huidige EML zeg maar dus nog eigenlijk nog niet 

eens aan de nieuwe EML. En dus wij gaan ze nog niet toetsen aan het indienen. 

We informeren ze dat ze dus in december eigenlijk die nieuwe rapportage weer 

moeten indienen. Ja en daar kunnen we dan nou nog niet zoveel mee, zeg maar. 

Dan kun je pas in 2024 eigenlijk. 

A: Ja want die maand overlap dat is ook het eigenlijk ook weer net niet. Je zit 

nog een maand in de oude wetgeving en dan zit je in de Omgevingswet. 

B: Ja, ik vind het zo onhandig. 

A: Ja, Ik ben bij een bijeenkomst geweest en daar gaf het ministerie aan dat er 

besloten was om het zo te houden, Omdat dan die verplichting per 4 jaar wilden 

vasthouden.  
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B: Ja, dat snap ik wel. Maar het is gewoon doordat die Omgevingswet weer is 

uitgesteld. Ja, dit loopt wel door, maar de Omgevingswet komt pas daarna, zeg 

maar. 

A: Ja een bepaalde dingen zijn echt dan onnodig ingewikkeld gemaakt, ook 

gewoon. 

B: Ja, dat bedoel ik. Ik vind het wel goed dat ze het door hebben gezet hoor, 

want anders dan schuift ze allemaal maar weer op en zo maar dat maakt het wel 

complex, vind ik. Ik heb nou ook toevallig vandaag twee bedrijven gesproken. 

Hadden we overleg mee. Het waren beide type C bedrijven die dus vroeg van ja, 

waar moeten wij nou allemaal aan gaan voldoen. Ja, en dat is dan best 

ingewikkeld, want ze hadden een vergunning. Wat staat er in een vergunning en 

hoe verhoudt zich daar nou met het overgangsrecht en dat soort dingen? En, dan 

zijn ook de complexere bedrijven die bijvoorbeeld een terrein hebben waar dan 

weer eigenlijk meerdere gebouwtjes met andere eigenaren zitten. En ja. Dus het 

wordt allemaal heel ingewikkeld, eigenlijk ook door die splitsing, eigenaar, 

gebruiker, zeg maar, dat maakt het dan soms ook weer ingewikkeld. 

A: Ja, dat komt nu dat dat, Maar dat is ook pas echt met de Omgevingswet dat 

dat komt. De eigenaar, die valt dan voor het gebouw onder het bouwbesluit dan 

en de gebruiker. Die moet dan voor zijn. Ja, zijn. 

B: Het was een activiteiten, ja? 

A: Ja, daar moet hij dan weer ook melding hoeven maken. Dus dat wordt ook 

wel weer wat. 

B: Ja precies. Het zou fijn zijn als we vooral veel gebruikers hebben die ook 

eigenaars zijn, dan maakt het een stuk minder complex. 

A: Ja en ook sowieso de eigenaar is ook al lastiger te vinden voor ons. 

B: Ja voor ons wel, ja, want wij zijn gewend om de gebruiker aan te schrijven. 

A: Dat is ook weer een stap extra die we dan eigenlijk moeten doen. 

B: Ja klopt. Klopt ja. 

A: Even kijken. Dan wil ik het graag over de onderzoeksplicht hebben. Heb je al 

een idee wat onderzoeksplicht dan weet je inhoudt? 
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B: Ja. Nog niet helemaal, maar voor mij ik vergelijk het een beetje met de 

onderzoeksplicht zoals we die kennen vanuit de EED. Verplichting de rapportage 

dus dat het een vergelijkbaar onderzoek is, maar dan nog verder richting praktijk 

uitgebouwd, zeg maar van ja spiegeling met de EML en een planning eraan 

vasthangen, zeg maar van wanneer wat dan gaat uitvoeren. 

A: Ja ja dat dat. Dat idee kreeg ik ook wel een beetje, want het idee is nu 

eigenlijk dat je ja moet aangeven wat je kan doen, maar niet wanneer je het 

gaat doen. En nu komt de verplichting er echt nog wel een beetje bij. Volgens 

mij waren er nog een paar extra dingen die ze er dan bij moesten doen. Iets 

uitgebreider maar. Ja, het lijkt er wel veel op, ja. 

B: Ja ja ja. 

A: En, hebben jullie al nagedacht hoe je dan de handhaving daarvan wilt 

aanpakken, want dat lijkt me ook best ingewikkeld. 

B: In de zin van de handhaving op het indienen van het onderzoek. 

A: Nou ja ook. 

B: Of de handhaving uiteindelijk een wat er in het onderzoek staat om dat te 

handhaven. 

A: Ja, allebei eigenlijk. 

B: Ja. Het is maar de vraag, je bent niet bekend met alle energiegegevens, dus 

het is al lastig om van tevoren te weten wie is onderzoeksplichtig is en wie niet. 

Dus van sommige bedrijven hebben we daar in beeld vooral van de provinciale 

bedrijven, omdat daar altijd daar wel op energie goed invulling aan is gegeven. 

Maar van heel veel gemeentelijke bedrijven weten we dat eigenlijk niet. En, We 

hebben ook nog de pech bij ons. Dat Wij zijn gewisseld van zaaksysteem 

afgelopen jaar of vorig jaar moet ik eigenlijk zeggen. En, Dat is heel basic 

gebeurd, zeg maar, dus heel veel gegevens zitten niet in ons huidige 

zaaksysteem, waaronder bijvoorbeeld bepaalde energiegegevens. Dus mis je dus 

nou ook alweer als informatiebron. 

A: Bij ons zijn de energiegegevens, zijn de energiegegevens ook lastig te vinden.  

Ze staan ergens binnen het nieuwe systeem, maar niemand kan ze echt vinden. 
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B: Nee, precies. Ja, Dat is dan ook nog zo'n pech hè dat je. Daar zit je dan ook 

nog mee te hannesen. Ja. Dus Ik denk dat het in die zin bij ons gewoon is. Ja, 

wij gaan met die TYPE c bedrijven aan de slag en tijdens zo'n bezoek. Denk ik 

dat je het steeds meer duidelijkheid krijgt over wie wel en wie niet aan die 

onderzoeksplicht moet voldoen. En dat echt niet 1 december alles binnen is en 

voor iedereen alles duidelijk. Maar dat er denk ik tijdens het eerste bezoek dat er 

voor een groot deel een soort informatief bezoek gaat zijn waarin je dus met 

elkaar bekijkt van nou, wat moet bij jullie gebeuren waar, wat zijn de regels waar 

jullie mee te maken hebben en hoe gaan we dan met elkaar invulling aan geven? 

A: Ja, Dat is op zich denk ik ook wel goede aanpak. En, hebben jullie dan ook wel 

nagedacht? Mochten ze niet voldoen, hoe willen jullie daar dan op gaan 

handhaven? Want daar zijn ook weer verschillende mogelijkheden in eigenlijk. 

B: Dat weet ik eigenlijk niet precies. Wij hebben nog niet echt een 

standaardmethode voor volgens mij, want voor ja voor de EED hoefde dat 

eigenlijk niet. Ja, toen schreven we ze gewoon aan dat het niet voldeed aan de 

eisen van het onderzoek. En, Ik weet niet precies hoe diep gaat nu het 

onderzoek sjabloon reikt, zeg maar of dat iets zegt over. Ja eisen heeft aan wat 

er het minimaal in moet staan. Maar dat denk ik eigenlijk wel, dus daar kun je 

dus in ieder geval op aan. 

A: Ja Er is een sjabloon op de site van de RVO is gemaakt samen met 

verschillende omgevingsdiensten. En, die is wel redelijk uitgebreid, vond ik. 

B: Ja, dus ik dat je ze dan daarop gaat aanschrijven. Dat ze dus onvoldoende 

invulling daaraan hebben gegeven. Maar kan dat. Ik kan me wel voorstellen dat 

een discussie kan worden tussen bedrijf en de overheid, zeg maar. Want dat is 

natuurlijk geen vaststaand iets. 

A: Ja, Het is heel veel grijs gebied, ja. 

B: Ja ja precies. 

A: Dus zoals met de EML, je moet dit doen. Zoals dit is geen TL, vervang het 

door led. Maar zo makkelijk is het niet meer. 

B: Nee, dat klopt. Dus ik denk dat het wel discussies kan gaan opleveren. 
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A: Ja oké, dus je wilt ze vooral aanschrijven dan eigenlijk. Je voldoet niets. Maar 

nog niet echt een handhavingsaanpak, daar is nog niet helemaal over nagedacht. 

Bij de meeste niet hoor, maar. 

B: Nee, nee, nog niet. Geen echte concreet handhavingsstrategie daarin. Denk 

dat we dat in de loop van de tijd met elkaar zeg maar gaan maken. 

A: Ja dat hoor ik meer. Het is vooral mijn beetje het niet precies weten wat op je 

afkomt, want eigenlijk staat het in de wet heel kort beschreven. Dat is er een 

onderzoeksplicht is. En de rest volgt dan via de website van het RVO eigenlijk 

maar. 

B: Ja, maar weet je, ik begrijp al wel van de bedrijven dat die als ze dan bij RVO 

komen van hoe moeten we hieraan voldoen? Hoe moeten we daar invulling aan 

geven? Dan zeggen ze bij het ministerie eigenlijk, ja, dan moet in overleg met je 

omgevingsdienst doen. Dus er wordt toch wel heel veel bij ons, denk ik 

neergelegd. En ja, voor ons ja, dat wij dan interpretatie aan mogen geven, zeg 

maar dat is wel een beetje jammer. Want dan kan je wel weer heel veel verschil 

door krijgen, zeg maar in hoe het per regio wordt aangepakt. 

A: Ja, dat denk ik ook eigenlijk wel. Ja, dat had ik nog niet eens over nagedacht. 

B: En dat wilden ze eigenlijk zoveel mogelijk voorkomen. Ze willen eigenlijk het 

liefst alles zoveel mogelijk hetzelfde benaderen. 

A: Ja, maar bij dit soort bedrijven is het ook wel lastig. Want die 

maatregelenlijsten passen soms niet bij een heel bedrijfsproces. Ja, als je 

bijvoorbeeld instelt van zo moet je kachel ingesteld en je CV ingesteld staan, 

Maar dat werkt niet op bij bedrijfsproces. Daardoor is volgens mij dat het 

onderzoeksplicht is geworden in plaats van gewoon informatieplicht. 

B: Klopt omdat voor die bedrijven het moeilijk is om aan de EML te voldoen 

vanwege hun specifieke processen. 

A: Nou ja, dan kan het zeker per regio gaan verschillen, ja. 

B: Ja, dus dan is het denk ik wel goed om dit in het landelijk overleg te 

bespreken. Ik denk dat dat wel goed is om dit soort dingen dan in zo een 

kernteam met elkaar te bespreken en als het even kan een strategie met elkaar 

zoveel mogelijk af te spreken, zeg maar. 
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A: Even kijken hoor, ja, daar wil ik het graag nog over de nieuwe EML hebben 

dus eigenlijk de maatregelen zijn we weer geactualiseerd. Heb je je daarin al een 

beetje verdiept? 

B: Ja een beetje, maar dan vooral meer eigenlijk onze toezichthouders die zich al 

in verdiept hebben. Ik heb daar nog niet op maatregel niveau nagekeken, zeg 

maar ze ja globaal heb ik ernaar gekeken en onze toezichthouders al wel wat 

meer. Zeg maar wat dieper. 

A: Ja even kijken, want er staat nu bijvoorbeeld de maatregel in over 

zonnepanelen. Ja, daar zitten best wel veel voorwaarden aan. Je moet een 

dakoppervlak hebben van 2000 m². Een bepaalde piekbelasting hebben en je 

premie van je verzekering mag niet omhoog gaan. Wat vind je dat zulk soort 

maatregelen ertussen zitten? 

B: Ja, dan vraag je af van of het ook toegepast wordt, want er zijn zoveel 

voorwaarden. Ik denk dat bij die maatregel er bijna altijd wel een 

randvoorwaarde is waar niet aan voldaan wordt, waardoor ze hem niet hoeven te 

doen. Ja, dat is een beetje de vraag waar ik misschien heeft, daar de branche of 

de bedrijfsleven goed gelobbyd. Om die al die randvoorwaarden erin te krijgen, 

dat weet ik niet. Maar ja, daar lijkt bijna een lege maatregel. Meer voor de 

bühne. Hij staat erin, maar eigenlijk ook weer niet, zeg maar. 

A: Ja, er was nog ook als je dan aan alle maatregelen voldeed, maar je moest je 

dak binnen 10 jaar vervangen of repareren of zo, dan hoef je het ook niet te 

doen. Dus dan kom je er op die manier ook nog vanaf. 

B: Ja, dat gaat wel ver. 

A: Ja klopt. Nou, dat is een van de maatregelen die ik het meest vond opvallen 

dat ik denk van dit past eigenlijk bij niemand. Ik heb gelezen dat ze willen gaan 

proberen voor de volgende ronde dat ze het naar 7 jaar willen gaan trekken. Wat 

vind je daarvan? 

B: Ja op zich vind ik dat wel een mooie aanpassing.7 jaar dat lijkt mij toch ook 

nog wel voor een bedrijf te overzien. 

A: Ja en je kan ook veel meer grotere maatregelen toevoegen. 

B: Ja ja precies dat ja dat geeft wel mogelijkheden, denk ik. 
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A: Ja, als dat zou lukken, zou fijn zijn. Ja, dan zou ik graag nog willen weten hoe 

jij het energietoezicht op dit moment ervaart, wat gaat er goed en waar zie je en 

verbeterpunten in? 

B: Wat ik zelf als probleem ervaar is eigenlijk niet zozeer het toezicht zelf, maar 

de randvoorwaarden waaraan voldaan moet worden om goed toezicht uit te 

voeren. Die inzichten in de bedrijven en het verbruik zeg maar, van de bedrijven. 

Dus het goede beeld met welke bedrijven hebben we te maken, waar moeten we 

ons toezicht eigenlijk op gaan richten. Dat vind ik wel jammer dat dat er niet is. 

En de complexiteit die er wordt gecreëerd door bijvoorbeeld, de portefeuille 

aanpak. Daar vallen dan weer een aantal bedrijven onder. Het is gewoon heel 

lastig te bekijken welke bedrijven mogen we nou wel gaan bezoeken en welke 

niet zegt. Maar je moet allemaal allerlei lijstjes langs. Dan zijn er nog de Green 

deals en ja, dat vind ik allemaal. Dat vind ik lastige dingen en dan straks heb je 

natuurlijk ook nog die onderzoeksplicht en dat soort zaken. Ja en verder. Ja, ik 

denk dat het ook wel lastig wordt dadelijk met de overgang van de nieuwe EML, 

want wanneer schakel je over naar de nieuwe EML, in je toezicht? Ja, eigenlijk 

per 1 juli. Maar ja, dat is geen enkel bedrijf dat natuurlijk 1 juli meteen aan alle 

nieuwe EML toetsen voldoet. Maar goed, ik denk ook wel dat je ziet als een soort 

nulsituatie en je legt vast wat er nog niet voldoet of zo en wat al wel. Zodat zij 

zelf ook in beeld hebben. Nou, dan moeten we ons daarop focussen. 

A: Ja, je kan het ook combineren. Dat je wel op de oude gaat kijken, maar dat 

de nieuwe gelijk meeneemt. En aangeeft van dit moet ook nog gebeuren. Maar 

dat je dan nog niet erop aanschrijft. En zo, dat zou je bijvoorbeeld wel kunnen 

doen. Wij gaan eigenlijk nu niet meer op de informatieplicht iets doen tot en met 

december, want dat kan eigenlijk niet. 

B: Nee precies. 

A: Je wordt best wel beperkt in wat je kan doen door die datum in het 

wetsartikel. 

B: Ja, wij bezoeken dus gewoon de bedrijven die een rapportage hebben 

ingediend, dus daar hoef je dan tot 1 december in ieder geval niet op een 

rapportage te handhaven, maar is het puur op uitvoering van erkende 

maatregelen. 
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A: Ja, dat kan nog wel ja. Heb je dan ook nog een paar punten waarvan je 

denkt, dit gaat wel echt goed binnen het energietoezicht. 

B: Ja, nou wij zijn echt energietoezicht pas een half jaar bezig. We zijn pas vanaf 

1 januari als team met mensen die echt energietoezicht doen op zich. Dat is dus 

nog heel kort en op zich denk ik dat wij wel best wel getroffen hebben, want in 

eerste instantie ben je bang van. Ja, kunnen we wel Mensen vinden, want alle 

omgevingsdiensten zijn op zoek naar Energy toezichthouders. Maar ja, doordat 

die verschuiving plaatsvond van ingehuurde Mensen onder de VUE naar dat het 

per se vaste mensen moesten zijn. Hebben we gelukkig iemand die al heel veel 

ervaring vanuit de VUE had kunnen overnemen, dus dat zal een hele ervaren 

kracht, dus dat is fijn. En de tweede persoon die we nu hebben. Ja, die had ook 

ervaring, maar dan meer op boa's, dus meer handhaven. Nou ja, dus daar 

hebben wij wel mazzel mee gehad. Dat we mensen met specifieke ervaringen 

binnen hebben kunnen halen. En wat ook wel goed gaat, vind ik dat wij een 

samenwerking hebben met de 3 Brabantse Omgevingsdiensten en daardoor 

hebben wij de digitale checklist verder ontwikkeld. En ja, we proberen ook heel 

veel op monitoringsgebied met elkaar te doen, dus dat al onze data analisten 

samenwerken om een dashboard te maken voor Brabant breed, maar dat je ook 

je eigen dienst eruit kan halen.  

A: Nou, dat is wel fijn als je dat inzicht hebt. 

B: Ja, dat voegt echt wel iets toe. Dus ja, dat vind ik dat er bij ons allemaal wel 

goed gaat. We doen ons best en je loopt ook iedere dag nog wel weer tegen 

dingen aan. We hadden laatst een energietoezichthouder die was bedrijf geweest 

en dat bleek dus achteraf een BRZO-bedrijf te zijn, maar door ons nieuwe 

systeem waren die gegevens niet goed meegekomen. Wij zijn dus helemaal geen 

bevoegd gezag, dus t is dan wel weer heel knullig, dus dat moet helemaal weer. 

Ja, terug eigenlijk als niet gecontroleerd beschouwd worden, zeg maar ja, Dat is 

dan wel weer vervelend, dus er gaan ook wel dingen mis maar het meeste gaat 

wel gewoon goed 

A: Ja, Maar dat gebeurt overal, toch? 

B: Ja, dat kan een keer gebeuren. 
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A: Even kijken, volgens mij heb ik alles gevraagd, want ik zou willen vragen, wil 

jij jezelf nog iets toevoegen waar je nog iets wil uitweiden? 

B: Nee, eigenlijk niet wat ik wel benieuwd naar ben is of jullie ook al dingen 

hebben uitgezocht over het overgangsrecht, hoe je daarmee om moet gaan? 

A: Nog niet echt. 

B: Nou ja, doordat nu in het Activiteitenbesluit is opgenomen, heb je nu te 

maken met overgangsrecht uit activiteitenbesluit en dat gaat net iets verder 

weer als het overgangsrecht van de Omgevingswet. Het Ministerie heeft daar wel 

het een en ander al voor op papier gezet. Maar ja, ik zit daar bij sommige dingen 

nog zo mijn vraagtekens bij, dus dan dacht ik of jullie dat toevallig ook hebben 

uitgezocht. Allemaal. 

A: Ja, ik zal er nog wel even induiken. Bij de nieuwe ronde start je eigenlijk weer 

op een nulpunt. Dus dan lijkt het me niet heel veel uit te maken. 

B: Nee, maar wel voor de type C bedrijven, als energievoorschriften in de 

vergunning zijn opgenomen. Nu staan ze niet in het activiteitenbesluit, dus dan 

van rechtswege moeten ze aan het activiteitenbesluit voldoen. Dan krijgen zij te 

maken met het overgangsrecht van het activiteitenbesluit en sommige 

voorschriften gaan dan mee en die blijven bestaan eigenlijk als een soort 

maatwerk. En andere voorschriften? Ja, die moet ook nog getoetst worden aan 

het algemeen overgangsrecht en de geldt dan voor dit halfjaar en dan daarna 

geldt weer het overgangsrecht van de Omgevingswet een, maar die richt zich 

alleen op maatwerk, dus dat scheelt dan weer iets. Maar ja, ik vind het lastig, 

omdat het activiteitenbesluit meer overgangsrecht kent dan alleen maar het 

maatwerk verhaal, zeg maar ja, Je moet er maar eens even een keer induiken, 

want ja. 

A: Ja, is wel handig. 

B: Ja, want ja, dat bepaalt wel welke regels je moet toetsen, zeg maar de 

voorschriften zijn voor de type C bedrijven. Dat is niet zonder meer alles wat in 

het als energiebesparingsvoorschriften in het activiteitenbesluit staat. Dat is 

afhankelijk van wat zij al in een vergunning aan voorschriften hadden, dus het 

kan zijn dat zij afwijkende voorschriften gaan krijgen alsnog. 
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A: Ja, Dat is ja, ik zal wel even daar een duiken nog. Ja, dat is wel een hele 

goeie. Wil je nog iets anders toe te voegen? 

B: Nee. Verder had ik niks. 

A: Nee is goed hoor, maar ik dacht ik vraag het nog zeker even voor zekerheid. 

Nou, dan wil ik je echt heel erg bedanken dat ik dit gesprek met je heb mogen 

voeren, er zijn echt wel weer bruikbare punten uitgekomen. 

B: Nou mooi. Graag gedaan. 

A: En ja, ik zal dit dan verwerken en dan komt het in mijn verslag staan. En 

zodra het af is zal ik het verslag ook naar jou sturen. 

B: Ja, Dat is goed. Nou succes er verder mee, zou ik zeggen. 

A: Ja dankjewel. Nog een fijne dag verder. 

B: Fijne dag. 
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Bijlage 4 Interview ODH Deny van Hooijdonk 

Datum: 2 juni 2023 

Gesprekstijd: 40 minuten 

A: Nou dan zou ik mezelf allereerst even voorstellen. Ik ben Marieke de Jong. Ik 

ben nu vierdejaars HBO-rechten student aan de Hogeschool Leiden. Vorig jaar 

ben ik gaan stagelopen bij DCMR en toen ben ik eigenlijk. Daar stond toen het 

energietoezicht in de startschoenen en toen ben ik dat samen met mijn 

stagebegeleider gaan oppakken. Dit jaar werk ik nog steeds een dag in de week 

bij de DCMR en ik hou me nog steeds bezig met de energiezaken. Aan het begin 

van het jaar kregen we redelijk veel zaken vanuit toezicht. Hoe moeten we 

omgaan met die wetswijziging? En dat leek mij wel een interessant onderwerp 

om te onderzoeken. Vandaar dat wij ook dit gesprek hierover hebben. Ik doe dus 

nu onderzoek naar de wetswijziging die eraan zit te komen. Omdat we nu een 

heel team hebben wat zich met energietoezicht bezighoudt en dan is het wel 

handig als het snel soepel verloopt. 

B: Oké. 

A: Allereerst zou ik willen vragen of je jezelf zou willen voorstellen. 

B: Je kent me wel. Ik ben Deny van Hooijdonk, Omgevingsdienst Haaglanden. 

We bestaan al 10 jaar, en we hebben volgende week een feestje in Vlaardingen. 

A: Gezellig. 

B: Hiervoor werkte ik de gemeente Den Haag, daar deed ik ook al duurzaamheid. 

We zijn ooit begonnen met toezicht op de deurtjes bij de Albert Heijn, zeg maar 

als eerste duurzaamheidsding zo'n beetje. Het heeft lang geduurd om 

duurzaamheid een op de agenda te krijgen. Het is ook begonnen met de DCMR. 

Een beetje pionieren met de aanpak energiebesparing begonnen in de 

supermarkt met de deurtjes. Onder andere Albert Heijn en de Lidl en de Aldi. 

Dus dat is in duurzaamheid uitgerold en 10 jaar terug was duurzaamheid ook 

niet bij de omgevingsdienst. Want het was het duur en de opdrachtgever geeft er 

geen geld voor. Dus toen heb ik een tijdje warmte en koude opslag gedaan, want 

dat is ook duurzaamheid natuurlijk. 

A: Ja. 
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B: En sinds Parijs, duurzaamheid, want toen was overal volop duurzaamheid, dus 

we doen van alles. 

A: Nou, ik klinkt interessant. 

B: Ja en nu komt de glastuinbouw eraan, dus ik heb gisteravond met een collega 

glastuinbouwbedrijf bezocht. Dan komen er weer nieuwe dingen. 

A: Ja, die komen nu ook nog onder het energietoezicht te vallen. 

B: Ja, Ik ben gisteren met iemand met iemand van. Wij hebben apart team 

glastuinbouw. Dus daar ben ik gisteren mee geweest en die weet veel meer over 

glastuinbouw dan ik en dan gaan we over twee weken nog een keer. 

A: Ja wat ik had gehoord is het ook een beetje aparte tak. 

B: Ja, dat gebeurt heel veel die die besparen al enorm veel. Ik vraag me af of 

dat met die maatregel wil kunnen bereiken, maar. 

A: Ja, Ik weet ook niet. Dat moet daar blijkbaar aan de praktijk, denk ik dan. 

Even een vraagje, hoe groot is het team bij je de Omgevingsdienst Haaglanden 

dat zich bezighoudt met energietoezicht? 

B: Nou, die jarenlang waren we met 1,5 FTE, want collega deed de helft OR. En 

nu met die SPUK zijn er een heleboel mensen binnengekomen. Gisteren eentje 

binnengekomen. We zijn nu met een stuk of 7 weer, denk ik. 

A: Oh, Dat is door nog best wel een aardig team alweer. 

B: Ja, ja, maar de meesten moeten we nog echt beginnen en die zijn net gestart. 

A: Ja, dus dan gaat dat nu nog wat moeizamer, want bij ons hebben hier ook nu 

heel veel nieuwe. Ik ken er ook eentje die komt van een andere functie binnen 

de DCMR. En die gaf wel aan dat het lastig is om alles te zien, wat wat is. 

B: Nou ja, je kan niet alles begeleiden van. Ik vind het iets te snel gaan. Te veel 

mensen tegelijk aangenomen. Je moet ze ook kunnen beetje kunnen begeleiden, 

dus. De andere collega die van de OR is vorig jaar geopereerd. Dus die wil nog 

geen controles doen, maar hij gaat nu wel mensen begeleiden. Dus dat komt op 

deze manier wel goed uit. 

A: Ja, daar kan jij je tijd ergens anders insteken. 
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B: Ja dus wat doet hij vooral nu. Dus dan gaat hij oppakken. 

A: Welke wijzigingen omtrent energiebesparingsplicht die met de wetswijziging 

komen, zijn bij jou bekend? Zou je dan kort willen uitleggen. 

B: Je hebt natuurlijk de energiebesparingsplicht met de glastuinbouw komt erbij. 

Dan heb je straks met de Omgevingswet de uitdaging met de huurder 

verhuurder. Daar worden we heel vaak over gebeld en gemaild. 

A: Ja, die hoorde ik ook al wel vaker vallen. Ja, want dat denkt ook volgens mij 

wel weer een extra problemen voor ons mee.  Omdat je natuurlijk vaak moet 

aanschrijven dat ze informatieplicht nog moeten invullen, maar dan is het vaak 

nog niet bekend of er een verhuurder huurder situatie. Dus dat lijkt me een extra 

stap voor toezicht, omdat je dat moet opzoeken. 

A: Ja, daar hoor ik ook wel meer verhalen over. Dat is toch als je meer dan 20 

inrichtingen hebt binnen meerdere omgevingsdiensten, dan kun je daar toch aan 

meedoen. 

B: Als je dan meer dan 20 vestigingen hebt bij minimaal 2 omgevingsdiensten. 

Dan heb je 4 jaar de tijd om aan de erkende maatregelen te voldoen. En het is 

niet de bedoeling dat je in het laatste jaar alles moet doen. 

Nee, nee, nee, Als je wordt dan meer als 2020 persingen van spreken minimaal 

200 gegevensdiensten. En je moet je aan bepaalde KPI’s conformeren. Dat moet 

je elk jaar beoordelen 

A: Ja en het lijkt mij ook wel lastig, want Je moet namelijk ook afstemmen met 

andere omgevingsdienst van ik doe die en jij hoeft die dan niet te doen. 

B: Dat gebeurt zomaar. 

A: Oh gebeurt dat gewoon? Want ik kreeg gister te horen dat een dienst bang 

was dat ze daardoor bijvoorbeeld de bedrijven zou langsgegaan, maar dat ze dat 

onder de portefeuilleaanpak zou vallen en dat ze het dan niet onder hen valt per 

se. 

B: Het akkoord, dat zijn hier akkoorden. We gaan nog conformeren aan de 

landelijke afspraken, maar als je de behoefte hebt, dan ja kun je gewoon gaan. 



 

85 
 

A: Ja dat is, ja. Even kijken hoor en dan wil ik graag weten, hoe pakken jullie het 

energietoezicht normaal op? Hoe ziet dat eruit bij jullie? Want daar kunnen ook 

verschillen in zitten. 

B: Nou, je hebt best wel veel soorten. Ik doe bijvoorbeeld de VUE 3. Met een 

adviesbureau dat voeren de controles uit. En je hebt de opdrachtgevers of er 

voorduurzaamheid aparte producten komen. Dat is per gemeente, waarbij de een 

er 10 heeft en de andere 100 qua duurzaamheid controles. En dan heb je nog 

onze WM-toezichthouders die bij hun controle een stukje energietoezicht 

meenemen. Dus daarvoor is een top 5 bedacht uit de informatieplicht waar ze 

naar kijken.  

A: Maar dat is best wel een slimme stap. Dan kan je dat gelijk meepakken op 

controle zonder dat er een aparte energiecontrole moet komen. 

B: Ja, dat denk ik nu met steeds meer met al die veranderingen en nieuwe EML. 

Dat ze niet meer op dingen gaan aanschrijven die gaan veranderen. En verder 

heb je natuurlijk de SPUK, daarvoor moeten we iets van 100 controles dit jaar 

doen. Daarvoor zijn mensen aangenomen natuurlijk. 

A: En hoe starten jullie dan bijvoorbeeld als de informatieplicht is ingediend bij 

het RVO. Hoe ziet het dan bij jullie eruit? Hoe kiezen jullie jullie bedrijven? 

B: We hebben een data analist in dienst die op criteria selecteert. Ik kijk altijd 

mee, want ik ken redelijk wat bedrijven en ik stuur ook een beetje. En die 

worden dan verdeeld. En de medewerkers die net nieuw zijn krijgen dan de 

bakker om de hoek ofzo, maar niet een complex ziekenhuis.  

A: Ja, verder had ik nog wat vraag over wetsartikel in 2.15. Dat verandert naar 1 

december 2023. Hoe pakken jullie nu het energietoezicht in de tussentijd op van 

juli tot en met december? Omdat die 1 december in het artikel best wel 

beperkend is. 

B: Wat we nu doen? 

A: Ja kan ook ja. 

B: Kijk, die jaarplannen zijn voor een jaar ervoor gemaakt hebben, dus die zaken 

aangemaakt en die kan er wel bij tussendoor maar zijn er gebaseerd. De 

toezichthouder pakt de informatieplicht die nu in het e-Loket staat.  En dan 
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spelen we dan in op de nieuwe EML, van dat het artikel noemt en ook direct de 

nieuwe er al gelijk achter zet. Ja en als die maatregel niet meer terugkomt. Dan 

ben ik van mening dat je die niet meer moet gaan aanschrijven. In principe pak 

je gewoon de informatie. En dan ga je het gesprek aan over de zelfstandige en 

natuurlijke momenten en je houdt rekening met de toekomstige wijzigingen in de 

EML.  

A: Oké ja, dus jullie gaan wel gewoon door met de controles. 

B: Ja, je moet wel. Je kan niet zeggen aan het eind van het jaar, dat hebben we 

niet gedaan want we zaten te wachten. Je hebt bepaalde verplichtingen aan je 

opdrachtgevers.  

A: Ja, dat is ook wel weer zo ja. Ik zie daar wel verschillen tussen de 

omgevingsdiensten. Iedereen kijkt er weer een beetje anders naar hoe je dit 

weer moet aanpakken. Bij ons gaan we niet meer verder op de informatieplicht. 

We gaan alleen verder met de lopende zaken die we nog hebben lopen. 

B: Kijk, als wij bedrijf tegenkomen die nog niet voldaan aan informatieplicht, die 

zijn er nog genoeg. Daar gaat je nu niet zeggen. Je moet dat binnen een maand 

of 6 weken iets indienen, dan stuur je op een paar maanden op 1 december. 

Gewoon een hersteltermijn tot 2 december. Zodat je automatisch bij de nieuwe 

informatieplicht bent. 

A: Ja, dat kan ik ook wel. Ik bedoel meer gewoon dat ik daar wel verschillen in 

zie hoe bepaalde diensten doorgaan met controleren. 

B: Ik denk dat 90% van EML toch hetzelfde zijn. Het gaat nog steeds over 

verlichting, koeling, ventilatie en ja, meer kan je er niet van maken, dus je kan 

gewoon een controle uitvoeren. 

A: Ja, ja, dat is ook wel weer zo. Ja dat controles kan je wel gewoon uitvoeren, 

maar we dachten van, dan kan je ze nog niet gelijk aanschrijven erop. Omdat ja 

de voorwaardes nog niet allemaal zijn voldaan. 

B: Nou dat denk ik niet helemaal die EML is gewoon een hulpmiddel. Het is 

gewoon dat ze dingen moeten doen die zich binnen 5 jaar terugverdienen. Dat is 

gewoon artikel 2.15 lid 1 waarop ze controleren. 
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A: Ja, Dat is ook weer zo. Dan vroeg ik me af hoe of jij weet wat ja, wat de 

onderzoeksplicht eigenlijk inhoudt en of je dat kort zou willen toelichten. 

B: Boven bepaald energieverbruik, dan moet je dat wel doen. Mist je mba valt 

onder afdeling 3.3 t/m 3.11 van het Bal. Daar heb ik me niet zo in verdiept. De 

dienst gaat de onderzoeken dan beoordelen als ze zijn binnengekomen, maar die 

zijn er nog niet. Ja, dan zijn er wel twee of 3 binnengekomen, maar dat heeft 

meer met de vergunningsplicht te maken dat er een onderzoeksplicht in stond, 

volgens mij. 

A: Oh ja. 

B: Dus dat dat dat gaat nog lopen. Met de glastuinbouw gaat dat natuurlijk ook 

nog komen. We hebben ook een verwijzing op de site staan naar het format van 

het RVO waaraan de onderzoeken moeten voldoen. 

A: Oké. Hebben jullie al nagedacht hoe jullie hierop willen gaan handhaven, want 

er zijn natuurlijk best wel veel ja open eindjes doordat er een onderzoek is 

eigenlijk, hoe wil je dat dan gaan aanpakken? De handhaving hierop. 

B: Nou, ik zei net al. Iemand gaat ze beoordelen, dat ga ik zelf niet doen. Ze 

gaat wat anders doen binnen ons dienst, dus de kans is er dat ik het alsnog ga 

doen. Maar dan volg je de criteria van het format.  

A: Ja dat ja en stel je voor ze doen voldoen niet. Hoe denken jullie dan het aan 

te pakken? Hebben hierover nagedacht of nog niet. 

B: Dat loopt hetzelfde als bij de informatieplicht. 

A: Oh ja, Dat is gewoon hetzelfde als normaal. Ja, want daar zaten ook Mensen 

nog een beetje over te kijken van. Wat is nou slim om te doen. 

B: Nou, jij gaat eerst in overleg met het bedrijf. Maar er komt zelfs neer. De een 

is een controle en de andere een bespreking. 

A: Ja, Dat is ook waar, maar ja, bij de normale controles heb je echt een 

voorschrift, hier moet je aan voldoen. En hier heb je wat meer open kaders waar 

het tussen valt, dus dan kun je ook meer discussies krijgen lijkt me. 

B: Ja, maar je kan toch afkeuren als onderzoek niet voldoet. En dan met een 

hersteltermijn en als het dan niet voldoet kun je doorpakken volgens mij. 
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A: Ja, Dat is ook weer zo. Nou wil ik het graag met je hebben over de EML die 

aangepast gaat worden. Heb je hier dan naar gekeken? 

B: Ja ik zit in de landelijke werkgroep. Dus we hebben meegedacht. 

A: Jij zet er goed in. Wat vind jij van de aanpassingen van de lijst? 

B: Ik heb ze niet allemaal gelezen elke EML. Ik heb gisten ook zitten kijken bij de 

glastuinbouw in de praktijk, die is nog niet helemaal definitief in de economische 

en technische randvoorwaarden. Maar het gaat over pompjes met de ene 8 kW 

en de andere 6 en de andere 16 en de ander zoveel draaiuren. Het blijft altijd in 

de praktijk altijd complexer dan het lijkt. Kijk in de EML we doen net of de EML 

heilig is, maar het is natuurlijk een erkende maatregelen lijst. Als je wat anders 

op papier hebt staan dan kun je dat bespreken. Het blijft altijd een discussie over 

de terugverdientijd. Het blijft altijd terugkomen. 

A: En vond je er ook nog, bijvoorbeeld in een nieuwe lijst? Ja, interessante 

nieuwe maatregelen tussen staan. 

B: Ja, dat het niet alleen meer energiebesparing is, maar ook duurzame energie 

opwekken, zoals de zonnepanelen. Kijk naar de zonnepanelen staan hebben met 

de dakconstructie het aankan en. En dan, denk ik, ik ben geen bouwkundige of 

zo, dan kan je de discussie, moet je wat bewijzen of hun gaan bewijzen? Dat is 

allemaal enorm veel last druk volgens mij erbij. En dan heb ik de huurder 

eigenaar van de panelen, dat gedoe. 

A: Ja, er waren echt heel veel voorwaarden. In ieder geval 2000 m2 

dakoppervlak en een bepaalde piekbelasting. Je moet alles zelf verbruiken en je 

ieder geval. Ik weet ook nog dat je verzekeringspremie niet omhoog mag gaan, 

Maar dat gebeurt ook eigenlijk altijd dus. 

B: Je kan er onderuit komen volgens mij. Als je niet wil. 

A: Ja, Ik denk, maar In de praktijk zal denk ik denken deze maatregel niet echt 

voorkomen dat die echt uitvoerbaar is lijkt me. 

B: Nee, als de ondernemer zegt de premie gaat omhoog moet je dat weer gaan 

bewijzen. Bij de dakconstructie moet je weer aantonen dat hij niet voldoet ofzo. 

Dat gaat een heleboel gedoe opleveren. 
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A: Ja dus uiteindelijk zal deze maatregel niet zoveel voorkomen, gok ik? Dat we 

die echt kunnen opleggen?  

B: Nou dat ik van de ene komen natuurlijk uit de energiecrisis. Vanmorgen zag ik 

dat de duurzame opgewerkt energie van 13% naar 15% is gegaan. Maar dat 

komt ook deels doordat het een mooie zomer is geweest. En er zijn ook meer 

mensen natuurlijk die zonnepanelen plaatsen. Ja het loopt het komt steeds meer. 

Het is een lopend proces natuurlijk.  

A: Ja, Dat is ook zo, ja. Verder vroeg ik me nog af, hoe vind je eigenlijk dat het 

energietoezicht in het algemeen nu gaat? Wat vind je goed gaan en waar zie je 

nog een beetje knelpunten? 

B: Ja, het staat nu overal op de agenda dat is positief. We hebben de wind mee. 

De bedrijven willen ook wel, maar je hebt ook bedrijven die financieel in staat 

zijn om wat te doen. Het is per sector dat dat kan verschillen. Iedereen is er wel 

mee aan de slag, met duurzaam en van het gas af.  

A: Ja dat, dat vind je wel iets positiefs. 

B: Ja, dat is makkelijker inderdaad voor het toezicht. Mensen willen wel ze willen 

hun energierekening niet zien stijgen.  

A: Ja en je gaf ook aan bedrijven die het financieel niet echt haalbaar is, maar in 

principe kan je daar wel gewoon als toezicht aangeven. Dan geef je iets langer 

de periode om op een plan dat je het langer zoiets kan je het ook altijd toch nog 

inregelen. 

B: Ik denk wel dat de meeste omgevingsdiensten 3 tot 6 maanden standaard 

dingen hebben. Maar ik ga zelf altijd in overleg met de ondernemer.  Maar dat is 

ook weer moeilijk, want je hebt ook weer een teamleider die dat goed moet 

vinden en een te langer termijn is niet geloofwaardig. Dus als de ondernemer 

proactief reageert en op tijd aantoont, dan kun je wel meedenken. Maar ze 

moeten wel zelf actie ondernemen. Als je een termijn stelt en je hoort niks, dan 

is het een ander verhaal natuurlijk. 

A: Ja, Dat is zeker waar ook gewoon wel als blijkt dat een ondernemer welwillend 

is. Ja, dan ga je dan denk je zelf ook makkelijker mee, denk ik. 
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B: Een ander probleem is de eigenaar van kan ondernemen kan willen, maar als 

bijvoorbeeld de spouwmuur eigenaar moeilijk doet. Ja, volgend jaar is dat met 

de Bbl gescheiden, dus dan maar informatieplicht wordt niet meer voor 1 

december ingediend. Als je volgend jaar de eigenaar kan aanschrijven dan kun je 

meer stappen maken. 

A: Hebben we er ook nog over nagedacht met die eigenaar, een huurder 

verhuurder situatie omgaan. Wachten jullie dan echt nog tot 1 januari totdat de 

Omgevingswet is ingegaan. Of ga je deze bedrijven al in september oppakken? 

B: Kadaster of zo Kadaster volgens mij, dan kun je de eigenaar vinden. Dan 

moet je eerst iemand vinden in de dienst, een jurist of zo. Die kan gaan 

uitzoeken wie de eigenaar is. Bij de portefeuille aanpak pakken we gelijk de 

eigenaar van het pand al mee. Maar ook sommige eigenaren bellen al in paniek, 

moeten wij al onze panden ook gaan melden. Het is wel langzaam bekend aan 

het worden. We gaan wel brieven sturen, waar ze al wel bekend zijn. We hebben 

ook een datalab en dat staat daar ook op nummer een om de eigenaren op te 

zoeken. 

A: Ja en volgens mij kwam er ook nu in informatieplicht ook de vraag of je het 

pand huurt. Dus dat komt dan in de informatieplicht als ze hem ingediend 

hebben. 

B: Ja, maar dan moeten ze wel melden. Kijk als we ze niet kennen, dan krijgen 

we ook een geen brief. Ze kunnen zich van domme houden tot ze bekend 

worden. 

A: Ja, Dat is ook weer zoiets. Ja dan is het echt dat je echt in het Kadaster moet 

gaan kijken of het bij de ondernemer moet navragen zo zoals wel extra werk 

voor jullie. 

B: Ja en je kan ook een situatie krijgen dat er meerdere eigenaren bij een pand 

zijn. Ja dat is ook wel gedoe. 

A: Ja, dat denk ik ook wel dat dat gedoe gaat worden. 

B: Dat je twee of 3 brieven, schrijft. 

A: Ja nu schrijven we alleen de ondernemer aan. Dat zijn we gewend, maar nu 

moet je ook opeens anders gaan denken dat je ook de eigenaar moet gaan 
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aanschrijven en zo. Zie jij ook nog iets van verbeterpunten? Wat beter kan met 

het energietoezicht. Waar je denkt als dit zo zou gaan dan zou dit een stuk beter 

gaan. 

B: Ja, beter altijd, denk ik? Daar wordt keihard aan gewerkt. De terugverdientijd 

is altijd een moeilijk punt. Dat zou denk ik duidelijker moeten zijn, zodat je niet 

al die discussie krijgt. Ze proberen nu van 800 maatregelen naar 150 te gaan 

met de EML. Vervolgens gelijk te trekken, ik denk dat het een stuk beter is. Maar 

al die randvoorwaarden dat mensen zich overal onderuit rekenen. Dat blijft wel 

moeilijk. Soms hebben ze gelijk hoor. Maar ik kan zeggen dat ze geen gelijk 

hebben het blijft een moeilijk onderwerp doordat het met veel factoren te maken 

heeft. Het is best wel complex. Verder vind ik dat van die onderzoeksplicht 

adviesbureaus ook een lachende derde zijn, met de bedragen die ze rekenen. 

Maar ik denk dat ook een probleem zit in een tekort aan installateurs. Zoals met 

de warmtepomp bijvoorbeeld. Dan moet je gaan overleggen wat is een redelijke 

termijn. Dat kan 2 jaar duren ofzo. Dan moet intern de controle 2 jaar open 

blijven staan. Dat allemaal langer duren gedaan dan men verwacht. 

A: Ja, Ik had daar eigenlijk nog niet eens over nagedacht dat dat ook allemaal 

van invloed is. Die had ik ook nog niet gehoord. 

B: Weet je dat er dus hoe dan moet jij je controle als je zegt 3 maanden, dan 

moet je daar dan moet je weer 1,5 jaar van maken. Door de levertijd, dus ik 

krijg best wel grote verschillen. Moeder je gaan handhaven? Want ze willen wel, 

maar ze kunnen niet. Ja, dat is denk ik wel een probleem in de praktijk. 

A: Ja maar op zich in zulke gevallen kan je wel gewoon met de ondernemer 

gesprek blijven toch? Want vaak willen ze dan op die manier wel. 

B: Ja, maar we hebben ook te maken met doorlooptijden. Als een controle 2 jaar 

open blijft staan, dan is dat best lang dat de controle openstaan. 

A: Ja, Dat is wel heel lang. 

B: Want dan moet je weer afsluiten. Maar dat kan ook niet, want dat loopt.  

A: Ja, Dat is ook zoiets. 

B: Maar op zich. Aan de andere kant denk ik ook wel weer dat je bij heel veel 

ondernemers het wel kunt verkopen van uiteindelijk gaat het je geld opleveren.  
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Ik werk wel dat op die grond. Dat is wel veel ondernemers, toch? Het wel willen 

uiteindelijk. 

B: Nou maar zo staan maar iemand even een paar ton in je binnenzak hebben 

zitten, of die kan je zeggen of 4 jaar ga je winst maken, maar je moet het wel 

eerst hebben natuurlijk. 

A: Even kijken hoor, Ik heb in ieder geval alles gevraagd wat ik zou willen 

vragen, heb jij zelf nog iets waar je graag iets over wilt toevoegen. 

B: Ik denk dat we wel even voldoende is, denk ik.  

A: Dan wil ik je erg bedanken. Uiteindelijk zal ik mijn verslag nog met je delen. 

En hopelijk kunnen jullie het ook een beetje gebruiken. En dan wens ik u nog een 

fijn weekend Nou fijne dag nog verder. 

B: Oké hoi. 
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Bijlage 5 Interview ODRU Wouter van de Steen 

Datum: 2 juni 2023 

Tijdsduur: 54 minuten 

A: Ik zal allereerst mezelf even voorstellen. Ik ben Marieke de Jong. Ik ben nu 

vierdejaars HBO-rechtenstudent aan de aan Hogeschool Leiden. Ik heb dus vorig 

jaar bij de DCMR stage gelopen. Toen ben ik eigenlijk met mijn stagebegeleider 

samen in het energietoezicht gerold. Na mijn stageperiode heb ik eigenlijk 

gevraagd of ik nog kon blijven en dat kon. Dus nu werk ik nog een dag in de 

week bij de DCMR en hou ik me bezig met energiezaken. In het begin van het 

jaar kregen we eigenlijk best wel wat vragen al over de wetswijziging die eraan 

zat te komen en toen deed me eigenlijk wel een goed onderwerp voor mijn 

scriptie. Het gesprek zal maximaal een uur duren. Zou jij jezelf willen 

voorstellen? 

B: Ik ben Wouter van der Steen. Ik werk bij Omgevingsdienst regio Utrecht. Ik 

ben begonnen als toezichthouder met veel enthousiasme en passie voor 

energiebesparing. Belangrijke milieuwetgeving waar bedrijven aan moeten 

voldoen, de energietransitie. Ik probeer het ook uit te dragen naar collega's en 

langzamerhand is dat gespot door mijn leidinggevende, zegt joh. Wil je de 

energiebesparing niet trekken. En dat doe ik nu al 4 jaar inmiddels. Ja dat, ik 

ben nog steeds toezichthouder. Ik bezoek nog steeds bedrijven, maar hou me 

eigenlijk grotendeels bezig met de projectbegeleiding. 

A: Oké, ja, maar dan heb je wel een verstand van hoe het in de praktijk ook 

weer tot wat handig. 

B: Ja. 

A: En met hoeveel mensen houden jullie je bezig met energietoezicht? 

B: Steeds meer, het waren er ongeveer. We zijn begonnen in 2019 2 FTE 

vervolgens met de SPUK hebben we er ook nog een aangetrokken. Met de 

tweede daar lopen nu ook gesprekken mee, maar als die tweede goed gaat. Dan 

zitten we ongeveer op 5 plus externen.  

A: Nou, Dat is best wel een team op zich. Wel, ja. 

B: Kunnen meer doen als deuk in een pakje boter slaan. Dus dat is wel fijn. 
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A: Jazeker, met die extra geld dat je ook gewoon meer kan. Heb jij ook een idee 

op hoeveel bedrijven jullie ongeveer dat energiebesparingsplicht daar toezicht op 

hebben. 

B: Bedrijvenbestand wat aan informatieplicht en energiebesparingsplicht moet 

voldoen binnen ons gebied. Dat is ongeveer schat ik 2500 bedrijven. Daar komen 

nog vergunningplichtige bedrijven vanaf 1 juli bij en zijn er ook een paar 100 dus 

nou. Tussen de 2500 en 3000 bedrijven.  

A: Hoe pakken jullie het Energy toezicht normaal gesproken op? Ja, hoe. Hoe 

starten jullie nu bij jullie dienst? 

B: Hoe start je je? 

A: Ja, je hebt de melding binnen gekregen. Hoe ziet de handhaving eruit en zo of 

zelfs als ze nog niet de informatieplicht hebben ingediend, hoe ziet dat er bij 

jullie uit? 

B: Van informeren tot aan de handhaving, bedoel je? 

A: Ja. Ik kan bijvoorbeeld wel aangeven hoe ze het bij ons doen. Bij ons starten 

we dan eerst met vorderen Als je eenmaal binnen hebt dan de informatieplicht 

volgende stap en daarna past het op maatregelen, maar bij sommige diensten 

doen ze dat net weer anders. Dus daarom vraag ik het even van. Misschien 

hebben jullie wel een betere manier hoe jullie het aanpakken. Waar ik iets van 

kan leren. 

B: Het energieverbruik 2020 zijn we daar druk mee gewest. Heb we een 

webformulier in het leven geroepen. Toen hebben we een RVO lijst gekregen. 

Daar was echt maar iets van 30%, en dat is misschien nog ruim, bruikbaar. Voor 

de rest waren het allemaal adressen die geen bedrijf waren of geen WM-

inrichting. Die lijst hebben een soort van handmatig doorgelopen. En vervolgens 

hebben we de bedrijven die overbleven en waarvan wij het emailadres hadden of 

makkelijk konden achterhalen een e-mail verstuurd. De overige bedrijven hebben 

een brief gestuurd. We hebben iets van 2000 tot 2500 brieven en mails gestuurd. 

Met de vraag dit is de webpagina vul je verbruiken in en als je eigen opwek hebt 

zet dat erbij. Uiteindelijk hebben daar 1200 bedrijven op gereageerd. Daaruit is 

een vervolgonderzoek uit voortgekomen, waarin we nog een keer na gebeld 
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hebben en nog een keer na gemaild. Daar zijn weer een heleboel bedrijven 

afgevallen of zijn bedrijven afgevallen die de informatieplicht ingediend hadden. 

A: Ja. 

B: En nu op dit moment zijn we bezig met de laatste bedrijven. Er is net iemand 

in dienst gekomen onder de SPUK. En hij is het laatste restje bedrijven aan het 

nabellen. Als hij geen contact kan krijgen via de telefoon of mail, dan rijdt hij 

langs en gaat hij het navragen. Maar in eerste instantie altijd op een nou ja, 

proberen we niet direct te gaan handhaven, dus eerst dat dan al een vriendelijke 

manier. Ja mocht dat niet lukken. Dan is de volgende stap zijn dus voorop met 

de boa inderdaad, maar ja, daar hebben we nog niet aan gedaan. Maar als we de 

energieverbruiken binnen hebben, dan schrijven we hen aan op de 

informatieplicht. Dan schreven een termijn van 6 tot 8 weken. 6 weken was het 

gemiddeld, maar in verband met corona e-herkenning aanvragen hebben we 

twee weken extra gegeven. Vanaf januari zijn we eigenlijk gestopt met het 

aanschrijven de informatieplicht wel een bedrijven. 

A: Ja door de nieuwe ronde. 

B: Ja alle bedrijven die vanaf 1 januari tegengekomen en niet hebben voldaan 

aan de informatieplicht voldoen of grootverbruikers zijn die schrijven we op een 

lijst en volgend jaar gaan we achter die groep iets harder aan, want ze zijn 

eigenlijk in principe overtreding een soort gedogen. Nee, het is geen gedogen. 

A: Ja, nee, maar wij hadden hetzelfde. Wij doen het ook zo dat we die ook nu 

niet meer aanschuiven op de informatieplicht. Want eigenlijk ja, wij hadden zelf 

het idee dat je met in de algemene beginselen van behoorlijk bestuur, dat je dan 

ook in de knoop komt te zitten. Omdat je er eigenlijk niks meer mee doet in de 

tussentijd. 

B: Precies bij die bedrijven die maakten wel gelijk selectie van gaan we nog 

langs. We gaan dan langs en kijken dan nog naar de huidige EML.  Ja en nou we 

die bedrijven worden aangeschreven. Informatieplicht voor meldingen ingediend 

en dan kijken we aan de hand van de melding of er een energiecontrole moet 

worden uitgevoerd. In het begin van het jaar wat selecteren de energiecontrole 

meer of de informatieplicht er onderdeel van is. Maar we kijken ook naar zijn er 

stookinstallaties aanwezig, zijn er niet gekeurde stookinstallaties aanwezig? 
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Grootte van de stookinstallatie, andere bekende grote klimaatinstallaties. We 

hebben ook gekeken op bedrijfsoppervlakte. Daar is dan een selectie op 

gekomen waarvan de informatieplicht wel het belangrijkste was.  En dan gaan we 

energiecontrole uitvoeren, controleren op het volledige EML. We hebben 

daarnaast ook nog integraal toezicht integraal. Die moest tot 4 jaar geleden alles 

controleren. Heel veel signalen gekregen, dat dit eigenlijk niet te doen is naast 

controle de normale controle. Dat is gewoon niet te doen met de gewenste 

hoeveelheid. Dus op een gegeven moment gezegd we gaan ons controleren op 

de maatregelen uit de EML, waar de meeste winst te behalen is. Zo controleren 

alle branches het gebouw op ventilatie en verwarming en de verlichting. Daar 

hebben we ook alleen de maatregelen genomen die op een direct 

vervangingsmoment kunnen worden genomen. 

A: Ja natuurlijk, die andere kun je ook helemaal niet afdwingen. 

B: Nee, die aangepaste checklist is gemaakt van soms 8 á 10 maatregelen, maar 

het is echt behapbaar gemaakt voor de reguliere toezichthouder. Als we aan het 

begin van het jaar een energiecontrole plannen. Als we dan aan het begin van 

het jaar een energiecontrole inplannen dan kijken we ook naar het resultaat van 

het reguliere toezicht. Heeft een aanvullende controle hier nog zin. Handhaving. 

Daar zijn we aan het stoeien geweest met de dwangsom bedragen. We hebben 

een richtlijn, die is landelijk. Richtlijn dwangsom bedragen. Daar zijn we ook nog 

steeds mee. Nee, het is geen landelijke richtlijn, dat is een leidraad voor 

energieovertredingen dwangsombedragen. En dat zijn we op dit moment RUD 

Utrecht mee bezig. Utrecht is verdeeld in 2 diensten RUD Utrecht en ODRU. We 

gaan steeds meer samen dingen oppakken provincie breed, zelfde selectie van 

bedrijven, dezelfde aanschrijving van bedrijven, dezelfde checklist van bedrijven, 

eigenlijk alles van hetzelfde gaan doen.  

A: Ja meer gelijkstellen, zodat je onduidelijkheden hebt als je meerdere 

vestigingen hebt in Utrecht. 

B: Maar ook de communicatie is hetzelfde. Zo dat je in ieder puntje van Utrecht 

dezelfde brief krijgt. Maar dat geldt dan ook voor de dwangsombedragen. Om in 

de handhavingsstrategie de dwangsombedragen van energie in op te nemen. En 

daarbij vormt de leidraad een belangrijke basis.  
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A: Ja, ik had nog niet van die leidraad gehoord, maar moeten wij dan ook maar 

eens naar kijken eigenlijk. 

B: Onze visie is dat je controle voert, en als je weggaat. Dat een bedrijf dusdanig 

een houding heeft ingenomen dat ze zelf aan de gang gaan, dus dat je bedrijven 

echt hebt weten te overtuigen en te stimuleren van energiebesparing dat de 

volgende controle alles in orde is. Met die insteek worden de controles ook 

uitgevoerd. Een stimulerende aanpak en houding het communicatieve is een heel 

belangrijk aspect. Met het handhavingstraject som is het nadeel wordt er sneller 

uitstel gegeven voor maatregelen. Vervolgens wordt het dan heel snel als een 

bedrijf met goede redenen komt, dan wordt wel snel uitstel gegeven, maar wat 

het. Je kan wel wat harder zijn eerdere een LOD sturen, maar het zal moeilijker 

zijn als he bedrijf al goede stappen heeft genomen. Maar een LOD straalt ook wel 

weer uit, dat de volgende keer een bedrijf het wel gaat oppakken. Ja, Ik heb ook 

soms zoiets van.  

A: Ja, wat moeten we nou kiezen? Gewoon, wat is het slimst? 

B: Ja nou ja, verstandige combinatie laatste, maar we zijn sowieso ook de 

dwangsombedragen uit die richtlijn aan het implementeren, maar we hadden van 

een jurist gehoord dat je voor elke energiebesparende maatregel moet gaan 

kijken wat is de investering. Dus bij lampen gaan kijken, wat is de huidige prijs. 

Dan wordt die drempel alleen maar hoger om te gaan handhaven.  We hebben 

ook een standaard tekst van de dwangsom opgesteld, zodat het een stuk minder 

werk wordt. Dat het een stukje laagdrempelig wordt. De hoeveelheid werk die 

daaraan zit is ook nog een drempel, maar als dat allemaal heel efficiënt kan 

worden ingericht, dan is de handhaving ook makkelijker. 

A: Ja, Wij hebben ook standaardbrieven voor aanschrijving en het voornemen tot 

last onder dwangsom en dat scheelt wel. De meeste overtredingen worden 

opgelost met een voornemen. Wanneer je zegt we zijn van plan om een LOD op 

te leggen, dan komen ze in beweging. 

B: Zeker ja. 

A: Ja, je gaf net al aan dat jullie nu niet meer de bedrijven nu niet even niet 

meer beweegt tot het invullen van de informatieplicht. Omdat het geen zin had 

tot de nieuwe online kwam, maar in het wetsartikel komt nu de datum 1 
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december 2023 te staan. Hoe gaan jullie daarmee om met die datum in het 

wetsartikel? Gaan jullie gewoon handhaven in de tussentijd of wachten jullie 

ermee tot en met 1 december of misschien zelfs 1 januari zodat de 

omgevingswet in werking is getreden.  

B:  

Nou, ja, het is niet zo helemaal dat het bedrijven loslaat. Tot die tijd gaan 

sowieso wel bezoeken uitvoeren. Alleen inderdaad met de informatieplicht gaan 

we nu niet meer handhaven. Nee, ja, uiteindelijk als je puur naar de 

informatieplicht kijkt, hebben ze weer een nieuwe wettelijke termijn tot 

december 2023. Dus je kunt niet zeggen van joh, je moet voor 1 oktober die 

meldingen dienen. Want dan schrijft het artikel van je hebt tot 1 december. We 

gaan wel al controleren of de nieuwe lijsten zijn toegepast en dan hanteren we 

gewoon de normale termijn. Als het eenvoudige maatregelen zijn hanteren we 3 

maanden. Als het een heel pakket aan maatregelen is dan een halfjaar.  

A: Dat is wel interessant. Wat doen jullie het dan aanpakken? Want ik hoor wel 

van verschillen tussen de omgevingsdiensten. Sommigen gaan gewoon door met 

de informatieplicht en andere wachten. Dan wil ik het gaan hebben over wat er 

nieuwe bijkomt. De onderzoeksplicht, weet jij wat dat inhoudt? Zou dat kort 

willen uitleggen? Heb je je daar in verdiept? 

B: Nou tot in detail moet ik je het antwoord schuldig blijven, maar de 

onderzoeksplicht houdt in dat als jouw bedrijf boven de 10 miljoen kilowattuur of 

170.000 m3 aardgas. Die moeten een proces gaan onderzoeken. Het proces en 

dan en faciliteiten. Voor de gebouwsgebonden maatregelen kunnen ze gebruik 

maken van informatieplicht en ja, voor het proces en faciliteiten moeten ze echt 

een nou ja, best wel diepgaand onderzoek uitvoeren naar aandrijfassen en nog 

een aantal onderdelen. Ik heb het ergens opgeschreven, maar ik weet niet alles 

uit mijn hoofd.  

A: Ja, Het is best uitgebreid. Ja, ik weet het in ieder geval. Ik heb dan op de site 

van het RVO staat sjabloon voor de bedrijven. En ja, ik vond het wel pittig veel 

eigenlijk wat ze allemaal moesten onderzoeken. Maar ja, aan de andere kant, 

zijn ze er altijd buitengevallen, dus er is ook veel te halen. 
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B: Ze zijn er niet altijd buiten gevallen. Het kan ook zijn dat het een 

vergunningplichtig bedrijf is geweest of een type b bedrijf.  

A: Hebben jullie nagedacht over hoe jullie willen gaan handhaven op de 

onderzoeksplicht, want dat is ook wel weer zoiets. Omdat er nu niet meer echt 

bepaalde maatregelen zijn voorgeschreven, dus er is veel meer ruimte voor 

discussie. Hebben jullie daar al over nagedacht hoe we dat gaan aanpakken. 

B: Nee. 

A: Nog niet? 

B: Daar kan ik heel kort over zijn een het de logische stap lijkt me de 

onderzoeksrichting moet worden ingediend voor in december 2023. Na het 

indienen van het onderzoeksplicht worden rapporten beoordeeld als er 

onderzoeksrapport niet op tijdens zijn ingediend. Ja, gaan we dan gaan we 

handhaven informeren van joh. Je hebt nog rapport manier ingediend, dienen we 

alsnog in binnen een redelijke termijn, vervolgens kan je op handhaven. 

Datzelfde geldt voor het rapport. Rapport gaat beoordeeld worden door mensen 

die bij onze dienst hiervoor zijn opgeleid. Maar het zijn maar iets van 50 

bedrijven binnen ons gebied die moeten voldoen aan de onderzoeksplicht. 

A: Het zijn niet heel veel. 

B: Dat zijn er niet heel erg veel. We lijst gemaakt van alle bedrijven die moeten 

voldoen. Maar bijvoorbeeld kantoorgebouwen en zorginstellingen hoeven niet te  

A: Dan zou ik het graag nog hebben over de nieuwe EML. Er zitten een aantal 

nieuwe maatregelen tussen. Heb je die al bekeken.  

B: In de hoofdlijnen ja. 

A: Had je nog iets al gezien wat je opviel wat je dacht van nou, Dit is wel een 

interessante. Dit er dus is gekomen, of niet? 

B: Ja hoor we hebben ook opmerkingen gemaakt bij de publicatie van de 

voorlopige maatregelen. Ik ben benieuwd hoe de definitieve lijst eruit komt te 

zien. Hij is nog niet verschenen, dus ik verwacht dat elk moment. Ja, staan er 

interessante nieuwe technieken op? De zonnepanelen natuurlijk. Al is de groep 

waar dat uiteindelijk wordt toegepast niet heel erg groot volgens mij. 
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A: Nee, dat dachten wij ook wel. Er zijn zoveel voorwaarden waar ze aan moeten 

voldoen. 

B: Ja 2000 m² dakoppervlak nou ja dat is een best veel. Een gemiddeld 

kantoorgebouw komt er niet aan. Het energieverbruik moet direct worden 

gebruikt en er moet voldoende capaciteit zijn op het net. Het net hier is 

overbelast, dus die voorwaarde zorgt hier dat hij niet uitgevoerd hoeft te worden. 

Je hebt ook hybride systemen. Dat vond ik ook wel een interessante. 

Warmtepompen staat er nu op, allemaal direct toepasbaar. De groep waarop dit 

toepasbaar is is best groot. We hebben een top 10 van maatregelen voor 

integraal toezicht dan gaan we met heel ons team ervoor zorgen dat die 

maatregel doorgevoerd gaat worden in ons gebied. 

A: Nu heb ik ook gelezen dat ze voor de volgende ronde willen proberen om de 

terugverdientijd naar 7 jaar te veranderen, dus dan zou er veel meer mogelijk 

kunnen zijn. Dan heb je ook met minder voorwaarden te maken uiteindelijk? 

B: Ja, dit zijn verplichte maatregelen. We namen zonnepanelen altijd al mee met 

de controle, wat is het dakoppervlak, is er een zuid zonrichting en dan gaven we 

het als advies mee. En soms werden ook daadwerkelijk zonnepanelen aangelegd. 

A: Ja, Dat is wel leuk. Dat is wel een goeie aanpak eigenlijk. Ik heb nog niet 

gehoord dat iemand al deed. 

B:  

Ja, maar dan. Nou ja. Het ligt natuurlijk ook wel enthousiasme en de kennis van 

de toezichthouders. En die proberen ook bedrijven te stimuleren om met een 

stapje meer te doen.  

A: Nou, Dat is wel goed dat we dat doen. Hebben jullie al nagedacht hoe jullie de 

huurder-verhuurder situatie gaan aanpakken. Want dat brengt ook een extra 

stap met zich mee. 

B: Ja bij bepaalde kantoorgebouwen schreven we, gaven de huurders al aan de 

gebouw eigenaar is verantwoordelijk. En vervolgens gingen via het kadaster en 

andere bronnen de eigenaar achterhalen en die hebben we aangeschreven. Maar 

dat komt niet vaak voor. Het is nu ook een vraag van joh, hoe gaan we die 

verhuurders registeren in ons systeem. Tijdens de energiecontrole hebben we 

een contactpersoon dat we die gewoon aanschrijven op alle maatregelen en 
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desnoods maakt de brief onderscheid in maatregelen voor de gebouwen en voor 

de faciliteiten en processen. En dan bij de gebouwsgebonden maatregelen treedt 

in overleg met de verhuurder en zorg dat de maatregelen binnen de termijn zijn 

genomen. Mocht dat dan niet het geval zijn, dan kunnen we alsnog de eigenaar 

gaan aanschrijven. Maar ik zie wel beren op de weg dat je twee brieven moet 

gaan schrijven en ook twee gesprekken moet gaan voeren of een gezamenlijke 

afspraak moet proberen in te plannen. 

A: Ja klopt. Ja, ik hoor dat meer hoor. 

B: Maar ja, hoe dat echt gaat werken heb ik niet helemaal scherp. Heb jij al 

goede aanpakken gehoord. 

A: Ja, nou ja, eigenlijk beetje hetzelfde als jij zegt. Alleen ja meer gewoon een 

dubbele brief versturen en dan gewoon proberen te onderzoeken. Maar er zijn 

ook diensten die aangeven ik zie het wel op controle en dan pak ik het zo aan. 

Het scheelt wel dat in de informatieplicht, dan komt er nu ook wel de vraag van, 

is er sprake van een gebouweigenaar of niet? Als dat er niet is, dan moet je dat 

invullen, dus dan heb je wel zoal informatie, dus dat zou al iets schelen, denk ik. 

B: Eigenlijk, als je kijkt naar de werkwijze gaat het in de meeste gevallen 

gewoon goed. In de uitzonderingsgevallen zegt de verhuurder dat dat niet hun 

verantwoordelijk is. Of is de relatie tussen huurder en verhuurder niet goed. In 

die geval is het hebben extra gereedschap om de verhuurder aan te schrijven.  

Maar in de meeste gevallen gaat het gaat het best goed, dus ja, de vraag is nu 

eigenlijk, van moeten wij als omgevingsdienst is heel werkpakket gaan optuigen.  

Voor een situatie die in de praktijk maar enkele keer fout gaat, dan kunnen we 

gewoon de huidige manier doorgaan en die enkele keren dat het nodig is dat we 

dan wel. 

A: Ik weet in ieder geval dat ons gebied best wel vaak sprake is van een huurder 

verhuurder situatie, maar tot nu toe hebben we daar eigenlijk nog geen 

problemen mee gehad. 

B: Is eigenlijk hetzelfde als het goed gaat, vraag ik me nog af waarom meten we 

het volledig omgooien.  
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Neem contact met hem op en Als het dan pas niet gebeurt, dat je dan ook nog 

een brief, bijvoorbeeld naar de ja naar de verhuurder stuurt. Dat zou ook nog 

kunnen. Ja, het zijn zoveel opties, maar. 

A: Dan zou ik graag nog even van jou willen horen hoe jij het energietoezicht in 

het algemeen nu ervaart, zie je een verbeterpunt of wat gaat er goed? Dat zou ik 

graag van je willen horen.  

B: Ja, ik zie nog wel verbeterpunten. Niet per se voor het toezicht. Dat gaat 

gewoon goed. Ik denk de informatieplicht is nu wat eenvoudiger gemaakt. De 

randvoorwaarden zijn wat leesbaarder opgeschreven, maar nog steeds mag 

iedereen binnen een bedrijf de informatieplicht indienen. Dus de kwaliteit en de 

betrouwbaarheid van de totale dataset die wordt gegenereerd dat is echt niet 

helemaal betrouwbaar. Zelfs een geschoolde toezichthouder ziet nog wel een 

dingen over het hoofd. Moet je nagaan als een melding is ingediend door een 

caféeigenaar. 

A: Ja, dit speelt bij meer omgevingsdiensten. 

B: Ja, het zou schelen als de overheid zou zeggen. De informatieplicht mag 

alleen nog door Kiwa gecertificeerde bedrijven worden ingevuld. Die melden 

gewoon 100% betrouwbaar. En dan heb je echt wat aan de dataset. Dan hoef je 

zelf niet meer op pad te gaan.  

A: Maar denk je dan niet dat, want waarschijnlijk als zoiets gebeurt dat per se 

door een gecertificeerd iets moet worden gedaan, dat dan voor de kleine 

ondernemers het bedrag te hoog bedrag wordt om dat te doen? Want dat bedrag 

moet je ook binnen 5 jaar terugverdienen? 

B: Nee, dat weet ik wel zeker. Maar er worden ook veel subsidies verstrekt. Maar 

dat zou een idee kunnen zijn voor de verbeteren voor toezicht. Er wordt al hard 

aan de weg getimmerd om de lijntjes tussen de omgevingsdiensten korter te 

maken. Ook binnen het coördinatieteam, dat krijgt steeds een grotere rol. De 

opleiding voor de toezichthouders wordt nu ook geregeld door ODNL. Als je het 

vergelijkt met 10 jaar terug, dan zijn we heel ver gekomen. Wat ik zelf nu alsnog 

idee heb? Nee, het loopt nu wel. 

A: Er gaat ook best veel goed. Het kan altijd iets beter. Qua hoe het gaat is 

gewoon goed. 
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B: Ja, het zou mooi zijn als ze het nog verder gestroomlijnd wordt. Met checklist 

of iedereen hetzelfde zaaksysteem. 

A: Ik heb nou eigenlijk alles gevraagd wat ik zou willen vragen. Heb jij nog iets 

wat je graag wil, ja nog wil zeggen of wil toelichten of zo. 

B: Nee ja, Ik kan hem wel gezien. Ik ben erg benieuwd naar de resultaten. 

A: Ja die zal ik sturen, dan wil ik je echt wel op het danken voor dit gesprek in 

ieder geval. En ik moet toch weer over twee weken inleveren, dus voor de 

wetswijzing heb ik het verslag naar je gestuurd. Nou ja dan hartstikke bedankt. 

Ja en dan nog fijne dag en een fijn weekend. 

B: Dankjewel jij ook.  
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Bijlage 6 Interview ODMH Gerwin Boerboom 

Datum: 6 juni 

Tijdsduur: 55 minuten 

B: Ik weet niet of ik alle dingen weet die handig zijn. 

A; Nou ja, dat zegt eigenlijk iedereen, maar tot nu toe heb ik eigenlijk uit 

iedereen de nodige informatie gekregen. En ik verwacht ook niet dat iedereen 

alles in de diepte weet. Alle beetjes helpen. 

B: Ja. 

A: Ik zal eerst beginnen met mezelf voorstellen. Ik ben Marieke de Jong. Ik ben 

nu vierdejaars HBO-rechtenstudent aan de Hogeschool Leiden. Vorig jaar 

moesten we stage lopen en toen ben ik bij de DCMR bij de juristen begonnen op 

de toezichts- en handhavingsafdeling dus als handhavingsjurist. En ja, dat beviel 

eigenlijk zo goed dat ik nog heb gevraagd of dat ik nog kon blijven. Nu werk ik 

dus nog een dag in de week bij de DCMR als handhavingsjurist. En ja, ik houd 

me daar dus ook bezig met de energiebesparingsplicht vanuit de juridische kant. 

Dus als bedrijven niet voldoen, dan komen ze bij mij terecht. Aan het begin van 

het jaar kreeg ik best wel wat vragen vanuit toezicht over de wetswijziging die 

eraan komt. En toen liet ik hem eigenlijk wel handig om te onderzoeken. Dus ja, 

daar zo ben ik op mijn scriptieonderwerp gekomen. Dit gesprek zal maximaal 

een uur duren. Ik zou eigenlijk gewoon van jou beetje willen weten wat jij al 

weet van wetswijziging. Waar jij denkt dat belangrijkstee punten zit of misschien 

zelfs knelpunten. En gewoon een beetje een beeld te krijgen hoe iedereen erover 

denkt en zodat ik dat dan kan gebruiken in mijn advies. Zodat ik daar extra 

aandacht aan kan besteden aan bepaalde punten. Of ja toch andere inzichten 

kan krijgen. Dan zou ik nou willen vragen of jij jezelf even zou willen voorstellen. 

B: Ja, Ik ben Gerwin Boerboom. Ik werk bij de Omgevingsdienst Midden-Holland. 

Al heel lang Ook al heel lang in energiebesparing en dan wordt het wettelijke 

gedeelte. Het was energiebesparing is best wel breed woord, want wij kijken dus 

ook naar vervoer. En, we kijken ook naar afval circulair. Maar met name het 

wettelijke. 

A: Ja. 
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B: Waterstof kijken we ook naar onder andere, maar met name over echt 

energiebesparing. En ja, we gaan dus bij bedrijven langs, geven informatie, en 

we geven informatie aan collega's. Over de energiebesparingsplicht en 

informatieplicht. En de vergunningverleners helpen, helpen we ook met stukjes 

in de vergunning zetten. 

A: Ja dat het daar ook al gelijk geregeld is. 

B: Ja, maar dat gaat natuurlijk allemaal veranderen. 

A: Hoe groot is het team ongeveer waarmee jullie samenwerken? 

B: Wij hebben nu even kijken, 6 vaste mensen en 3 inhuur. En we hebben nog 3 

of 4 mensen die af en toe bij springen als het moet.  

A: Ja, dan zou ik even kort aan jou willen vragen, wat is er bij jou al bekend over 

de wetswijziging die eraan zit te komen? Zou je dat kort willen toelichten wat de 

wijzigingen precies ja beetje zijn, zodat ik een beeld kon krijgen wat bij jou 

bekend is. 

B: Nou oké, straks per 1 juli 2023 valt eigenlijk iedereen onder de 

energiebesparingsplicht. Ook de vergunningplichtige bedrijven ook de ETS 

bedrijven en ook. De glastuinbouw nog niet die zijn iets later, omdat de 

maatregelen er nog niet zijn goedgekeurd. En per 1 december 2023 moet 

iedereen ook de informatieplicht opnieuw hebben ingediend. En dan hebben we 

het eigenlijk nog steeds heb ik nog steeds over de periode dat de omgevingswet 

nog niet van kracht is, dus Ik heb er nog over dit jaar. We hebben een nieuwe 

EML gekregen, erkende maatregelenlijst. Nou, die gaat dan 1 juli in, als het 

allemaal goed gaat. Ja en dat betekent dat alle bedrijven per 1 december 

opnieuw die lijst moeten gaan invullen en indienen en dus ook de 

vergunningplichtige bedrijven en ook de ETS bedrijven en de glastuinbouw. 

Ietsje later dus, maar ook al vrij snel. En dan kunnen we kijken of die bedrijven 

voldoen aan de energiebesparingsplicht voor de bedrijven die boven de 10 

miljoen kilowatt zitten of 170.000 kuub gas. Daarvoor geldt dat die ook een 

naast niet naast die geldt dat ze voor hun proces ook een onderzoek moeten 

indienen. Dus die moeten voor de processen en faciliteiten onderzoeken wat er 

nog te besparen valt. Maar voor het pand hoeft ie dat dan weer niet te doen, dan 

kan hij gewoon met EML uit de voeten. Nou, dan wordt het op een gegeven 
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moment 1 januari 2024. Dan gaat de Omgevingswet van kracht worden en dan 

krijgen we. Dan blijft eigenlijk het voorgaande wat ik net vertelde, dat blijft 

gewoon van kracht, want dat hebben ze er nu alvast ingefietst, omdat ze bang 

waren dat de Omgevingswet weer uitgesteld zou worden. Nou met alleen, dan 

komt er een verschilletje. We hebben het nu altijd over de drijver van de 

inrichting, die term komt te vervallen. Als de Omgevingswet van kracht is 

geworden, dan hebben we te maken met het Bbl en het Bal. En dan krijg je ook 

een verschil in wie er verantwoordelijk is, want voor het Bbl is de eigenaar 

verantwoordelijk. En voor het bal is de. Ja degene, die die activiteiten uitvoert 

van verantwoordelijk, dat kan soms dezelfde zijn als jij gewoon een bedrijf hebt 

en je hebt het pand en je doet daar ook de dingen in. Dan ben je gewoon voor 

allebei die zaken verantwoordelijk, Maar het kan ook zo zijn dat jij een pand 

huurt. En dat dan de eigenaar verantwoordelijk is voor het pand en jij voor de 

activiteiten. Nou is het niet zo dat het voor alle activiteiten. Ja, dat is even In het 

kort hoe het straks gaat worden. 

A: Ja volgens mij ook volgens mij alles benoemd, ja. Dan zou ik allereerst even 

willen ingaan op de informatieplicht en zo, hoe pakken jullie het toezicht daarop 

normaal op? Want daar zit ook verschillen tussen verschillende 

omgevingsdiensten, dus dat kort even zou willen uitleggen. 

B: Nou, wij weten ongeveer wel welke bedrijven er moeten indienen. Aan de 

hand van de vorige ronde waar we bij de bedrijven zijn langs geweest en 

energiegegevens hebben opgevraagd. Dus die moeten indienen krijgen een brief. 

A: Oké en stel voor stap verder, dus de maatregelen die voeren ze niet uit. Hoe 

pakken jullie dat dan op? Is dat gewoon? 

B: In principe onze dienst is natuurlijk wat kleiner dan de DCMR, dus we hebben 

ook wat minder bedrijven, maar ook weer wat minder mensen om het uit te 

voeren. Maar in principe is het zo dat wij iedereen controleren die die een 

informatieplicht melding indient. We gaan overal naartoe. Ja en als we dan 

ergens komen, en hij heeft iets niet gedaan. Wat wel In de EML staat. Ja, dan 

moet hij dat gaan doen en dan krijgt hij een aanschrijving en dan krijgt hij een 

bepaalde periode de tijd voor, afhankelijk van wat Het is soms wat langer, soms 

wat korter. Als je echt een hele verbouwing moet doen of een hele verlichting 

moet gaan vervangen met 100 en lampen, dan geef je wat langer de tijd. 
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A: Ja. 

B: Best wel lang de tijd eigenlijk soms wel een jaar. 

A: Ja, Het is ook afhankelijk van welke maatregel natuurlijk en hoe snoei dat kan 

aanpassen. 

B: Iedereen heeft het tegenwoordig druk, dus je kan niet zeggen kom volgende 

week even langs, want dan komen ze gewoon niet. Ja, dan komen we op 

hercontrole en dan moet het in principe gedaan zijn en anders zouden ze een 

dwangsom krijgen. Dat komt bijna nooit voor tot nu toe, maar. 

A: Nee, wij, ja bij ons ook niet. Ja, op het vorderen van de energiegegevens 

doen jullie dat ook als ze informatieplicht bijvoorbeeld niet hebben ingediend. 

B: Ja klopt. Dan willen we weten wat het energieverbruik is, maar meestal geven  

A: Dan vroeg ik me af hoe jullie nou het energietoezicht gaan oppakken. Van 1 

juli tot en met 1 december, omdat in het wetsartikel 1 december staat, gaan 

jullie gewoon helemaal door of passen jullie het iets aan door die datum minder 

vet? 

B: Nou het wetsartikel van 1 december is dat je de informatieplicht moet hebben 

ingediend voor die tijd. Van de nieuwe EML is die van 1 juli en dat is je moet 

voldoen aan de energiebesparingsplicht. Ik denk dat in de praktijk niet zoveel 

gebeurt in die periode. Dat wij gewoon doorgaan met de hercontroles die we nog 

hebben staan en dat soort dingen, Maar dat we in die tussentijd kijk. We gaan nu 

ook niet meer vragen aan iemand. Je moet de informatieplicht nog indienen van 

vorige keer. Dan zeggen we gewoon, Je moet informatieplichten dienen van de 

komende keer, want anders moet. 

A: Ja, want dan doe je er ook eigenlijk niks meer mee. 

B: Nee, dat is oud. Ik hoop dat het een beetje overlapt met nieuwe lijsten. Maar 

dat gaan wij. Dat hebben we nu eigenlijk nu al een beetje afgesproken. Als we 

nu nog iemand tegenkomen die nog de informatieplicht moet indienen, dan 

zeggen we gewoon, je moet het voor 1 december hebben gedaan met de nieuwe 

lijsten. Dus ja zo. 
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A: Oké, jullie gaan wel gewoon op hercontrole dus, maar jullie gaan niet in de 

tussentijd al de bijvoorbeeld controleren bij de bedrijven die de informatieplicht 

al in hebben gediend. De nieuwe voor december. 

B: Jawel, jawel, dat gaan we wel doen. 

A: Dus jullie gaan daar alvast controleren op. Of ze de nieuwe EML hebben 

uitgevoerd?  

B: Ja en we gaan ook al nu al. We hebben natuurlijk die conceptlijsten gezien 

van de EML. 

A: Ja, die zijn nog steeds niet definitief. 

B: Nee, ze zijn nog niet definitief, maar die nemen wel alvast mee. Dus ja, je kan 

het dan niet juridisch op aanschrijven, maar nou ja de groep hebben, we melden 

het wel dat die dat dat de lijsten zijn. En dan ja, als ze nog wat moeten doen, 

dan geven we gewoon een periode tot na die datum. Ja, Als het dan niet 

doorgaat, dan zien we het dan wel weer. 

A: Ja, maar dan zit je juridisch nog wel goed als je de hersteltermijn na die 

datum hebt gegeven. 

B: Ja, daarom. 

A: Ja dan zou ik het graag over de onderzoeksplicht hebben. Je hebt ook kort 

uitgelegd wat onderzoeksplicht inhoudt. Hebben jullie hier ook al nagedacht over 

hoe jullie hierop gaan handhaven? Want ja, onderzoeksplicht is natuurlijk dat het 

bedrijf zelf wat indient. Maar ja, dan kan je best wel veel verschillen in visie ook 

nog in hebben veel discussies misschien. Hoe wil je dat handhaven? 

B: Maar we hebben eigenlijk niet zo heel veel bedrijven die daaraan moeten 

voldoen. Maar dan geldt het ook alleen maar voor bepaalde, want het 

onderzoeksplicht geldt alleen maar voor processen en die moeten dan zijn 

aangemerkt in die MBA 3.3 tot en met 3.11 Bal. 

A: Ja. 

B: Dan zal er misschien voor het laboratorium zijn of zo, of dat soort dingen 

Misschien voor de stookinstallatie. Ja, hoe gaan we dat doen? We gaan we 

binnenkort langs, maar die bedrijven die er waarvan wij denken dat ze daar 
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boven zitten, gaan we vertellen dat ze een onderzoeksplicht hebben. En dan 

gaan we ze natuurlijk aan ons vragen, wat moeten we dan indienen? Nou, dan 

hebben ze bij RVO hebben ze een heel mooi voorbeeldje. En ja dan zullen we 

daar wel naar gaan verwijzen van ja, probeer dat maar in te vullen. Dus ik denk 

dat er nog een beetje zijn weg moet vinden. Want stel wat er dan ingediend 

moet worden en wat wij er dan van vinden? Ik denk dat het gewoon door de tijd 

heen dat we daarvan leren. 

A: Ja, dat denk ik ook het beste, ja. 

B: Vermoed ik hoor. Ik denk dat het zo een beetje moet lopen. Ja, ik vermoed 

dat wij daar maar een stuk of 10 hebben of zo? Ja, waar we wel mee zitten, is de 

glastuinbouw trouwens, die was ik even vergeten’. Ja en die zitten vaak boven 

die grenzen. Die moeten wel zo'n onderzoek indienen. Want glastuinbouw is wel 

genoemd bij die MBA’s 

A: Ja volgens mij wel, ja? 

B: En, die moeten dan voor hun processen en onderzoek indienen. En ja, ik 

vraag me dan nu even af wat, wat is dan het proces? Nou, dat is volgens mij wat 

er in die kas gebeurt misschien. Ja, waar heb je het dan over? Hebben we het 

over isolatie en verlichting of zoiets? 

A: Maar ik hoorde ook wel dat ze in de glastuinbouw vaak al redelijk ver zijn met 

energiebesparing. 

B: Ja, dat klopt, maar weet je wat het is. Ze verbruiken gewoon heel veel. Maar 

de maatregelen die ze zijn, al wel zijn wel heel energiebewust op, omdat ze 

zoveel verbruiken dus. Ja zeker de laatste jaren zijn ze, Dat is het steeds meer 

geworden. 

A: Ja weet je ook gedwongen door de prijzen? Natuurlijk. Ja, daar wilde ik het 

graag nog even over de huurder verhuurder situatie, want als toezichthouders 

dat eigenlijk wel een extra stap. Hebben jullie nagedacht hoe jullie dat 

aanpakken gaan pakken? 

B: Ik denk daar heel vaak over na met mijn collega's. En dat wordt. Hoe zal ik 

het eens zeggen?  Dat wordt echt een ramp. Het is echt zodanig moeilijk 

gemaakt. Door. Nou, ik denk door het rijk, want je moet je voorstellen dat wij 

dan bij een groot bedrijf komen. Het pand is van een eigenaar en wat erin 
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gebeurd is van de huurder. Dan kom je daar dus. Kijk je naar de 

energierekening, dan mag je dan wel van alles bij elkaar nemen. Nou zie je dat 

ze boven de grenzen zitten. Dan moet je dus die eigenaren aan gaan schrijven 

van je moet de informatieplichten indienen voor je pand, maar je moet ook die 

gebruiker aanschrijven. Je moet ook de informatieplicht indienen voor het 

proces. Nou, dan kan je voorstellen dat er een wel wat doet aan de andere niks 

doet of andersom. Ja, Je moet dan meerdere brieven gaan schrijven naar de 

eigenaren, een naar de en soms zit de eigenaren in Abu Dhabi. Er komt ook vaak 

voor, hè? Daarnaast hebben wij dat niet in ons systeem staan. Wij hebben 

gewoon in ons systeem staan. Wie de drijver van de inrichting is, hè? Wie 

directeur is van de inrichting die die die die die krijgt, altijd die brief. Of degene 

die bij de KVK staat ingeschreven. 

A: Ja. 

B: Maar eigenaren moeten weer een ander systeem gaan kijken en dan moet je 

dus per bedrijf gaan zoeken in het Kadaster of in de BAG. Wie is nou die 

eigenaar? En soms zijn dat er meer, hè, Dat kan best zijn dat het een broer zus 

is nog 3 neefjes die gewoon van papa en mama dat pand hebben geërfd ooit dat 

ooit of van opa en oma. Maar dat is van gewoon ontiegelijk veel werk voor ons, 

echt voor. Ik vind ontwikkeling die al een tijd je bezig is echt waardeloos. Ja, het 

is zo moeilijk gemaakt. Het is zo ontiegelijk moeilijk gemaakt. Ik wil gewoon als 

je het aan mij vraagt. Ik ben energiecontroleur. Ik wil gewoon een bedrijf binnen 

stappen en kijk daarin rond en ik vraag het dingen en ik kijk naar systemen en 

dan zie ik allemaal dingen en dan wil ik gewoon dat in een brief zetten en dat 

geef ik aan. Klaar, maar nu kost het maar zoveel tijd om de juiste poppetjes te 

gaan vinden. Want het ene poppetje moet iets aan de spouwmuurisolatie doen 

en het andere poppetje moet weer iets aan elektromotortje doen. Ik denk dat 

het niet de zaak ten goede komt? Voor wat het doel is, energiebesparing. Ik denk 

niet dat dat als je dat met een helikopterview bekijkt. Hoe het was, hoe het nu 

geworden is, hoe het nu wordt. Daar word je niet vrolijk van. Die 

informatieplicht, die bestaat nu 4 jaar. Die bestond vroeger helemaal niet, we 

hadden gewoon een energiebesparingsplicht. Daarin stond er gewoon. Je moet 

alle maatregelen nemen die je binnen 5 jaar terugverdiend. Nou hadden wij altijd 

discussie van ja of je iets wel of niet binnen 5 jaar terugverdiend. Toen hebben 

ze de omgekeerde bewijslast bedacht in de informatieplicht. Om ons te helpen 
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dat wij niet overal langs hoefden, maar dat informatie naar ons toe kwam. Nou 

op zich een goed plan. Maar nu met die komende veranderingen. Ja vind ik de 

informatieplicht eigenlijk bijna een blok aan mijn been. Ik heb daar niet heel veel 

plezier mee van, zeg maar. Dan ga ik liever gewoon langs in plaats van ik dat ik 

10 dwangsommen moet gaan schrijven om die informatieplicht binnen te krijgen, 

dan ga ik liever gewoon in een keer langs om de energiebesparingsplicht te 

checken en laat die informatieplicht dan maar zitten. B: Snap je wat ik bedoel? 

A: Ja ik snap hem wel 

B: Nou ja, nou, Ik ben er beetje sceptisch over. En ik weet dat er allemaal hard 

aan gewerkt is, hoor en iedereen doet zijn best, maar daar gaat het ook niet om. 

Maar als je het gewoon een beetje van bovenaf bekijkt, denk ik, ja, waar zijn we 

nou mee bezig? 

A: Ja, soms is het gewoon iets moeilijker wordt gedaan, terwijl het misschien ook 

makkelijker kan. Dan zou ik nu gaan hebben over de nieuwe EML lijst heb je die 

al bestudeerd of. 

B: Ja. 

A: En wat vind je van de nieuwe van de wijziging die ion de EML zitten? Zaten er 

een paar tussen waarvan ik dacht van nou, ik weet niet of dat nut heeft. Zoals de 

zonnepanelen door alle voorwaarden. 

B: Ja, Ik heb hem hier voor me. Nou, die heb ik nog niet gelezen. Er zijn allerlei 

randvoorwaarden. Ja, ik heb daar nog wel op gereageerd dat het ook wel prettig 

is als er zon op valt op het dak. 

A: Maar ja, dat is eigenlijk een voorwaarde die er niet eens bij staat. Nee. 

B: Je staat er niet bij, want ik kom wel eens bij panden en dan staan er grote 

bomen langs. Waardoor ze wel zonnedak hebben, maar niet bijvoorbeeld van 9 

uur 's ochtends tot 12 uur s middags niet. En de premie mag niet stijgen. 

A: Nou, dat gebeurt eigenlijk bijna in alle gevallen dat het dan dat de premie 

stijgt. 

B: Ja, dat lijkt mij ook wel eigenlijk. 

A: Dus Ik denk dat deze er vooral voor de show een beetje is bijgezet. 



 

112 
 

B: Ja, ik denk het ook. Wat wij tegenwoordig heel vaak hebben bij ons het 

gebied, dus als we bij de ondernemer zijn en die wil zelf van de panelen. Dat het 

niet mag dat het niet mag van Liander of Stedin. 

A: omdat het net vol is bij jullie gebied? 

B: Ja. 

A: Ja dat hoor je meer. 

B: Zit het net vol, dus dan kan je het ook al niet meer eisen. Ja, dus ik denk dat 

hij ook wel een beetje voor de show erin staat. 

A: Had je zelf nog meer maatregelen al gezien waarvan je dacht van oh ik, Ik 

vind het wel leuk dat die ertussen staat of Waarom? Ik denk niet dat dit haalbaar 

is of zo. 

B: Ja, Ik had laatst op de glastuinbouw gereden gereageerd. Ik kan zo even geen 

voorbeelden noem, maar wat je wel vaak meemaakt is dat sommige maatregelen 

niet goed handhaafbaar zijn. Zo heb je bijvoorbeeld zon maatregel van die 

ondersteuningsventilatoren die in een hal. En, die is dan Alleen van toepassing 

technisch als het temperatuurverschil tussen beneden en boven minstens 3 

graden. Ja dan sta je daar en dan zou je dat dan moeten gaan opmeten of zo. Ik 

weet het niet. 

A: Oh ja, Dat is wel een hele lastige ja. 

B: Of vragen aan die ondernemen dat die dat dan aantoont. Ja, dat ga ik. 

A: Ja dan ga je er niet zo snel op aanschrijven of zeggen, Je moet deze 

uitvoeren. 

B: Nee, dan denk ik bij mezelf van ja. Dus gaan we gewoon verder. 

A: Ja, die hoor ik wel die afwegingen hoor ik wel meer kan ik gewoon dat. Ja dat 

de maatregelen soms zo ingewikkeld er staat of zo. Een rare randvoorwaarde dat 

je eigenlijk maar beter gewoon.  

Ik wil zeggen, slaan we maar over. 

B: Ja, het wordt dan ook een beetje. Het wordt dan ook een beetje op glad ijs 

begeven, want stel dat jij als toezichthouder gewoon zegt, ja, maar. Je gaat het 

maar gewoon doen. En dat, en het is een wat duurdere maatregel en je eist 
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zoiets. Ik heb dat ook altijd met verlichting. En zo hè, kom je bij een bedrijf, 

want dan zeg je van je verlichting 's nachts gaat dat uit buiten. En dan zeggen ze 

nee, want van de verzekeraar zekering moet dat aanblijven voor inbraak, zeggen 

ze dan. Dat daar ben ik misschien laf, maar ik ga dan niet eisen tot het uit moet 

en riskeren dat een dag later ingebroken wordt bijvoorbeeld. Dus Ik vind het 

soms wel een beetje lastig. 

A: Ja dat zeker. Ze hebben nu geprobeerd voor die nieuwe lijsten de 

randvoorwaarden beter te verwoorden dat het voor de ondernemer ook beter te 

begrijpen is. Heb je dat al gezien? 

B: Ja wel en wat ik ook heel prettig vind, is dat het nu voor iedereen gelijk is. Nu 

is het gewoon bij iedereen wel of niet terug te verdienen. 

A: Ja, ik vind dat aan de ene kant wel goed, maar aan de andere kant heb ik wel 

zoiets van. Nu heb je ook dat het duurdere maatregelen ook makkelijker bij een 

kleinere ondernemer terecht komen dat Ik denk van ja. 

B: Dat kan klopt. 

A: Dus daar moet je dan ook wel weer als toezichthouder extra rekening mee 

gaan houden. Voor de rest had ik nog vragen over het energietoezicht in het 

algemeen. Hoe ervaar je dat, vind je dat het goed gaat of waar ze jij zelf nog 

verbeterpunten in. 

B: Nou ja, eigenlijk een beetje wat ik net zei. Als ik de rijksoverheid was, dan 

zou ik wat ze eigenlijk al een beetje gedaan hebben. Door die SPUK geld uit gaan 

geven voor extra energiecontrole. Maar dan wel al die moeilijke informatieplicht 

bal bij een de bbl rommel eruit slopen. Het gewoon wat simpeler maken weg. Ja, 

dat heb je vast al eerder gehoord dat bedrijven gewoon verplicht zijn om of de 

netbeheerders verplicht zijn om die meterstanden aan ons door te geven. 

A: Ja, die heb ik al eerder gehoord. Weet je ook dat vorig jaar bij ons toen al 

rechtszaak wilde aanspannen tegen de netbeheerder, Maar dat een andere 

omgevingsdienst er toen ook al mee bezig was? En toen kwam eigenlijk het 

nieuws dat ze. Ja, dat zijn eigenlijk de overheid het wel wilde gaan doen, Maar 

dat ja dat een paar jaar ging duren, volgens mij nog. 

B: Ja klopt de laatste. 
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A: Maar dat zou wel een heleboel schelen, want dan weet je tenminste ook dat je 

ze allemaal hebt. 

B: Ja klopt, dan weet je wat je zelf al hebt, weet je wat ze verbruiken? Het is 

ook. Tuurlijk zijn er altijd dat een bedrijf bijvoorbeeld samen een meter delen. 

Maar het zijn wel uitzonderingen. Ja Misschien nog wat meer kenbaar maken, 

ook nog. Via reclame of tv ik zag laatst wel een paar van die tv-spots die 

daarover gingen. Ik heb ook wel eens het idee gehad om een provinciebreed 

energieteam op te zetten, omdat het heel specialistisch werk is. Want nu zitten 

overal een paar poppetjes. 

A: Ja, het lijkt me ook wel weer lastig om dat ook combineren. Ja, dan moet je 

bestuurlijk alles regelen. 

B: Ja dan moet je zorgen dat het bevoegd gezag de provincie wordt. Dat zou mij 

persoonlijk wat lijken. Ik vind het belangrijk om meer uniformiteit te krijgen. 

A: Had je nog andere punten? 

B: Nou die even niet waar ik zo op kom. 

A: Ja, Ik ben nu in ieder geval door mijn vraag één, had je zelf nog iets willen 

toevoegen over? 

B: Oh ja, ik heb nog wel dingetje. Over energiebesparing. Als we nou echt willen 

dat het keertje echt uitgevoerd wordt, dan moeten ze misschien. Moesten ze het 

geen erkende mate regelen noemen, maar gewoon verplichte maatregelen. Want 

nu kan een ondernemer er nog steeds onderuit komen als hij niet. 

A: Ja, Ik denk dat dat nu juist nog meer gaat gebeuren, want ze hebben nu ook. 

Dat lieten ze ook zien dat ze nu bij het invullen van de informatieplicht dat je kan 

kiezen, wil je het erkende maatregelenlijst volgen? Ja of nee als vraag? 

A: Nou, ik denk dat het ook wel iets juridisch moeten heeft, want je kan wel 

zeggen, je moet je lampen vervangen, bijvoorbeeld door ledlampen. Maar wat 

als er misschien al een betere techniek beschikbaar is of zo, dan is dat ook goed, 

dus denk dat ze het daarom niet verplicht noemen. 

B: Ja ik weet niet. 
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A: Ja ik snap je wel, dan heb je minder discussie, maar ja. Ik denk dat je het 

altijd wel blijft houden. 

B: Dat denk ik ook. Op deze manier wel, ja. Dan wil ik nog even kwijt. Oh ja, en 

wat ik ook nog kwijt wil. Ja, nu ga ik helemaal los. 

A: Ja is goed hoor. 

B: Dat die energiebelasting bij bedrijven gewoon net zo veel moet zijn als bij jou 

en mij thuis. Want daar zit echt een groot verschil in. 

A: Ja, ik weet dat het thuis wel heel veel is. 

B: Het zou veel schelen in de mentaliteit. Gewoon eerlijk het is nu niet zo dat de 

vervuiler betaalt. 

A: Ja, Ik heb nou alles wat ik wilde vragen, in ieder geval besproken. Als mijn 

scriptie af is, dan zal ik die ook naar je opsturen. Misschien staat nog net iets in 

waar jullie nu aan hadden gedacht, dat je denkt van oh, dat kan ik wel 

gebruiken. Ja nou in ieder geval bedankt dat ik met je mocht speken. 

B: Ja, geen dank jij ook bedankt succes. Doei. 

A: Ja doeg. 
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Bijlage 7 Interview ODWH Nadja Helvensteijn 

Datum interview: 7 juni 2023 

Gesprekstijd: 47 minuten 

A: Ja, hij is opgestart. Ik zal alles eerst even beginnen met mezelf voorstellen en 

uitleggen waarom we dit gesprek hebben. Ik ben Marieke de Jong. Ik ben nu een 

vierdejaars HBO-rechtenstudent aan de Hogeschool Leiden. Vorig jaar toen we 

stage moesten lopen ben ik bij de DCMR binnengekomen. Toen stond het 

energietoezicht nog in de startschoenen. Ik was als handhavingsjurist 

binnengekomen en heb ik eigenlijk mijn stagebegeleider het energietoezicht 

opgepakt. Nadat mijn stageperiode was afgelopen heb ik gevraagd of ik kon 

blijven en nu werk ik nog een dag in de week bij de DCMR. Dit jaar hou ik me 

nog steeds bezig met het energietoezicht. 

B: Ja. 

A: Als de bedrijven niet voldoen, dan komen de toezichthouders bij mij terecht. 

Dan gaan we verder met voornemenbrief en als ze dan nog niet voldoen met een 

last onder dwangsom. Aan het begin van het jaar kreeg ik al best wel wat vragen 

over hoe moeten we nu met die wetswijziging omgaan. Ik zocht nog een 

onderwerp voor mijn scriptie, dus ik dacht twee vliegen in klap. En ja, daarom dit 

gesprek eigenlijk. 

B: Ja. 

A: Het gesprek zal ongeveer een uur duren. Ik wil eigenlijk een beetje van jou 

horen wat volgens jou de belangrijkste wijzigingen zijn, maar ook waar de 

knelpunten zitten. Ook zou ik graag horen hoe jullie bepaalde dingen aanpakken. 

B: Oké. 

A: Zou jij jezelf als alsjeblieft willen voorstellen? 

B: Ja, Ik ben Nadja Helvensteijn. Ik werk bij de omgevingsdienst West-Holland 

en wij zitten in Leiden met ons gebouw. Ik werk al best wel een tijdje bij de 

omgevingsdienst. De afgelopen jaren vooral op het onderwerp 

energiebesparingsplicht en ook informatieplicht. Dus eigenlijk alles wat ze met de 

wetgeving te maken heeft bij bedrijven en gebouwen. Dat doe ik met een team. 

Van even kijken hoor. Wij hebben ervoor gekozen om energie niet 
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milieucontroleurs te houden, maar echt mensen op te leiden om energiecontroles 

uit te kunnen voeren, omdat wij dat jaren geleden wel hadden gecombineerd. En 

toen zagen we wel dat de één had er wat mee had en de ander niet. Die deed 

dan helemaal niets met energie. Het was een beetje half en dat vonden we niet 

goed genoeg. We willen een kwaliteitsslag maken en toen is gezegd van nou we 

gaan eens kijken wie er geïnteresseerd is we gaan die mensen dan ook echt 

opleiden om goede kwalitatieve controles uit te kunnen voeren die ook voldoen 

aan de kwaliteitscriteria die er zijn. Dus zodoende hebben we nu een team van 

even kijken iets van 6 energietoezichthouders. Ik ben daarvan de projectleider 

energiebesparingsplicht en we hebben een data analist in ons team. En verder 

hebben we nog een stapje, zijn we nog een stapje verder gegaan en hebben we 

gekeken van nou, hoe kunnen we nu voor zorgen dat energie ook goed geborgd 

wordt binnen onze organisatie. Dat je niet de versnippering krijgt van 

duurzaamheidsonderwerpen. Dat energiebesparing daar zit en biodiversiteit daar 

en klimaatadaptatie op een hele andere afdeling. 

A: Ja, gewoon dat je dat je geen verbinding meer hebt met rest. 

B: Ja, dus we hebben gezegd we gaan er een team van maken en daar komt een 

teamleider op. We hebben nu ook een teamleider voor alle verschillende 

onderwerpen die we als omgevingsdienst doen met betrekking tot duurzaamheid, 

zodat we elkaar kunnen versterken en ondersteunen. Dus dat is een beetje wat 

ik doe, en ik hou mezelf dan heel erg bezig met het bedenken van plannen. Hoe 

gaan we uitvoering geven aan de energiebesparingsplicht, label c verplichting en 

van dat soort zaken. 

A: Ja, hebben jullie ook een idee hoeveel bedrijven in jullie zitten die moeten 

voldoen aan de energiebesparingsplicht. 

B: Ja, we hebben een goed beeld. We zitten op ongeveer 95% van de 

informatieplicht locaties. Daar hebben we ook een prijs voor gewonnen, want we 

hadden het hoogste percentage landelijk. Dat heeft er ook mee te maken dat wij 

echt al 15 jaar om de energiegegevens vragen bij ieder milieucontrole.  

A: Oh ja, Dat scheelt wel. 
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B: Ja, dus we vragen nog steeds de milieutoezichthouders bij iedere controle om 

het energiegebruik en dan wordt het ook zo in het systeem genoteerd. Dat heeft 

ervoor gezorgd dat we echt wel een goed beeld hebben, ja. 

A: Nou ja, dat scheelt echt een boel, want bij ons is dat blijft wat achter. 

B: Bij heel veel diensten. 

A: Ja, veel normale toezichthouders denken dat is niet zo belangrijk. 

B: Ja, dat is jammer, want wij hebben dat echt prioriteit gegeven in onze 

checklists. En het is altijd opgenomen.  

A: Ja. Zou jij kort aan mij willen beschrijven welke wijzigingen omtrent de 

energiebesparingsplicht bij jou bekend zijn? Want dan weet ik een beetje wat 

jouw kennis is. 

B: Ja nou, wat er qua wijzigingen met betreft de energiebesparingsplicht is dat 

erkende maatregelenlijst zijn en bijna volledig definitief gepubliceerd. 

A: Ja, dat duurt lang, hè? Het zou eerst maart zijn en nu is het nog duurt. 

B: Nou is daar een aanvulling op gekomen met betrekking tot glastuinbouw. 

Daar komt een aanvulling van de EML ook op de glastuinbouw. De verwachting is 

dat het dat ongeveer in de zomer gepubliceerd zal worden. Verder zijn er qua 

wijzigingen. De onderzoeksplicht wordt nu opgenomen, vanaf bepaald 

energieverbruik is er een onderzoeksplicht voor de grotere procesindustrie. 

Afhankelijk of je ook milieubelastende activiteiten hebt, want anders geldt het 

niet. Voor de vergunningplichtige bedrijven geldt nu de energiebesparingsplicht 

en MJA-bedrijven waarvoor een meerjarenafspraak gold en we hebben ook nog 

dat de energiebesparingsplicht basistaak wordt.  Dat is voor ons een interessant, 

want wij hebben een gemeente waar de dat het energiebesparingsplicht wordt 

gedaan door de gemeente zelf. 

A: Nou, echt? Die heb ik nog niet veel gehoord. Wel, dat er gemeenten zijn 

waarmee eerst overlegd moet worden of ze bij die bedrijven op controle mogen, 

maar nog niet dat de gemeente het zelf deed. 

B: Ja nee. Het is volledig gemandateerd ze bij ons, dus wij hoeven dat bij de 

andere gemeente daar geen toestemming voor te vragen. We hebben wel een 

aanvulling op onze begroting gevraagd, omdat wij in 4 jaar de eerste ronde 
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wilden doen met betrekking tot het beoordelen van informatieplicht en het 

controleren van alle bedrijf. Die nog niet voldeden, dus daar hebben we een 

aanvulling op onze begroting gevraagd. Nou hebben we ook bij bijna alle 

gemeenten gekregen, met uitzondering van de wat kleinere gemeenten. Nou, 

daar is het bedrijfsdeel ook wel wat minder. 

A: Ja. 

B: Maar in een gemeente. Die heeft alleen de basistaken overgedragen, dus dat 

ja, dat is aparte gemeente. Dat zijn de wijzigingen. Daarnaast hebben we is er 

een energiecoördinatieteam, opgericht via ODNL. Nou hier zit er ook in, ik zit er 

ook in. Van daaruit zijn er 3 werkgroepen opgericht opleidingen. ETS en 

portefeuille aanpak, ik zit zelf in de portefeuille aanpak en opleidingen 

werkgroep. En daaruit proberen we ook invulling te geven aan hoe de 

energiebesparing is geregeld. Ben ik nu nog iets vergeten. 

A: Nee, volgens mij. Je bent goed volledig merk ik. 

B: Ja. 

A: Ja, dan zou ik allereerst willen beginnen met informatieplicht. Hoe pakken 

jullie het normaal het energietoezicht gesproken op? Want jullie hoeven al 

minder te vorderen, omdat jullie de energiegegevens al in beeld hebben. Daar 

zijn heel veel diensten wel mee bezig. 

B: Ja klopt, bij ons was dat wat minder relevant. We hebben het in de eerste 

ronde zijn we nog wel gedaan. We zijn achter de ontbrekende groep gegaan. Nou 

ja, dat begon met het energiedashboard dat in Zuid-Holland werd opgericht toen. 

Maar wij hebben toen gekeken of we dat via het energiedashboard konden 

achterhalen. Nou, daar kwam nog een kleine groep uit voor ons. En die hebben 

door middel van gevel controles nog achterhaald. Nou, daar kwam er denk ik 3 

tot 4% bij, dus we zaten van 90 gingen we naar 95% of zo. Dus dat hebben we 

gedaan om start te halen. Vervolgens hebben we. 

A: Wacht je geluid viel heel ver weg. Ja, is nu weer terug. 

B: Oh ja, vervolgens hebben wij, voordat de informatieplicht in werking trad, 

hebben we voorlichtingsbrief gestuurd naar al onze bedrijven om aan te geven 

van er is een plicht, doe de melding en dat gaat zo en zo. Vervolgens was de 

plicht er, dus toen hebben we een controlebrief gestuurd naar alle locaties die 
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niet de melding hadden gedaan. Nou, die hebben allemaal weer beoordeeld en 

een brief gestuurd. Dit heb je nog niet gedaan. Je krijgt zoveel tijd om te 

voldoen. Nou en de groep die nog steeds niet had gereageerd, daar hebben we 

eerst gebeld.  Kloppen onze gegevens niet, of is het gewoon echt niet gedaan. 

Nou blijkt, is het echt niet gedaan te hebben dan hebben we een voornemen last 

onder dwangsom opgesteld. Om zo 100% te krijgen van de bedrijven die wij 

kennen. Nou, we hebben ze allemaal ontvangen en allemaal beoordeeld en een 

controlebrief gestuurd naar aanleiding van de informatie in de melding, dat was 

de eerste ronde. 

A: Wel goed dat je ze allemaal hebt gekregen, want bij ons gaat dat nog wel 

eens moeizaam. 

B: We hebben tot de handhaving toe alle bedrijven aangeschreven. Iedereen 

moest voldoen vanwege de level playingfield. Dat was ook mogelijk, omdat we 

een aanvulling op onze begroting hadden gehad, anders was het wel lastiger. En 

vervolgens willen wij binnen 4 jaar ook al die bedrijven en dat was best een hoog 

percentage. Dat was 80% nog. Dat waren soms kleine dingen hoor. Of vanwege 

de aangepaste EML toen nou, dat is het verschil daarvan veel tot klein 

gecontroleerd. Nou hadden we al een brief gestuurd van nou hier voldoen niet 

aan. Je krijgt een half jaar, maar ik was bang dat we als we dan gelijk de 

voornemen last van de dwangsom zouden inzetten. Ja, echt capaciteitstekort 

zouden hebben, dus we hebben in ons handhavingsplan toen een stapje extra 

opgenomen aanvullend op de landelijke handhaving strategie hebben gezegd we 

doen in dit geval een extra hercontrole. Omdat vanuit een administratie uitgaan 

van de gegevens, je toch soms wel zag dat er of iets verkeerd was ingevuld en 

nou, men bepaalde motivatie heb ik gezegd. Nou komt de extra hercontrole, dus 

dat hebben we gedaan en nu zien we dat een groot gedeelte voldoet en een klein 

gedeelte niet. En daar zijn we aan het handhaven. 

A: Oké ja. Hebben jullie dan ook een plan hoe je dan met de informatieplicht de 

nieuwe ronde zorgt dat de nieuwe informatieplicht wordt ingevuld? 

B: Ja, daar hebben we wel een discussie nog over. Want het heeft onvoldoende 

zin om die eerste groep, hè? Ik heb het niet over de nieuwe groep, want de 

nieuwe groep gaan we op dezelfde manier aanvliegen Maar de eerste groep is 

het eigenlijk zonde van de tijd om weer hetzelfde te doen. We gaan wel om de 
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melding vragen en daar gaan we weer voor 100% voor de melding. Omdat de 

nieuwe EML Er is en daar zijn gewoon wat wijzigingen en dat zul je aan moeten 

geven. Maar vervolgens gaan we ze niet allemaal controleren. Die eerste groep, 

dus daar gaan we wel een soort prioritering van maken. 

A: Ja snap ik op zich ook wel bij niet ieder bedrijf valt meer evenveel te halen 

ook. 

B: Nee, omdat we ze natuurlijk allemaal hebben gehad gaan we echt een soort 

zijn kijken welke zijn er nog belangrijk en waar kunnen we het meeste uithalen? 

Dus dan wordt het toch projectmatig iets voor die eerste groep. Om toch de 

meeste besparing te realiseren. Nou, dat geldt niet voor de nieuwe groep en de 

portefeuille groep. Daar gaan we op een andere manier mee om. 

A: Ja dat snap ik. 

B: Ja, dus eigenlijk 3 aanpakken straks. 

A: Nou ja, klinkt allemaal wel goed hoor bij jullie in orde is, want dat is bij de 

meeste echt ook niet zo. Wij zijn nog steeds bezig met het vorderen van 

energiegegevens en dat soort dingen kosten veel tijd. 

B: Ja, Dat is echt jammer, want dat levert je nog niet zoveel energiebesparing 

op. 

A: Nee zeker niet. Verder vroeg me af, want in het wetsartikel van 2.15 komt de 

datum per 1 december te staan dat ze moeten melden bij het bevoegd gezag. 

Maar hoe pakken jullie toezicht tot die tijd op? 

B: Ja, ja, Dat is een complexe situatie, omdat je ook van huurder naar eigenaar 

gaat. Wij hebben wel gezegd van wat we qua controles hebben gestart, dat gaan 

we afronden en dat willen we het liefst vóór 1 december afronden. En in alle 

brieven geven we ook aan van nou per 1 december komt er een nieuwe ronde 

aan en dat betekent dat de eigenaar daar ook een rol in gaat krijgen. Maar voor 

nu maken we deze eerste ronde gewoon ook met de huurder af. We hebben ook 

een mailing gestuurd over de nieuwe ronde naar de eigenaren. Dat was nog best 

een klus, want in ons systeem staat natuurlijk de vaak de gebruiker en de 

gebruiker is vaak niet de eigenaar. Dus wij moesten een koppeling maken met 

het Kadaster om de eigenaar te achterhalen. En nou, dan wordt het ook complex, 

want dan zie je vaak dat er soms meerdere eigenaren zijn bij een pand. Soms is 
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het de gemeente en de gemeente gaat de gemeente blijkbaar over de douches 

en de wc, dus dat dat maakt het wel heel complex. Maar goed, we willen naast 

de gebruiker vooral de eigenaar nu gaan informeren, want de eigenaar is, is ja 

over het algemeen voor een groot gedeelte van de eerste ronde aan zet nu. En ja 

voor de nieuwe ronde zie je ook heel veel procesindustrie, dus dan zit je wel 

weer gewoon bij de gebruiker vaak. Wel makkelijker. 

A: Ja die bezitten dan weer zelf? Ja. 

B: Ja.  

A: Maar je gaf aan dat jullie een koppeling met het Kadaster hadden gemaakt, 

dus gewoon dat jullie system het zelf uit het Kadaster kan halen of moest het 

echt handmatig allemaal gedaan worden? 

B: Ja, dat is een lastige, want die vraag die heb ik neergelegd bij ons Informatie 

Management Team en die hebben het op de een of andere manier gekoppeld, 

Maar ik weet niet hoe. 

A: Oké. Ja, wij zaten al een beetje te kijken hoe we dat moesten gaan inregelen. 

Het ligt natuurlijk ook net aan welk systeem je werkt en zowel voor makkelijk 

gaat of niet. Dat denk dat dat ook weer daarvan afhankelijk is. 

B: Ja, maar volgens mij heeft het ook te maken met een soort abonnement wat 

je bij het Kadaster nodig hebt of zoiets. Het kan toch heel goed zijn dat we het 

via het Excel gedaan hebben? 

A: Oh ja, dat zou misschien wel kunnen. Dan had ik nog een vraagje over 

onderzoeksplicht, heb jij een goed beeld wat de onderzoeksplicht inhoudt? 

B: Ja redelijk. Dat heeft ermee te maken dat ik naar de formats heb gekeken en 

We hebben ook bij ODNL de module gevolgd met betrekking tot de 

onderzoeksplicht. Nou zijn er nog wel wat vragen over hoe je hier nou precies 

mee om moet gaan. 

A: Ja. 

B: Maar goed, daar zullen we ook in de werkgroep van de ETS hoop ik toch wat 

antwoorden op krijgen. Maar het is niet allemaal even makkelijk. Kijk bepaalde 

informatie standaard zal erin moeten komen. Maar de uitvoering vervolgens 

wordt een stuk lastiger, denk ik. 
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A: Ja, dat idee had ik ook. 

B: En zeker bij jullie bedrijven bij de DCMR zijn er natuurlijk best wel. 

A: Ja ja, het zijn er best wel wat ja. 

B: Ja en de een is de ander niet. Dus dat dat. Ja, wij zitten daarmee best wel in 

een wat makkelijker branchegroep dan jullie, hè? [Naam ETS-bedrijf] is 

natuurlijk heel wat anders dan ja, een wat kleiner de fabriek bij ons. 

A: Ja, maar hebben jullie dan nog wel nagedacht hoe jullie erop willen 

handhaven? Want je kan meerdere manieren handhaven. Je kan het bijvoorbeeld 

gewoon met de last onder dwangsom doen of met de vergunning. 

B: En ja, wij hebben ook indien men geen energiegegevens wil tonen, dan gaan 

we via Awb procedures ze alsnog achterhalen. Dus wat dat betreft gaan we dat 

gewoon doen. De uitvoering is wel wat lastiger, je moet ook een beetje uitgaan 

van de informatie uit het onderzoek. Dat goed beoordelen kan lastig zijn, daar 

zullen we soms een externe partij voor nodig hebben als ze het echt complex 

wordt. Wat ik vooral lastig vind, is het overgangsrecht van 

vergunningprocedures. Omdat dat echt heel vaag is. 

A: Ja, ik heb gehoord dat als het in het voordeel is of zo, dan blijft het werken. Ik 

weet niet helemaal precies. 

B: Ja, je hebt als het slechter is dan de vergunning, dan geldt er een 

overgangsrecht. Is het beter dan weer niet. Is er een onderzoek opgenomen dan 

zijn er allemaal mitsen en maren. En dan gaat de termijn gaat ineens ook heel 

raar worden, dus dan is het niet 6 maanden, maar is het over 4 jaar weer. Nou, 

dat is niet echt niet te volgen. Die begrijpen we allemaal nog niet. We hebben de 

presentatie laatst gehad van RVO en IPLO. Daar staat een beetje uitgelegd hoe 

dat gaat met overgangsrecht, maar ik vind dat heel lastig. 

A: Ja, dat snap ik op zich wel. 

B: Is niet handig. 

A: Ik hoor dat meer dat het gewoon heel ingewikkeld is. Ik heb er zelf nog niet 

heel erg naar gekeken, maar ja. Ik weet wel dat het echt pittig is. 

B: Is juridisch het complex. 
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A: Ja, ik ben er wel benieuwd naar hoe vaak we in de praktijk gebruik gaan 

maken van het overgangsrecht. 

B: Ja. En ga je dat doen? Ja, Dit is ook nog de vraag hoor. Ik denk dat bedrijf, 

dat kunnen dit helemaal niet volgen. Nou ga maar eens beoordelen wat slechter 

of beter is. 

A: Ja, Dat is ook net zo vraag, ja. 

B: Ja nee, je komt er niet uit, dus ik zei ook van ja, is dat wat levert dit nou op? 

Alleen maar verwarring? Het is Alleen maar verwarring en niemand kan het 

volgen. Ik hoop dat dat gewoon niet doorgaat. 

A: Ja, Ik weet in ieder geval dat wij niet heel veel om de vergunning hebben 

staan over energiebesparing, dus dan scheelt het al. Maar je hebt ook echt wel 

diensten die echt veel vergunning hebben gezet met betrekking tot 

energiebesparing. En dan is het wel een groter probleem. 

B: Is iets wat belangrijk is om die gaten te houden. 

A: Ja en ook misschien hebben ze het ook wel een beetje onnodig ingewikkeld 

gemaakt. 

B: Ja. Het is heel erg ingewikkeld gemaakt. Ja ja, ja, terwijl het gekke is dat bij 

alle andere bedrijven treedt de EML gelijk in werking. Niks overgangsrecht en 

hier is ineens. Ja, nou is het investering waarschijnlijk. 

A: Even kijken hoor. Dan wou ik graag nog even over de nieuwe EML lijst 

hebben. Die wordt Natuurlijk geactualiseerd. Heb je daar al naar gekeken? 

B: Ja. 

A: Had je zelf nog maatregelen gezien van waarvan je verrast was of dit is goed 

of deze wordt lastig handhaven. 

B: Ja, sommige wel. Zoals de zonnepanelen. Nou 2000 m² dak is natuurlijk al 

enorm. Maar wie gaat er dan over het inschatten of dat geschikt is, zeg maar zijn 

wij dat, dan moeten wij dat aantonen. Of ja, zulk soort dingen vind ik nog wel 

vaag. 

A: Ja, die zonnepanelen, hoor ik eigenlijk overal. Er zijn zoveel randvoorwaarden, 

dat ik eigenlijk denk dat het in de praktijk niet voorkomt. 
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B: Ja en wie moet dat aantonen. Dat soort dingen denk ik wel van ja wat moet je 

hiermee? 

A: Ja, ik was toen twee weken geleden bij een bijeenkomst van het RVO en het 

Ministerie geweest, hier in Rotterdam. Maar toen gaven ze ook aan dat er zoveel 

randvoorwaarden waren bijgekomen omdat hij echt op de rand van de 5 jaar 

terugverdientijd zit en hij zo toegevoegd kon worden. En dat het meer als met 

oog op de volgen ronde is. 

B: Ja, dan moet het wel echt heel anders erin komen, want dit is niet te doen 

met betrekking tot het controleren en handhaven hiervan. Dus er zitten soms 

wat nog wel wat maatregelen waarvan ik denk van ja, hoe moet je dit gaan 

doen? Maar daarmee, ik zie wel dat ze heel erg geluisterd naar onze feedback en 

consultatie die wij erop hebben gehouden. Ze hebben best wel wat 

meegenomen.  

A: Want wat had je voor feedback dan een beetje geprakt daar beeld van krijg? 

B: Nou bepaalde maatregelen dat die niet met bepaalde terug terugverdientijd 

haalbaar waren. Ja, denk bijvoorbeeld een bepaalde regeling op de lift. Nou, dat 

bleek bijna alle gevallen wel een hogere terugverdientijd te hebben. Ja zulk soort 

zaken dus echt over maatregelen en. Even kijken, wat stond er nog meer? 

Verschillende lijsten dat dat niet handig is, vragen over die eigenaar en de 

huurder dat soort dingen allemaal. 

A: Ik denk dat het wel beter is dat we naar 3 lijsten gaan, want eerst werd een 

horeca bij een sporthal anders beoordeeld dan de normale horeca. Dat vind ik 

wel beter, maar met de gebouwen en de gebouweigenaren is het eigenlijk 

ingewikkeld geworden. 

B: Ja klopt. Klopt dus heel ingewikkeld. Ja, ja. Dat vind ik ook. 

A: Ja, Ik denk dat dat echt nog wel. Ja ik vraag me ook af hoe vaak die situatie 

gaat voorkomen. Misschien dat we nu gewoon bang zijn, maar dat het in de 

praktijk meevalt.  

B: Nou, je krijgt nu een hele grote verschuiving naar de eigenaren. Het RVO 

heeft aangegeven dat je de eigenaar moet aanschrijven, tenzij je het. Kijk, 

glastuinbouw geldt dat natuurlijk niet, vergunningsplicht ook niet. Daar zit je 

echt bij de gebruiker, bijna in alle gevallen. Verder zit je vaak toch wel bij de 
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eigenaar, hé kijk een kantoorgebouw, scholen en zorg. Ja, daar zit je toch vaak 

nu bij de eigenaar. 

A: Ja klopt ja. 

B: Dus krijgt je hierdoor een verschuiving. 

A: Ja, ik dat het wel echt meer werk wordt. 

B: Ja, nou ja en wat doe je met zaken die doorlopen, hè? Stel, je hebt nu de 

eigenaar aangeschreven. Als je de een besluit hebt genomen, Dwangsombesluit, 

dat mag je dan nog wel in een overgangsrecht doorzetten. Maar ja, het wordt 

toch heel lastig als je nog in een hercontrole-traject zit en de eigenaar is nu 

ineens verantwoordelijk voor de voor de maatregelen. Dus ja, dat, dat is ook nog 

hoe ga je daarmee om? 

A: Ja, Dat is ook wel zoiets. Ik had zelf nog niet eens over nagedacht die situatie. 

B: Ja, dat is een hele ingewikkelde. 

A: Ja, je hebt best wel veel dat er al een controle is geweest. Dat de brief 

verstuurd is naar de gebruiker. 

B: Ja, dus vaak gewoon de inrichting houder. Ja en dan komt ineens een switch 

van huurder naar eigenaar. En daarnaast is heel veel geschreven op 

Omgevingswet regels, terwijl 1 december is de Omgevingswet nog niet in 

werking. We willen gewoon alles afronden voor 1 december. We gaan de eigenaar 

gewoon maar aanschuiven, want dat heeft de RVO ook gedaan. 

A: Ja. 

B: En dan beginnen we opnieuw, met uitzondering van de dwangsommen die 

lopen wel door. 

A: En doe je dat dan al in december of denk je, we wachten nog even en we 

sturen alles gewoon in januari. 

B: Dat is een lastige. Wanneer gaan we handhaven? Doen we dat in december of 

doen we dat in januari? Dat is iets wat. 

A: Ja je kan op zich wel heel veel klaarzetten en gewoon januari alles de deur uit 

doen. 
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B: Maar dat is. Dat is wel een belangrijke vraag die we in het coördinatieteam 

ook denk ik moeten stellen, hoe gaat iedereen hiermee om? 

A: Ja, ik weet dat het wij volgens mij gingen wachten, want dat was dan het 

handigst. 

B: Ja klopt. 

A: Want anders wordt het onduidelijker. Vooral voor de kleinere bedrijven, dat er 

dan opeens weer twee wetten staan. 

B: Ja, dat denk ik ook dat dat het beste is. 

A: Ja, Maar het is ook wel weer gek om te verkopen dat je dan eigenlijk niet 

zoveel doet in de tussentijd. 

B: Nou ja, zeker met die SPUK. Daar zit je wel met problemen hoor met die 

specifieke uitkering dat we achterlopen. Omdat alles eigenlijk pas beetje begint, 

volgend jaar begint. 

A: Ja, eigenlijk hadden ze gewoon de datum niet in de wet zou moeten 

benoemen. Dat had je verder gekund.  

B: Ja klopt. Klopt ja ja. Maar goed, dat geldt ook voor iedereen. Jullie hebben 

nog ietsje makkelijker, omdat je best wel veel ETS-bedrijven hebt. Die kun je van 

tevoren bezoeken. 

A: We gaan veel vorderen er komende tijd, waarvan we het dan nog niet weten, 

dus daar maar gewoon mee verder. Maar het is gewoon heel ingewikkeld 

doordat. In december gebeurt het pas echt eigenlijk. 

B: Klopt, klopt. 

A: En eigenlijk pas januari. 

B: Ja klopt, dus dan kun je veel meer meters maken. Maar ja, dus wij zitten nu 

vooral In het de mailing waar wij u erop schrijven en ja, wat kleinere projectjes 

die we doen, maar. Ja, het is wel zoeken hoe je daar dan goed mee om kan 

gaan? 

A: Ja en je wilt natuurlijk heel je budget kunnen gebruiken. 

B: Ja precies. 
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A: Dus ja, Dat is wel dingetje. Dat is iets waar ze over na hadden mogen denken. 

B: Vind ik ook hoor. Ja. Alleen er zijn diensten, die hebben hier wel weer profijt 

van hebben. Omdat sommige omgevingsdiensten deden eigenlijk bijna niets aan 

energiebesparing. Dus die hadden enorme achterstand, die gaan nu in de eerste 

ronde met het SPUK gelden te doen. Maar ja, dat hadden wij niet nodig, want wij 

hadden een team en we hebben de versterkte uitvoering nog dus. Het levert ook 

wel weer heel veel op hoor en zeker de samenwerking die we landelijk hebben nu 

met elkaar. Dat is wel echt heel waardevol. 

A: Ja, Ik kan nu ook meer kennis met elkaar delen en even sparren. 

B: Ja klopt, en samenwerken en ook met die portefeuilleaanpak.  

A: Ik had ook gezien dat ze nu voor de volgende ronde de terugverdientijd naar 

7 jaar wilden veranderen. 

B: Ja, klopt. Wij hadden ook aangeven van hier red je het niet mee. Dit is niet 

genoeg. Je moet steeds toch een stapje verder en ook met die gasprijs is dat zie 

je nu waar de terugverdientijd voorheen 7 jaar was. Zit je nu op 5 jaar. Maar ja, 

We gaan hem steeds verder opkrikken. 

A: Ja, zo kan je wel grotere maatregelen vragen van de bedrijven. 

B: Klopt, ja nou zie ik wel dat sommigen ook vanzelf gewoon aan de slag gaan 

hoor, want iedereen heeft nu wel zo'n beeld van. Ja. Wil je je als bedrijf staande 

houden, moet je wel. 

A: Ja, je weet ook sowieso wat de energieprijzen gaan doen. 

B: Nee klopt en ook waar? 

A: En, het kan ook voor de branding van je bedrijf ook goed zijn. 

B: Precies. Ja en jongeren willen ook niet meer in een in een pand werken wat 

nergens aan doet. Ja, je wordt steeds meer bewust van je omgeving en dat moet 

fijn zijn. Dat moet prettig voelen. Dat moet goed voelen. Ja, dan kom je niet 

meer weg met oude materialen en frisse lucht, en weet ik veel wat.  

A: Ja, Dat is eigenlijk moet je ook gewoon hele tijd wel gewoon blijven, 

benadrukken als je bij dat bedrijven bent van dit is het minimale, mocht je nog 

meer willen doen. Dan is dat alleen maar fijn. 
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B: Ja ja zegt ook hoor. Het is een zesje wat je op dit moment vraagt, maar 

voorlopig ben je er niet met je energietransitie. 

A: Nee ja klopt. Kijken hoor. Ik had op zich, ik hou nu dan nog even vragen over 

het energietoezicht in het algemeen. Ik vroeg me af wat vind jij dat nu allemaal 

goed gaan. Je gaf net al aan dat het overleg met andere omgevingsdiensten nu 

goed gaat. 

B: Nou ja inderdaad wat heel goed gaat, is dat we samenwerken en dat er een 

landelijk ODNL punt is. Het kennisteam waar we samenwerken. Het is heel 

belangrijk dat gemeenten het ook het belangrijk vinden, hè? Dat je. Ja het goed 

borgt binnen je organisatie, daar zie ik bij andere organisaties toch wel vaak een 

probleem ontstaan. Als je denkt dat je het even mee kan nemen bij de 

milieucontrole, ja, dan loop je echt achter de feiten aan. Dan kwalitatief kan het 

ook niet. Volgens de kwaliteitscriteria en levert het niks op. Doorpakken is altijd 

belangrijk. Veel trainen Mensen in de communicatie in de techniek is heel 

belangrijk, maar als dat allemaal niet werkt doorpakken. Wat ik ook denk en wat 

heel erg helpt, is dat je goede projectleiders ook werft. Je hebt mensen nodig die 

echt gaan nadenken. Hoe kun je het meeste eruit halen met de middelen? Want 

als er niemand is de organisatie is die het promoot, maar ook nadenkt wat, wat 

gaan we doen? Ja, dan blijven we het ook allemaal maar hangen. 

A: Ja klopt. 

B: Ja en goede mensen vinden die gelijk inzetbaar zijn, is ook een uitdaging, 

Omdat we landelijk dezelfde mensen aan het vragen en zoeken. 

A: Er zijn ook heel veel teams net opgericht. 

B: Ja, ik zie daar echt ook een probleem ontstaan waar je vertraging door krijgt. 

Wij hebben bijvoorbeeld twee vacatures uitgezet voor maanden en maar één 

iemand van een andere omgevingsdienst gevonden, dus dat levert allemaal niks 

op. Ja, dan heeft een ander weer een probleem, dus dat schiet helemaal niets 

op. Ja, verder wel wat sollicitanten, maar die ja die ja om geen kennis niks, dus 

die kan je. Eigenlijk volgens kwaliteitscriteria niet inzetten. 

A: Ja, Ik weet het wel, dat bij. We zijn begonnen met mensen opleiden die al 

binnen de organisatie zaten.  Maar ja, voordat dat ook op niveau is, ben je ook 

alweer even verder. 
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B: Ja klopt, klopt ja en je hebt toch twee jaar minimaal werkervaring nodig met 

betrekking tot energiecontrole. 

A: Ja, het is heel specialistisch. Ik ben ook een paar keer mee geweest en dan 

zag dat je ze allemaal eruit pikten en ik dacht knap dart je dit ziet. Maar ik zie 

het niet. 

B: Ja en de techniek verandert continu wat dit betreft. Het is niet zo, je hebt een 

lekbak en de hele lekbak is de andere lekbak. Nee, het verandert continu, dus Je 

moet ook steeds getraind blijven in al die nieuwe technieken weer. 

A: Ja, ja, en sommige dingen heb ik echt wel complex, gewoon met betrekking 

tot stoom en zo dat je dat allemaal helemaal moet weten met die ja soort van 

sluiters of zo waren het dan dat er minder druk doorheen komt of zo, of dat je 

buffer vat niet overloopt en zo Dat is best ingewikkeld om dat te kunnen snappen 

ook. 

B: Ja nou en, dat moet je liggen. 

A: We hebben alles besproken wat ik wilde weten. Ik zou je graag willen 

bedanken voor dit interview. Je hebt echt wel veel punten bijgebracht waar ik 

nog niet aan had gedacht en die ik kan gebruiken in de adviezen die ik op ga 

stellen. Uiteindelijk zal ik ook mijn verslag naar jou sturen, dan hebben jullie er 

misschien nog wat. Maar het klinkt redelijk alsof jullie dit allemaal op orde 

hebben, maar misschien komt klein puntje uit. En ja erg bedankt in ieder geval 

voor het gesprek.  

B: Ja, Als je nog vragen hebt, nou, Laten we het weten. Ja oké. 

A: Ja zal ik doen. Ja, ja, fijne dag nog verder. Dag. 

B: Doei.  
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Bijlage 8 Analyseschema 

Onderwerp Informatieplicht Onderzoeksplicht EML Huurder-verhuurder Overige opmerkingen 

energietoezicht 

Christian de Laat  - 

DCMR 

 

- Het idee is om een 

postkaart te sturen naar 

alle bedrijven die 
bekend zijn en hierin 

aan te geven dat ze per 
1 december de 

informatieplicht 

opnieuw moeten 
invullen. 

- De vraag is of de 

kwaliteit van de melding 
verhoogd gaat worden. 

Dit is lastig, omdat je 
ook kennis moet hebben 

van de techniek. 

- Het is nog niet 

helemaal duidelijk hoe 

op de 
energiebesparingsplicht 

moet worden 
gehandhaafd. Er wordt 

nagedacht over de 

opties om formeel 
besluit te nemen of een 

vergunningsvoorschrift 

toe te voegen. 
- Nog geen onderzoek, 

dan handhaven op lid 9 
en 10 van 2.15 

Activiteitenbesluit. 

- Er bestaat angst bij 
bedrijven voor hun 

privacy met betrekking 
tot hun onderzoek. 

- De vraag is hoe sterk 

we in de handhaving 
staan nu er geen vaste 

normen meer zijn. Dit 
kan ook voor meer 

discussies zorgen. 

  

- De warmtepomp en 

zonnepanelen zijn 

interessante 
wijzigingen. 

- Meeste wijzigingen 
zijn er voor de show 

ingekomen. 

- Er komt nu ook een 
stap, dat je ervoor kan 

kiezen om niet te 

werken met de EML. Je 
moet dan een E16-

formilier invullen, maar 
je kan ieder formulier 

indienen. 

- Best ingewikkeld 

doordat je ook de 

eigenaar moet 
benaderen. 

- Idee om het nu alvast 
in de aanschrijvingen te 

zetten dat de 

ondernemer contact 
moet opnemen met 

eigenaar. 

- Vanaf 2024 kan er 
gehandhaafd worden op 

de eigenaar via het Bbl.  
- Het is handig dat in de 

melding een vraag is 

opgenomen over de 
eigenaar van het pand. 

- De aanpassingen zijn 

wel een verbetering ten 

opzichte van wat het 
was. 

- Voordeel dat er nu een 
echt energieteam is met 

een teamleider. Dat is 

nodig om tot een 
bepaalde kwaliteit te 

komen. 

-  De toezichthouders 
moeten nog wel meer 

contact opnemen met 
de adviseurs als ze 

twijfels hebben. 

- Het is handig om aan 
te sluiten bij het 

kennisnet van ODNL. 

Ellis Vermeulen – 

ODZOB 

- In de praktijk komt 

het voor dat de 

ondernemer de melding 
onbewust beter invult 

dan het in de praktijk is. 

- Onderzoeksplicht lijkt 

op de EED audit. Er 

komen een paar 
verplichtingen bij en 

een planning wanneer 

- Maatregel voor de 

zonnepanelen, staat er 

meer voor de bühne in. 
Door alle voorwaarden 

is deze maatregel niet 
van toepassing. 

- Hoopt dat ze vooral 

gebruikers hebben die 

ook eigenaar zijn, is 
minder complex. 

- Er moet nu een extra 
stap worden uitgevoerd. 

- De dienst pakt ieder 

jaar een bepaalde 

branche eruit en daarbij 
worden dan ook een 

aantal 
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Onderwerp Informatieplicht Onderzoeksplicht EML Huurder-verhuurder Overige opmerkingen 

energietoezicht 

- Nu worden alleen 

bedrijven bezocht die in 

de vorige ronde de 
informatieplicht hebben 

ingevuld. 

- Er wordt nog niet 
getoetst aan het 

indienen van de nieuwe 
informatieplicht, maar 

de bedrijven worden wel 

geïnformeerd dat ze dit 
moeten doen. 

de maatregelen worden 

uitgevoerd. 

- Het is van tevoren niet 
bekend wie 

onderzoeksplichtig is, 

omdat niet alle 
energiegegevens 

bekend zijn. 
- Er is nog geen 

methode om te 

handhaven. Wordt in de 
loop van de tijd wel met 

elkaar gevormd. 
- Doordat het niet 

vaststaat, kunnen er 

meer discussies komen. 
- Kans op verschillen 

tussen de regio’s in 
beoordeling. 

- Gaan al wel toetsen of 

de bedrijven aan de 

nieuwe EML voldoen. En 
dat gebruiken als 

nulsituatie. 

Omdat je ook achter de 

eigenaar aan moet. 

 

energievoorschriften 

meegenomen. 

- Volgend jaar worden 
de type C bedrijven 

opgepakt, omdat voor 

deze bedrijven de 
regelgeving nieuw is. 

- Het overgangsrecht is 
ingewikkeld. 

- Het energietoezicht is 

complexer geworden 
voor de 

toezichthouders. O.a. 
door de 

portefeuilleaanpak nu 

moet je eerst een aantal 
lijstjes af voor je langs 

kan gaan. 

Deny van Hooijdonk – 

ODH 

- De jaarplannen zijn al 

gemaakt. De zaken 
worden gewoon 

opgepakt. 

- Aanschrijvingen 
worden met een langere 

herstelstermijn 
verstuurd, een datum 

na 1 december. 

- Iemand binnen de 

dienst gaat de 
onderzoeken 

beoordelen, volgens de 

criteria van het format 
van RVO. 

- Wanneer de 
onderzoeken niet 

voldoen, dan wordt er 

op eenzelfde manier 
gehandhaafd als bij de 

informatieplicht. 
 

- Er is altijd een 

discussie over de 
terugverdientijd 

- De voorwaarden bij de 

zonnepanelen gaan 
gedoe opleveren 

- De EML is niet heilig, 
mocht een bedrijf wat 

anders willen doen kan 

dat in overleg. 
- Het gaat niet meer 

alleen om 
energiebesparing, maar 

ook om duurzame 

opwekking. 

- Lijkt een extra stap 

voor toezicht, omdat je 
moet opzoeken wie de 

eigenaar is. 

- Binnen de dienst moet 
je op zoek naar een 

jurist, zodat de eigenaar 
gevonden kan worden. 

De juristen hebben 

toegang tot het 
Kadaster. 

- Beter om te wachten 
tot de omgevingswet is 

ingegaan. Dan kan je 

meer stappen maken. 

- De terugverdientijd 

blijft altijd wel lastig. 
- Ondernemers kunnen 

maatregelen niet altijd 

direct nemen, door een 
tekort aan materialen 

en installateurs. 
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Onderwerp Informatieplicht Onderzoeksplicht EML Huurder-verhuurder Overige opmerkingen 

energietoezicht 

- Goed dat alle branches 

met de nieuwe EML 

hetzelfde behandeld 
worden. 

Wouter van der Steen – 

ODRU 

- Bedrijven die vanaf 1 

januari zijn 
tegengekomen, die nog 

niet aan de 
informatieplicht 

voldoen. Die worden op 

een lijst gezet en daar 
wordt volgend jaar 

achteraan gegaan. 
- Kwaliteit van de 

informatieplicht is niet 

altijd betrouwbaar, 
doordat iedereen een 

melding kan indienen. 
De kennis mist soms. 

- De onderzoeksplicht is 

niet in detail bekend 
- Er is nog niet 

nagedacht over hoe de 
handhaving op de 

onderzoeksplicht eruit 

ziet. 
- Hebben niet heel veel 

bedrijven die moeten 
voldoen aan de 

onderzoeksplicht. 

- Benieuwd hoe de 

definitieve lijst eruit 
komt te zien. 

- De zonnepanelen zijn 
wel een interessante 

nieuwe techniek, alleen 

wordt het in de praktijk 
niet veel toegepast door 

de voorwaarden. 
- Hybride systemen, 

zoals de warmtepomp 

zijn ook interessant. 
Ook toepasbaar bij veel 

bedrijven. 

- Het is de vraag hoe de 

verhuurders in het 
systeem geregistreerd 

moeten worden. 
- Zijn nu nog van plan 

om alleen de eigenaar 

van de inrichting aan te 
schrijven. Met een zin in 

de brief, neem contact 
op met de verhuurder 

voor de 

gebouwsgebonden 
maatregelen. Wanneer 

ze dan niet voldoen, 
kun je de verhuurder 

altijd nog aanschrijven. 

Scheelt extra werk. 

- Naast energietoezicht 

worden 8 of 10 
maatregelen met 

betrekking op 
energiebesparing 

meegenomen met het 

reguliere toezicht. 
- Dwangsombedragen 

wordt nog mee 
gestoeid. Proberen om 

aan te sluiten bij 

leidraad 
dwangsombedragen. 

- Meer uniformiteit 
tussen de diensten, 

door dezelfde brieven te 

gebruiken. 
 

Gerwin Boerboom - 

ODMH 

- Alle bedrijven die de 

informatieplicht hebben 
ingediend worden fysiek 

gecontroleerd. 
- Gaan tot 1 december 

wel door met 

hercontroles. 
- Bedrijven die nog niet 

worden de 
informatieplicht 

ingevuld hebben, 

worden gewezen op de 
nieuwe van 1 december. 

- Waarschijnlijk niet 

heel veel bedrijven die 
moeten voldoen aan de 

onderzoeksplicht. 
- De aanpak moet nog 

een beetje zijn weg 

vinden. 

- De nieuwe EML 

worden al meegenomen 
in controles, maar je 

kan er nog niet op 
aanschrijven. 

- De maatregel over de 

zonnepanelen heeft veel 
voorwaarden, maar de 

voorwaarde over of het 
dak genoeg zon krijgt 

staat er niet bij. Ook is 

het net vol in het 
gebied, dus dan mag je 

- Het wordt een ramp. 

Het is zodanig moeilijk 
gemaakt. 

- Probleem dat de 
eigenaar niet in het 

systeem staat. 

- Er kunnen zich ook 
situaties voordoen met 

meerdere eigenaren. 

- Als de 

energiebelasting voor 
bedrijven gelijk wordt 

getrokken met de 
energiebelasting voor 

woningen, zou dat veel 

schelen. Nu is het vaak 
heel goedkoop, dat je 

minder snel geneigd 
ben om de maatregelen 

te nemen. 
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Onderwerp Informatieplicht Onderzoeksplicht EML Huurder-verhuurder Overige opmerkingen 

energietoezicht 

van Stedin of Liander 

geen zonnepanelen. 

- Fijn dat alle 
maatregelen nu voor 

iedereen gelden en niet 

alleen voor een 
bepaalde branche. 

Nadja Helvensteijn – 
ODWH 

- 95% van de 
informatieplicht locaties 

zijn in beeld. Dit is het 

hoogste percentage 
landelijk, komt doordat 

bij iedere controle de 
energiegegevens 

worden opgevraagd. 

- Er wordt geprobeerd 
om de lopende controles 

voor 1 december af te 
ronden. 

- Het is nog niet 
helemaal duidelijk hoe 

je precies met de 

onderzoeksplicht moet 
omgaan. 

- Uitvoering wordt een 
stuk lastiger, doordat 

sommige bedrijven best 

complex zijn. 

- De bewijslast bij 
sommige maatregelen is 

soms vaag. Wie moet er 

bij de maatregel van de 
zonnepanelen aantonen 

of het dak geschikt is. 
- Er is wel geluisterd bij 

de feedback bij de 

consultatie 

- Er is een koppeling 
gemaakt met het 

systeem en het 

kadaster. Hierdoor staan 
de eigenaren nu ook in 

het systeem. 
- Is soms best complex 

door meerdere 

eigenaren. 
- Met de doorlopende 

zaken is dit ook wel 
lastig. Want je hebt de 

eigenaar al 

aangeschreven en dan 
is opeens iemand 

anders 

verantwoordelijk. 

- De 
energiebesparingsplicht 

wordt een basistaak van 

de omgevingsdiensten. 
- Het overgangsrecht bij 

de vergunningen is erg 
complex. 

- De samenwerking via 

ODNL en het 
kennisteam gaat goed 

- Het is lastig om de 
juiste mensen te 

vinden, omdat er nu 

veel nieuwe teams 
worden/zijn opgericht.  
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Transponeringstabel omgevingswet 

Onderwerp 

energiebesparingsplicht 

Activiteitenbesluit 

milieubeheer 

Bal Bbl 

Energiebesparingsplicht 2.15 lid 1 5.15 lid 1 en 2 3.84 lid 1 en 

2 

Informatieplicht 2.15 lid 2 5.15a lid 2 en 15b 

lid 2 

3.84a lid 2 

Onderzoeksplicht voor 

grote 

energiegebruikers 

2.15 lid 9, 

uitwerking komt 

nog in  de 

Activiteitenregeling 

5.15b, uitwerking 

volgt nog in de 

Omgevingsregeling 

- 
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